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ACTA PLE NÚM. 2/05 
 
 

SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE GENER 2005 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE GENER DE 2005 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set de gener de dos mil cinc, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sr.   Salvador Colominas Tutusaus 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
 
AMB VEU I VOT 
 
Excusen:  
 
Sra.  Pilar Albiol Gilabert   
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 

 
PART RESOLUTIVA 

 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm.16/04, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 25 de novembre proppassat. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 Pren la paraula en primer lloc el senyor Salvador Colominas 
Tutusaus, Regidor del Grup Municipal d’Esquerra Republicana, per indicar 
que a l’acta de novembre, en algún apartat consta Joan Tardà i Coma en lloc 
de Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 Per tant, a les pàgines 66, 68, 71 i 72 hi ha una errada de 
transcripció on diu: 
 
 “....Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar 
Albiol i Gilabert.....” 
 
 Hauria de dir .....“Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol 
i Gilabert i Salvador Colominas Tutusaus.....” 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A les pàgines 66, 68, 71 i 72  ha de dir: 
 
 .....“Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i 
Salvador Colominas Tutusaus.....” 
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 2.- Aprovació de l'acta núm.17/04, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 16 de desembre proppassat. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm.6485/04 de data 21-12-04. 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
2003, amb el número 6692/03, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 25 de maig anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, posteriorment modificat per 
Decrets de l’Alcaldia números 366/2004, de 6 de febrer, 2264/2004, de 20 de 
maig i 3173/2004, de 5 de juliol. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la  Secretària del Consell Municipal de 
la Dona, registre d’entrada general de data  17 de desembre d’enguany,   es 
sol·licita la substitució d’una Vocal suplent de l’Associació de Veïns La 
Gavarra, la senyora Dolores Márquez Hernández,  per la senyora Natividad 
Muntala Puig, en l’esmentat Consell. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6692/03, de 3 de 
desembre, relatiu als membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, deixant sense efecte el nomenament de la Vocal suplent, senyora 
Dolores Márquez Hernández, i nomenant en el seu lloc a la senyora Natividad 
Muntala Puig, pertanyent a l’Associació de Veïns La Gavarra, en l’esmentat 
Consell. 
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 Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vice-presidenta i 
Secretària del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
afectades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’assenyala que aquest decret fa referència a 
un decret relatiu a la modificació de la representant de l’Associació de Veïns 
La Gavarra que integren el Ple del Consell de la Dona. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret  i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.2.- Decret núm.6654/04 de data 24-12-04. 
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de set persones per 
desenvolupar tasques de suport tècnic, presentada pel Departament de 
Cultura i Joventut i així com l’informe emès pel Departament de Recursos 
Humans, 
 
 Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, i la 
seva experiència acreditada en aquest Ajuntament en la realització d’activitats 
similars, 
 
 Atès que no s’havia programat cap convocatòria per atendre aquesta 
contractació per la manca de definició prèvia de les necessitats finals que 
s’haurien d’atendre per recursos propis, donades les característiques de la 
Campanya de Nit de Reis i les aportacions i contribucions d’altres 
Administracions Públiques, 
 
 Atès que a les dades actuals es inviable poder assegurar els serveis 
que es precisen atendre sense tenir que recórrer a contractacions per la via 
d’urgències, 
 
 Atès que l’Ajuntament va preveure aquest programa en el 
pressupost per l’exercici 2004, mitjançant la partida 21 451 A0 13100 
denominada laboral eventual/Direcció i Administració de Cultura,  
 
 Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb l’article 15 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
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HE RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport, 
que a continuació es relacionen: 
 
 HECTOR PUENTE GARCIA 
 STEL GOMEZ 
 PABLO CASTAN VALLE 
 OLIVER MACIAS PERERA 
 DIEGO ESCOBAR CORVO 
 FCO. MIGUEL GIL MARQUEZ 
 JORDI MARTIN MUÑOZ  
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, de les persones esmentades, durant el període comprès 
entre el 09 de desembre de 2004  i el 9 de gener de 2005, ambdós inclosos, 
per a la prestació de serveis com a peons per a la Campanya de Nit de Reis 
2005. 
 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar, consistents en 1.117,96 euros bruts, 
inclosos tots els conceptes, per tot el període contractual, d’acord amb les 
disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 
al representat del Comitè i al Departament de Recursos Humans als efectes 
adients. 
 
 Sisè.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
 Setè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’informa que aquest decret fa referència al 
personal que es contracta amb caràcter laboral no permanent per a totes les 
activitats relacionades amb la Nit de Reis 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.3.- Decret núm.87/05 de data 14-01-05. 
 
 “Vist el Decret 3696/2003, dictat per l’Alcaldia el dia 25 de juny, pel 
qual es nomenen els Presidents delegats de les Comissions Informatives de 
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caràcter permanent i específic, adscrivint-se a elles els Vocals corresponents a 
proposta de cada Grup Polític Municipal, que va ser posteriorment modificat 
per Decrets 2180/2004, de 14 de maig, 4357/2004, de 16 de setembre, 
5650/2004, de 18 de novembre i 5859/2004, de 30 de novembre. 

 
Atès l’escrit presentat en data 10 de gener últim per la Portaveu del 

Grup Municipal del Partit Popular, en el qual demana  el canvi de 
representant del seu Grup Municipal en la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda,  substituint al Regidor, senyor Manuel J. 
Casado Ruiz, per la Regidora, senyora M. Isabel Espinosa Fernández. 

 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Modificar el Decret 3696/2003, dictat per l’Alcaldia el dia 

25 de juny i  posteriorment modificat per Decrets 2180/2004, de 14 de maig, 
4357/2004, de 16 de setembre, 5650/2004, 18 de novembre i 5859/2004, de 
30 de novembre, pel qual s’adscrivia a diversos Regidors i Regidores a les 
diferents Comissions Informatives municipals, nomenant a la Regidora, 
senyora M. Isabel Espinosa Fernández, en substitució del Regidor, senyor 
Manuel J. Casado Ruiz, en la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda.  

 
Segon.- Comunicar aquesta resolució al President i a la Secretaria  

de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, així com i als 
Regidors afectats, als efectes escaients. 

 
Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la pròxima 

sessió que tingui lloc.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’informa que amb aquest decret es 
procedeix a efectuar el canvi d’un membre del Partit Popular adscrit a la 
Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.4.- Decret núm.89/05 de data 14-01-05. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat d’aquest 
Ajuntament, Sr./a.Manuel Díaz Rodríguez, que ocupa una plaça de Subaltern, 
als efectes de garantir el normal funcionament del Centre de Recursos Roger 
de Llúria, 
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 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el funcionament del servei, es fa necessari 
recórrer a  persones que hagin treballat en les instal·lacions esmentades,  
 
 Atès que el/la senyor/a Juan Pedro García Hernández té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 422A1 13100 de Personal laboral eventual / Conserge 
Escoles, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de Subaltern al Centre de Recursos Roger de Llúria. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
Juan Pedro García Hernández, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi al 
titular del lloc de treball senyor Manuel Díaz Rodríguez, des del dia 
10/01/2005 fins la seva reincorporació o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Subaltern del Centre de Recursos Roger de Llúria, establint-li les retribucions 
i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de condicions de 
treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus 
Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, al 
de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’informa que mitjançant aquest decret es 
procedeix a cobrir  per raons d’una baixa, la suplència d’un subaltern al 
Centre de Recursos Roger de Llùria. 
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 Tot seguit es sotmet a votació el Decret i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.5.- Decret núm.149/05 de data 20-01-05. 
 
 “Vist el Reial Decret número 5/2005 de 14 de gener de  la  
Presidència del Govern, pel qual s'aprova la convocatòria de Referendum 
consultivo,  a celebrar  el proper dia 20 del mes de febrer d'enguany, sobre el 
tractat per el que s’estableix una Constitució per a Europa,  i  atès   que,   en  
conformitat amb l'article 57.1 de la Llei Orgánica 5/1985,  de 19 de juny, del 
Règim Electoral General,  i l’article 6 del Reial Decret 7/2005, de 14 de gener, 
per el que es regulen determinats aspectes de procediment electoral aplicables 
al Referèndum sobre el Tractat per el que s’estableix una Constitució per a 
Europa, aquest Ajuntament, dins dels set dies següents a  la convocatòria, 
està obligat a comunicar a la Junta  Electoral de Zona els locals oficials i llocs 
públics que es  reserven per la realització gratuïta d'actes de la campanya 
electoral, per part dels diferents candidats, partits, federacions, coalicions o 
agrupacions que es presenten a les Eleccions. 

 
  Per  tot  això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 4354/2004 de data 15 de setembre, i 
als  efectes previstos en els articles 55 i 56 de l’esmentada  Llei. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Reservar  com  a locals oficials i  llocs  públics d'ús  gratuït  
per a la celebració d'actes  de  la  campanya electoral  relativa  al Referèndum 
sobre el Tractat per el que s’estableix una Constitució per a Europa , 
convocades mitjançant Decret 5/2005, de 14 de gener de la Presidència del 
Govern, els següents: 

 
COL.LEGIS PUBLICS 
 
SANT ILDEFONS 
Avgda. Sant Ildefons, núm. 24 
ELS PINS 
c/ Pius XIIè, s/n 
 
 
SURIS 
c/ Terra Alta, s/n 
ANTONI GAUDI 
c/ Arquitecte Calçada, s/n 
 
 
Cada  escola  té  una  pista  o  pati  amb   una capacitat per unes 300 
persones. 
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Romandran disponibles tots els dies laborables a partir de les 18 
hores, de dilluns a divendres. 
 
 
LOCALS PERTANYENTS A L'AJUNTAMENT 
 
CENTRE SOCIAL TITAN 
Carrer Verge de Montserrat núm. 1 
LLIURE: dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres. 
Horari:   de 17’00 a 22’00 hores els dimarts, i de 20’00 a 22’00 els 
dilluns, dimecres, dijous i divendres. 
 
 
CENTRE CULTURAL JOAN N. GARCIA-NIETO 
Carrer Mossèn Andreu núm. 13-19 
LLIURE: dilluns a divendres. 
Horari:   de 17’00 a 22’00 hores. 
Excepte: el 10 de febrer 

 
 

PAVELLÓ POLIESPORTIU SANT ILDEFONS 
Avga. Linea Electrica, s/n 
LLIURE: dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres 
Horari: de 18’00 a 22’30 hores 
 
 
CENTRE CIVIC SANT ILDEFONS 
C/ Gerdera, s/n 
LLIURE: dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres 
Horari: 20’00 a 22’00 hores 
 
 
LLOCS DE PROPIETAT PRIVADA 
 
ORFEO CATALONIA 
Carrer Torras i Bages, núm. 62. 
LLIURE: dimarts, dimecres i dijous. 
Horari:   de 19’00 a 22’00 hores. 
 
 
LLOCS OBERTS 
 
Plaça Catalunya : excepte el 5 i 6 de febrer 
Plaça Gandesa 
Plaça Pallars 
Plaça Josep Tarradellas 
Plaça Sant Ildefons  
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 Segon.- Comunicar  el  present  Decret a  la  Junta Electoral de 
Zona, mitjançant certificació acreditativa  del mateix,  elevar-lo al Ple d'aquest 
Ajuntament en la  primera sessió que es celebri per la seva ratificació.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’indica que aquest decret té per objecte, 
com sempre que hi ha convocatòries electorals, en aquest cas un referèndum, 
reservar els locals oficials i  llocs  públics d'ús  gratuït  per a la celebració 
d'actes  de  la  campanya electoral  relativa  al Referèndum sobre el Tractat per 
el que s’estableix una Constitució per a Europa. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.6.- Decret núm.150/05 de data 20-01-05. 
 
 “Vist  el  Reial Decret número 5/2005, de 14 de gener, de  
convocatòria de Referèndum sobre el Tractat per el que s’estableix una 
Constitució per a Europa ,  a celebrar el dia  20  del mes  de  febrer d'enguany, 
i atès que,  en  conformitat  amb l'article  56.1 de la Llei Orgànica 5/1985, de 
19 de  juny, del  Règim Electoral General,  en la seva  redacció  actual,  aquest 
Ajuntament, dins dels set dies següents a la  convocatòria, esta  obligat a 
comunicar a la Junta Electoral de Zona  els emplaçaments  disponibles  per la 
col·locació  gratuïta  de cartells,  a  efectes de la celebració de  la  corresponent 
campanya  electoral  per  part  dels  diferents  candidats, partits,  federacions,  
coalicions  o  agrupacions  que  es presenten a les Eleccions. 
 
 Per  tot  això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 4354/2004 de data 15 de setembre, i 
als  efectes previstos en els articles 55 i 56 de l’esmentada  Llei. 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Reservar com a llocs especials per  la col·locació gratuïta  
de  cartells, pancartes i banderoles corresponents a la campanya electoral 
relativa al Referèndum sobre el Tractat per el que s’estableix una Constitució 
per a Europa, a celebrar el dia 20 de febrer d’enguany, els  espais que es 
relacionen  a continuació: 
 

RELACION COLUMNAS ALUMBRADO ELECTORALES  
 GENERAL  

TRAMO SECCION COL. 4M COL. >4M 
Ctra.Hospitalet / Ctra 
D'Esplugues 

Ctra.Hospitalet/ P.Can Roses 20 

Ctra.Hospitalet / Ctra 
D'Esplugues 

P.Can Roses/Ctra.D'Esplugues 25 

Ctra.Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Ctra. Hospitalet / FF.CC.  7 

Ctra.Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

FF.CC / Tirso de Molina  10 

Ctra.Hospitalet / Ctra. del Tirso de Molina / Avda. Maresme 12 
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Mig 
Ctra.Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Avda. Maresme / Ctra. del Mig 22 

Silici / Plaza Maresme C/ Silici- C/ Sant Ferran 1 23 
Silici / Plaza Maresme C/ Sant Ferran - C/ Progres 22 
Silici / Plaza Maresme C/ Progrès / Plaza Maresme 7 
Dolors Almeda / Porta 
Diagonal 

Dolors Almeda / Porta Diagonal 6 9 

Paseo la Marina / Plaza 
Maresme 

Paseo Marina / Energía  5 

Paseo la Marina / Plaza 
Maresme 

Energía / Silici  6 

Paseo la Marina / Plaza 
Maresme 

Silici / Mercuri  6 

Paseo la Marina / Plaza 
Maresme 

Mercuri / Progrès  16 

Paseo la Marina / Plaza 
Maresme 

Progrès / Plaza Maresme  13 

Victor Pradera / Ctra. del 
Mig 

Victor Pradera / FF.CC.  11 

Victor Pradera / Ctra. del 
Mig 

FF.CC / Tirso de Molina  10 

Victor Pradera / Ctra. del 
Mig 

Tirso de Molina / Avda. Maresme 8 

Victor Pradera / Ctra. del 
Mig 

Avda. Maresme / Ctra. del Mig 12 

Ctra.Prat / Paseo de la 
Campsa 

Ctra.Prat-C/ Sant Ferran  25 

Ctra.Prat / Paseo de la 
Campsa 

C/ Sant Ferràn- C/ Silici  23 

Ctra.Prat / Paseo de la 
Campsa 

C/ Silici - Paseo de la Campsa 17 

Ctra. Hospitalet / Av. 
Maresme 

Ctra. de Hospitalet/S.V.Ferrer 25  

Ctra. Hospitalet / Av. 
Maresme 

S.V. Ferrer/Baltasar Oriol 28  

Ctra. Hospitalet / Av. 
Maresme 

Baltasar Oriol/Av. Maresme 28  

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Ctra. Hospitalet / FF.CC.  13 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

FF.CC. / Cobalto  9 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Cobalto / Ctra. del Mig  11 

Ctra. Del Prat / Dolors 
Almeda 

Ctra. Prat / Avda. Fama 54 24 

Ctra. Del Prat / Dolors 
Almeda 

Avda. Fama / Sant Ferràn 13 15 

Ctra. Del Prat / Dolors 
Almeda 

Sant Ferràn / Dolors Almeda 18 3 

Silici / Paseo Marina Silici / Energía  8 
Silici / Paseo Marina Energía / Paseo Marina  9 
B- 200 / Avda. Maresme B-200 / Av. Salvador Dali  19 
B- 200 / Avda. Maresme Salvadar Dalí / Avda. Maresme 17 
B- 200 / Avda. Maresme B-200 / Roselló  7 
B- 200 / Avda. Maresme Roselló / Salvador Dalí  12 
B- 200 / Avda. Maresme Salvador Dalí / Avda. Maresme 14 
Pau Picasso / Silici Pau Picasso / Porta Diagonal 8 6 
Pau Picasso / Silici Porta Diagonal / Silici  9 
Dolors Almeda / Silici Dolors Almeda / Pau Picasso 6 7 
Dolors Almeda / Silici Pau Picasso / Porta Diagonal 7 
Dolors Almeda / Silici Porta Diagonal / Silici  9 
Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Ctra. Hospitalet / FF.CC.  12 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

FF.CC / Tirso de Molina  10 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del Tirso de Molina / Avda. Maresme 12 
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Mig 
Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Avda. Maresme / Ctra. del Mig 16 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Ctra. Hospitalet / Roselló  4 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Roselló / FF.CC.  7 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

FF.CC. / Cobalto  7 

Ctra. Hospitalet / Ctra. del 
Mig 

Cobalto / Ctra. del Mig  9 

Ctra. del Prat / Sant Ferràn Ctra. del Prat / Avda. Fama 14 
 Avda. Fama / Sant Ferràn  8 

Ctra. Hospitalet / 
Bonavista 

Ctra. Hospitalet / Rotonda  7 

 Rotonda  7 
 Rotonda / Bonavista  17 

Ctra. Sant Boi / Ctra. del 
Prat 

Ctra. Sant Boi / Miquel Roncalí 14 

Ctra. Sant Boi / Ctra. del 
Prat 

Miquel Roncalí / Verge Montserrat 24 

Ctra. Sant Boi / Ctra. del 
Prat 

Verge Montserrat / Sant Jeroni 19 

Ctra. Sant Boi / Ctra. del 
Prat 

Sant Jeroni / Francesc Moragas 4 

Ctra. Sant Boi / Ctra. del 
Prat 

Francesc Moragas / Ctra. del Prat 10 

Filipinas / Av. Dels Alps Filipinas - Av. Dels Alps 6 24 
Rubio i Ors / Término Sant 
Boi 

Rubio i Ors/Rotonda Baix Llobregat 23 

Rubio i Ors / Término Sant 
Boi 

Rotonda Baix Llobregat  8 

Rubio i Ors / Término Sant 
Boi 

Rotonda Baix Llobregat / Sant Boi 22 

M.Jacint Verdaguer / 
Rubio i Ors 

M.Jacint Verdaguer / Rubio i Ors 6 

Ctra del Prat / 
Empordanes 

Ctra del Prat / Fivaller 21  

Ctra del Prat / 
Empordanes 

Fivaller / St. Geroni 28  

Ctra del Prat / 
Empordanes 

St. Geroni / St. Isidre 16  

Ctra del Prat / 
Empordanes 

St. Isidre / Verge Montserrat 28 4 

Ctra del Prat / 
Empordanes 

Verge Montserrat / Empordanes 8 33 

Pl.d'Esglesia / Rubio i Ors Pl. d'Esglesia-C/ Menendez Pelayo 27 10 
Pl.d'Esglesia / Rubio i Ors C/ Menendez Pelayo-C/ Rubio i Ors 25 9 
4 Caminos / Libertad Pza. 4 Caminos / Miguel Roncali 34  
5 Caminos / Libertad Pza. Miguel Roncali / Almirante Vierna 25  
6 Caminos / Libertad Pza. Almirante Vierna / V. Montserrat 26  
7 Caminos / Libertad Pza. V. Montserrat / San Isidro 22  
8 Caminos / Libertad Pza. San Isidro / Rambla 24  
9 Caminos / Libertad Pza. Rambla / Libertad Pza. 12 3 
A. Maura / Ctra 
D'Esplugues 

A. Maura/ Av. Can Cors 25 24 23 

A. Maura / Ctra 
D'Esplugues 

Av. Can Cors 23-Ctra.Esplugues 27 

Federica Montseny Federica Montseny  9 
C/ Joan Fernandez / Avda. 
Flores 

C/ Joan Fernandez - Sevilla 10 

C/ Joan Fernandez / Avda. 
Flores 

Sevilla / Avda. Flores  3 

Maria Rosa / Montserrat 
Roig 

Maria Rosa / Montserrat Roig 7 

Monserrat Roig / Merçè 
Rodoreda 

Monserrat Roig / Merçè Rodoreda 22 24 
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Ctra. Sant Joan / Lleó 
Fontava 

Ctra. Sant Joan / Lleó Fontava 6 

Avda. Can Corts / Ctra. 
Sant Joan 

Avda. Can Corts / Ctra. Sant Joan 12 

Plaza Pallars Plaza Pallars 25  
Plaza Pau Casals Plaza Pau Casals  6 
Plaza Tarradellas Plaza Tarradellas 7 2 
Priorat / Terra Alta Priorat / Terra Alta 4 15 
Priorat Priorat  26 
Ctra. Sant Joan / Avda. 
Can Corts 

Ctra. Sant Joan / Avda. Can Corts 11 

Terra Alta Terra Alta  19 
Ctra.Sant Boi / Tarragones Ctra.Sant Boi-C/ Tarragones 22 11 
Salvador Allende / Avda. 
del Parc 

Salvador Allende / Bonestar 5 

Salvador Allende / Avda. 
del Parc 

Bonestar / Avda. del Parc  6 

Ctra. Esplugues / Miranda Ctra. Esplugues / Miranda  28 
Ctra.Esplugues / Av. Sant 
Ildefons 

Ctra.Esplugues-C/ Florida 11 7 

Ctra.Esplugues / 
Av.R.Argentina 

C/ Florida-C/ Anoia 11 10 

Ctra.Esplugues / 
Av.R.Argentina 

C/ Anoia-Av. Sant Ildefons 17 11 

Anoia / Empordà Anoia / Empordà 13 7 
Avda. del Parc / Miranda Avda. del Parc / Miranda  10 
Avda. Alps / Avda. del 
Parc 

Avda. Alps / Avda. del Parc 18 

Mossen Andreu/Avda.Sant 
ilderfons 

Mossen Andreu/Avda.Sant ilderfons 14 

Av. Linea Electrica / 
Miranda 

Av. Linea Electrica/ Miranda 28 

Avda. Sant Ildefons / M. 
Andreu 

Av.Ildefons / M. Andreu  20 

C/ Mn.Andreu / Av.S. 
Allende 

C/ Mn.Andreu-Av.Sant Ildefons 16 

C/ Mn.Andreu / Av.S. 
Allende 

Av.Sant Ildefons/Av.S. Allende 47 

Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

Av. Sant Ildefons-C/ Dr.Arús 32 14 

Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

C/ Dr. Arús-Av.Salvador Allende 51 16 6 

Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

Av.Salvador Allende 51-R.Argentina 25 20 

Av.S. Allende / 
Ctra.Esplugues 

Av.Salvador Allende-C/ Dr. Arús 28 

Av.S. Allende / 
Ctra.Esplugues 

C/ Dr. Arús-C/ Camelias  24 

Av.S. Allende / 
Ctra.Esplugues 

C/ Camelias-Ctra.Esplugues 29 

Av.Ildefons / S.Allende Av.Ildefons / S.Allende  23 
 Total 718 1433 

 
 

 
 
RELACIÓN PANCARTAS DE 6 MTS. 

  

BARRIO UBICACIÓN CANTIDAD 

ALMEDA Av. FAMA / FIRA 1 

ALMEDA PAU PICASSO / S.DALI 1 

ALMEDA SANT FERRAN / FFCC 1 

ALMEDA St. FERRANT / TIRSO MOLINA  ( PLAÇA ALMEDA LA 
VELLA ) 

1 
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CENTRO Av. BAIX LLOBREGAT / FRENTE A. VIERNA  1 

CENTRO BAIX LLOBREGAT / CTRA. SANT BOI 1 

CENTRO CRTA. L'HOSPITALET / ALPS 1 

CENTRO EROSKI FRENTE MISTRAL 1 

CENTRO METRO CORNELLA 1 

CENTRO PLAÇA AJUNTAMENT 1 

CENTRO PLAÇA LLUIS COMPANYS 1 

CENTRO PLAÇA PUIRCERDA / RUBIO ORS 1 

CENTRO PUENTE RENFE 2 

CENTRO VIA LLOBREGAT / DIRECCIÓN  St.J.DESPI 1 

FONSANTA MONTSERRAT ROIG / LEON FONTOVA 1 

FONSANTA PENEDES 1 

FONSANTA PLAÇA FONSANTA (ZONA CENTRO ) 1 

FONSANTA PRIORAT / CTRA.St.J.DESPI 1 

FONSANTA TERRA ALTA / CTRA. St.J.DESPI 1 

GAVARRA ANOIA / Av. PARQUE 1 

GAVARRA Av. LINEA ELECTRICA / M. ANDREU 1 

GAVARRA CENTRO C. GARCIA NIETO 1 

GAVARRA CTRA. D'ESPUGAS / Av. DEL PARQUE 1 

GAVARRA MERCADO MARSANS 1 

GAVARRA METRO GAVARRA 1 

GAVARRA PLAÇA CAMPFASO 1 

GAVARRA PLAÇA EXTREMADURA / EMPORDA 1 

GAVARRA S. ALLENDE / BONAVISTA (BETANIA) 1 

PEDRÓ CAN CARBONELL 1 

PEDRÓ CEIP St.MIQUEL 1 

PEDRÓ PLAÇA DEL TRINQUI 1 

PEDRÓ PLAÇA PALLARS 1 

PEDRÓ PLAÇA TARRADELLAS 1 

RIERA BAIX LLOBREGAT / VIRGEN DE MONTSERRAT 1 

RIERA PLAÇA LA SARDANA 1 

S.ILDEFONS Av.St.ILDEFONS / PABELLON DEPORTIVO (LATERAL ) 1 

S.ILDEFONS Av.St.ILDEFONS / VIRGEN DE LA PALOMA 1 

S.ILDEFONS CIRERER ( CEIP ALEXANDRE GALI ) 1 

S.ILDEFONS M.ANDREU / REP. ARGENTINA 1 

S.ILDEFONS MERCADO St. ILDEFONS 1 

S.ILDEFONS PLAÇA CARMEN AMAYA / R. ARGENTINA  1 

S.ILDEFONS PLAÇA EUROPA / St. ILDEFONS / MIRANDA 1 

S.ILDEFONS PLAÇA GALICIA / BRUC 1 

S.ILDEFONS PLAÇA St.ILDEFONS ( CAP. S. SOCIAL ) 1 

S.ILDEFONS PLAÇA VIRGEN DEL PILAR  1 

S.ILDEFONS S. ALLENDE / R. ARGENTINA ( INEM ) 1 

S.ILDEFONS TORRE LA MIRANDA 1 

S.ILDEFONS XIPRE / REP. ARGENTINA  1 

 Total 49 
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 Segon.- Comunicar el present Decret a la Junta Electoral de Zona, 
mitjançant certificació acreditativa del mateix, i elevar-lo al Ple d'aquest 
Ajuntament  en  la primera sessió que se celebri per la seva ratificació.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’assenyala que el motiu d’aquest decret és 
la reserva de llocs especials per  la col·locació gratuïta  de  cartells, pancartes i 
banderoles corresponents a la campanya electoral relativa al Referèndum 
abans esmentat. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.7.- Decret núm.158/05 de data 21-01-05. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament, per a l’exercici 2005, 
 
 Atès el que preveu l’article 19 de la Llei  2/2004, de 27 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2005, 
 
  Atès que la repercussió de la millora de la paga extra que fa 
referència l’apartat 2 de l’esmentat article 19 es situa en un percentatge mitjà 
del 0,7 %, 
 
  Atès el que preveuen les Bases d’Execució del Pressupost d’aquest 
Ajuntament per l’exercici 2005, 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia en virtut de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2005, un increment del 
2 % sobre les retribucions bàsiques, pagues extraordinàries, complementàries 
i productivitat del personal funcionari i laboral d’aquest Ajuntament 
establertes per l’exercici 2005. 
 
 Segon.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2005, un increment del 2 
% en el concepte antiguitat que percep el personal funcionari i laboral en 
servei actiu d’aquest Ajuntament. 
 
 Tercer.- Aplicar al personal funcionari i laboral un  60 % de l’import 
del complement de destí o complement de responsabilitat, respectivament, en 
les pagues extraordinàries de juny i desembre de 2005, en un concepte que es 
denominarà “Millora Paga Extra” i que no estarà sotmès a la valoració dels 
llocs de treball d’aquest Ajuntament, als efectes de mantenir la homogeneïtat 
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de les fórmules percentuals establertes que en cap cas poden superar el que 
prevegi la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. 
 
 Quart.- Aplicar, amb efectes 1 de gener de 2005  un increment del 2 
% sobre les retribucions establertes en l’exercici 2004 al personal eventual 
d’aquest Ajuntament, més un 0,7 % per ser el percentatge similar que 
comporta la millora de les pagues extres del personal funcionari i laboral 
d'acord amb l’estudi realitzat sobre la massa salarial de l’Ajuntament. 
 
 Cinquè.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral eventual contractat i interí, referides al lloc de treball i 
complement de productivitat, incloses les pagues extres i serveis 
extraordinaris, amb efectes 1 de gener de 2005, aplicant també la millora de la 
Paga Extra que s’indica en l’apartat tercer de la present resolució en els 
mateixos termes. 
 
  Sisè.- Incorporar el contingut de la present resolució en el nou 
catàleg de llocs de treball que es sotmet a la consideració del Ple Municipal. 
  
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’informa que l’objecte d’aquest decret és per 
l’aplicació d’allò que està previst als Pressupostos Generals de l’Estat, els 
quals fan referència a l’increment del 2 % sobre les retribucions bàsiques, 
pagues extraordinàries, complementàries i productivitat del personal 
funcionari i laboral d’aquest Ajuntament. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 4.- Ratificar les resolucions de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació que a continuació es relacionen. 
 
 Per part del Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, s’assenyala que 
totes les següents resolucions fan referència, com sempre, als moviments que 
es donen a l’Escola Municipal de Música i són fruit dels canvis que es van 
produint i, aleshores, de les circumstàncies que s’han d’abordar. 
 
 

4.1- Resolució núm.419/04 de data 23-11-04.  
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal d’ 
Educació núm. 273/04 de data 22 de setembre de 2004 pel que es modifiquen 
les jornades de treball anyal i les retribucions corresponents del personal que 
presta els seus serveis a l’Escola Municipal de Música pel curs 2004-2005,  
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 Atès l’ error material existent en el punt primer de la part resolutiva 
de l’esmentada Resolució de la Presidència en el sentit de que s’ha omès la 
modificació de la jornada i de les retribucions del professor de l’especialitat 
Llenguatge Musical i Piano, Albert Andreu García, que passa de 1137,25 
hores/any a 1195 hores/any,  
 
 De conformitat amb el que disposa  l’ article 105.2 de la Llei 
30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú, 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència fent ús de les atribucions que li 
confereix l’article 21 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril i els Estatuts de l’Institut 
Municipal d’Educació, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Corregir l’error material detectat en la Resolució de la 
Presidència núm. 273/04 en el punt primer de la part resolutiva en el sentit 
d’incorporar la modificació de la jornada i de les retribucions del professor de 
Llenguatge Musical i Piano, Albert Andreu García, en la forma que es relaciona 
tot seguit: 
 
               Jornada 
Nom i cognom                       Especialitat                              Curs 2003/04             2004/05 
ALBERT ANDREU GARCIA    LL.MUSICAL+PIANO                    1137,25                      1195  
 
 Segon.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu cap i al 
Departament de Recursos Humans als efectes oportuns. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present resolució al Consell de 
l’Institut Municipal d’Educació i al Ple Municipal en la seva propera sessió per 
la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 

4.2- Resolució núm.420/04 de data 23-11-04.  
 
 “Vist l’escrit de l’empleat d’aquest Institut Sr. Josep Oriol Espona 
Andreu, contractat per cobrir interinament una plaça vacant de Professor de 
Música a l’Escola Municipal de Música, pel qual renuncia a les hores de 
l’especialitat de conjunt instrumental del seu contracte de treball a partir del 
13 d’octubre de 2004, 
 
 Atès el contingut de l’informe emès pel Departament de Recursos 
Humans en relació a la petició feta per l’esmentat empleat, 
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 Atès el que preveuen els apartats d) de l’article 49 de l’Estatut dels 
Treballadors i el e) de l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals, 
 
 Atès el que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Estimar la petició de renuncia parcial presentada per 
l’empleat Sr. Josep Oriol Espona Andreu i en conseqüència modificar la seva 
jornada a partir del 14 d’octubre de 2004, que queda fixada en 1060 hores 
anyals, establint en conseqüència les retribucions corresponents a la nova 
dedicació. 
 
 Segon.- Donar compte de la present resolució al Consell de l’Institut 
Municipal d’Educació i al Ple Municipal en la seva propera sessió per la seva 
ratificació.” 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 

4.3- Resolució núm.423/04 de data 26-11-04.  
 
 “Vista la necessitat de cobrir la funció que realitza l’empleat 
d’aquest Institut, Sr. Josep Oriol Espona Andreu, adscrit a l’Escola Municipal 
de Música, com a conseqüència de la renúncia a les hores assignades com 
Professor de Música, especialitat de conjunt instrumental, amb efectes del dia 
13 d’octubre de 2004, 
 
 Vista la proposta presentada per l’Institut Municipal d’Educació 
referent a que les hores vacants d’aquesta especialitat siguin cobertes 
parcialment per l'empleat de l’Institut Municipal d’Educació Sr. Albert Andreu 
García, per raons de funcionalitat del curs escolar 2004/2005, 
 
 Atesa l’acceptació de l’interessat en la modificació de la jornada de 
treball de la seva relació contractual durant l’esmentat període, 
 
 Atès que l’empleat proposat realitza les mateixes funcions de 
professor de música, en l’especialitat de llenguatge musical i piano, en un total 
de 1195 hores anyals de contracte, 
 
 Atès que en el vigent pressupost existeix una partida pressupostària 
49423J013000 de Personal Laboral Eventual/Escola de Música, amb dotació 
suficient per atendre la modificació contractual, 
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 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors en 
relació a la modificació de les condicions de treball i l’article 311 i ss. del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència, fent ús de les atribucions que li 
confereix l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, i els Estatuts de l'Institut 
Municipal d'Educació, 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Autoritzar l’ampliació de la jornada de treball de l'empleat 
Sr. Albert Andreu García, fitxant-la en 1232 hores anyals de contracte, per 
cobrir parcialment la renúncia de les hores de contracte relatives a 
l’especialitat de conjunt instrumental de l’empleat Sr. Josep Oriol Espona 
Andreu amb efectes del dia 2 de novembre de 2004. 
 
 Segon.- Establir-li les retribucions corresponents a la nova 
dedicació. 
 
 Tercer.- Comunicar la present resolució al interessat, a la Direcció 
de l’Institut Municipal d’Educació, al Departament de Recursos Humans i al 
Comitè d’Empresa. 
 
 Quart.- Donar compte de la present resolució al Consell de l’Institut 
Municipal d’Educació i al Ple Municipal en la seva propera sessió per la seva 
ratificació.” 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I COMERÇ.  
 
 
 5.- Iniciar expedient del contracte administratiu especial per a 
la realització d’activitat i gestió del bar del Pavelló Polisportiu Riera. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
Naturalesa: Contracte administratiu especial 
Objecte del contracte : prestació d’ activitats, utilització de les instal·lacions 
del polisportiu del Barri Riera, situat al carrer Francesc Moragues, amb l’ 
explotació del servei de bar en les mateixes instal·lacions. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
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 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General . 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa d’Interior i Comerç, proposa al 
Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
Naturalesa: Contracte administratiu especial 
Objecte del contracte : prestació d’ activitats, utilització de les instal·lacions 
del polisportiu del Barri Riera, situat al carrer Francesc Moragues, amb l’ 
explotació del servei de bar en les mateixes instal·lacions. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació, que figura com annex I. 
 

Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents:  
 
ANY PARTIDA IMPORT 
2005 63 452C0 22741 25.204,16,- euros 
2006 63 452C0 22741 26.300,- euros 
2007 63 452C0 22741 26.300,- euros 
2008 63 452C0 22741 26.300,- euros 
2009 63 452C0 22741 26.300,- euros 
2010 63 452C0 22741 26.300,- euros 
2011 63 452C0 22741 1.095,84,- euros 
 
 Subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment clàusula de revisió 
procedeix revisió de preus conforme a l’establert al Plec de Condicions 
Particular. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Esports. 
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 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Interior i Comerç, per a la 
firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen 
indicant que, atès que la concessió actual finalitza, el que proposaríem a 
aquest Ple és aprovar el Plec de Condicions que té per objecte adjudicar 
aquesta concessió administrativa per la utilització de les instal·lacions del 
Pavelló Polisportiu Riera i la gestió de l’explotació del bar.  
 
 Intervé a continuació la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per indicar que el seu partit 
s’abstindrà i, a més, han sol·licitat en la Comissió Informativa una còpia del 
Plec de Condicions. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per assenyalar que ja esta explicat de forma administrativa, que és el 
que ha fet el senyor Sergio Fernández però, evidentment, té un rerafons més 
important el que estem aprovant aquesta tarda, és una decisió que en el seu 
moment es va prendre quant a uns equipaments esportius municipals per 
intentar millorar la seva gestió i destinar-la a l’ús, en aquest cas concret a una 
disciplina esportiva, perquè també es podia obrir. En aquell moment va ser 
una innovació, van ser el de Riera i el Pavelló del Barri Centre, i crec que el 
fruit, sobretot la feina feta per les entitats, en aquest cas l’entitat que ha 
gestionat el Pavelló Polisportiu Riera, estem en condicions de dir que és un 
bon camí, i per això tornem una altra vegada a fer un Plec de Condicions per a 
que aquesta gestió es porti de forma descentralitzada i que hi hagi una part 
autònoma per l’entitat, que esperem que sigui la concessionària, evidentment, 
que hi hagi una entitat que permeti que això es pugui utilitzar, i no tan sols 
amb els fins que preveu l’entitat esportiva que és ella la concessionària, sinó 
també obrir-la a noves disciplines i a entitats de la ciutat que també 
necessiten aquests espais.  
 
 Jo considero que, com comentàvem abans, és un bon camí, vull dir 
que no és una concessió administrativa, bé, és una línia d’actuació que en el 
seu moment es va marcar per l’anterior responsable d’esports que era el 
Vicenç Badenes, i crec que això ajuda sobretot perquè permet a les entitats 
conèixer les dificultats amb que ens trobem tots per poder gestionar aquests 
equipaments, i conèixer molt millor com funcionen les coses. I agrair a 
aquestes entitats que ho gestionen i que no tan sols demanen subvencions, 
sinó que amb el seu esforç voluntari i amb la seva tasca, doncs ajuden a que 
funcionin perfectament.  
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 Per tant, dir que aquesta és la filosofia d’aquest Plec de Condicions i 
no ho dic perquè torneu a repensar el vostre vot, sinó perquè semblava que 
això fos una cosa purament administrativa i que no obligués a res i no és així. 
Crec que té molt interès per a nosaltres aquest tipus de gestió i que és el camí 
per intentar que tothom comprengui i s’impliqui en com funciona l’activitat 
municipal. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
 
 
 
 6.- Resoldre un recurs presentat en relació al Plec de serveis de 
recollida de residus domiciliaris. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el recurs presentat per Na Pilar Albiol i Gilabert i en Salvador 
Colominas i Tutusaus, actuant en la seva condició de regidors de l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat, adscrits al grup municipal d’Esquerra Republicana 
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de Catalunya (ERC-AM) a l’acord del Ple Municipal de l’Ajuntament de 
Cornellà celebrat el 25 de novembre 2004 d’inici de la contractació, així com el 
Plec de Condicions Econòmico Administratives i Tècniques, de la prestació de 
serveis de la recollida de residus domiciliàries per fraccions, de neteja viària, 
neteja de clavegueram, el transports dels residus fins a l’abocador.”, per 
incompliment de l’article 47 de la Llei 6/93 de Residus de 15 de juliol de 1993. 
 
 Atès que el recurs es fonamenta  en que el Plecs de clàusules 
aprovat per l’Ajuntament de Cornellà de prestacions dels Serveis de Recollida 
de residus domiciliaris per fraccions, de neteja viària, neteja de clavegueram, 
el transport del residus fins a l’abocador , i demés serveis relacionats amb 
l’objecte del contracte que es derivin de les clàusules del present Plec de 
Condicions” adoptat en la sessió plenària d’aquest Ajuntament en sessió de 24 
de novembre de 2004, incompleix la Llei 6/93, de 15 de juliol, de residus de 
Catalunya,  i que per tant es procedeixi a aturar el procediment de 
contractació de la prestació i procedir a la redacció d’un nou plec que inclogui 
el compliment de les previsions establertes a la Llei 6/93, de 15 de juliol, de 
residus pel que fa a la recollida de fracció orgànica, per tal que el Ple de 
l’Ajuntament el sotmeti de nou a aprovació. 
 
 Vist l’ informe del Cap del Departament de Contractació-Patrimoni 
de data 20 de Gener del 2005, valorant els arguments del recurs esmentat, 
procedeix la desestimació en base als següents raonaments :  
 
a) Aclariment sobre el article de la llei de residus en que es fonamenta el 
recurs de reposició. 
 
 A efectes únicament aclaratoris es fa la precisió de que el recurrent 
planteja el recurs per incompliment de l’article 47 de la Llei 6/93 de 15 de 
juliol del Parlament de Catalunya citant-se aquest text: 
 
 “1.- Per tal d’afavorir la valorització de residus municipals, els 
municipis de més de cinc mil habitants de dret han d’instaurar la recollida 
selectiva en el servei de gestió dels residus municipals. 
 
 2.- La recollida selectiva dels residus municipals s’ha d’implantar 
amb caràcter obligatori pel que fa al lliurament separat al servei de recollida 
dels residus orgànics.” 
 
 Posteriorment es cita la disposició final cinquena que estableix que 
“la implantació de la recollida selectiva obligatòria fixada per l’article 47, 
referent als residus municipals, entra en vigor als quatre anys de la promulgació 
d’aquesta Llei.” 
 
 L’article 47 de la Llei 6/93 ha estat  modificat per l’article 22 de la 
Llei 15/2003, de 13 de juny de modificació de la Llei 6/93 del 15 de juliol 
reguladora dels residus que resta redactat de la manera següent: 
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 1.- Per tal d’afavorir el reciclatge i la valorització dels residus 
municipals, els municipis de més de cinc mil habitants de dret han d’instaurar 
la recollida selectiva en el servei de gestió dels residus municipals. No obstant 
això en matèria de residus d’envasos, regeix la normativa específica aplicable. 
 
 2.- La recollida selectiva dels residus municipals s’ha d’implantar 
amb caràcter obligatori pel que fa al lliurament separat al servei de recollida de 
residus orgànics. 
 
 3.- La participació dels sistemes integrats de gestió de residus (SIG) 
en el sistemes públics de gestió de residus s’ha de fer en tot cas, en els termes 
establert pels programes de gestió de residus vigents a Catalunya.” 
 
 
b) El Plecs de Condicions Econòmico administratives i Tècniques, de la 
prestació del servei de la recollida de residus domiciliàries per fraccions, 
de neteja viària, neteja de clavegueram, el transport de residus fins a 
l’abocador, no té perquè ser comprensiu de tots els aspectes relatius a la 
competència municipal de recollida de residus establert a la legislació de 
Règim Local i a la Llei 6/93. 
 
 
 Els municipis venen obligats per l’Ordenament jurídic a l’exercici de 
determinades  competències establertes per la legislació de règim local i altres 
lleis de l’Estat o les Comunitats Autònomes. 
  
 La competència de recollida de residus històricament s’ha 
considerat una competència municipal i la mateixa Llei 6/93 a l’article 38 
estableix que la gestió dels residus es una competència pròpia del municipi i 
que el municipi, independentment o associadament, ha de prestar, com a 
mínim, el servei de recollida, de transport, de valorització i de disposició del 
rebuig d’aquests residus. Posteriorment a l’article 44 de la mateixa llei 
s’estableix que correspon a l’Entitat Metropolitana dels Serveis Hidràulics i del 
Tractament de Residus, en l’àmbit territorial dels municipis que agrupa (entre 
ells Cornellà de Llobregat) , de programar i fer les obres i d’establir i prestar el 
servei de valorització  i disposició del rebuig dels residus municipals. 
 
 Es per tant una competència de l’Ajuntament de Cornellà el servei 
de recollida i de transport dels residus municipals, que s’haurà de realitzar 
conforme a les obligacions i els objectius establerts a la legislació vigent. 
 
 Per a l’exercici d’una competència municipal l’Ajuntament disposa 
d’una sèrie de mitjans de tots tipus (normatius, materials i econòmics..), i 
quant a la efectiva gestió del servei, les opcions són variades de forma que la 
contractació de la gestió dels serveis públics pot adoptar les modalitats de 
concessió, gestió interessada, concert, societat d’economia mixta, gestió 
directa del servei amb els mitjans propis del municipi, etc., i la prestació es 
pot realitzar , com ja s’ha esmentat a l’esmentat la Llei 6/1993 de Residus, 
independentment o associadament, essent per tant possible que la prestació 
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es realitzi mitjançant altres administracions locals ja constituïdes com 
comarques o diputacions o constituïdes “ad hoc” com  mancomunitats o 
formes similars. 
 
 La prestació del servei de recollida i transport de residus 
municipals, es una competència que des de sempre i especialment als últims 
anys ha augmentat la complexitat quan a les formes de prestació, degut a la 
necessitat de que la mateixa s’exerceixi en unes condicions respectuoses amb 
la conservació del medi ambient, i als principis de prevenció i minimització 
dels residus i de llur perillositat , reutilització dels residus, recollida selectiva i 
reciclatge dels mateixos entre d’altres.  Així mateix la diversitat d’elements que 
configuren els residus municipals i la seva evolució recent, tant en aspectes 
comercials i de producció com en aspectes normatius, com la legislació 
d’envasos i residus d’envasos, ha suposat la necessitat d’acceptar situacions 
transitòries i provisionals i l’existència de formes jurídiques i materials molt 
diverses a l’hora de la execució de la competència de recollida i transport de 
residus municipals. 
 
 La prestació de la competència de recollida i transport de residus 
municipals, va més enllà per tant dels Plecs objecte d’impugnació i de manera 
il·lustrativa i no exhaustiva a l’actualitat hi ha serveis o actuacions municipals 
que es podrien incloure en la competència municipal de recollida i transport 
de residus i no són objecte del Plec : servei de deixalleria, campanyes 
d’educació ambiental, recollida d’animals morts, recollida de determinades 
fraccions dels residus, etc..  
 
 En definitiva els Plecs de Clàusules impugnats no recullen i no 
tenen per que recollir totes les actuacions municipals destinades a la efectiva 
prestació de la competència municipal de recollida i transport de residus 
municipals, i els aspectes al marge del present contracte  que siguin 
necessaris per l’efectiva prestació de la competència els pot exercir el Municipi 
per qualsevol dels mitjans que l’atorga l’ordenament jurídic, bé sigui 
directament, bé sigui mitjançant gestió indirecta, bé sigui de forma 
independent, bé sigui de forma associada, no podent-se considerar que els 
Plecs de Clàusules impugnats incompleixen la legislació sobre residus i en 
concret la Llei 6/93, sinó que es limiten a ser els instruments per l’adjudicació 
d’uns serveis, sense que hagin de comprendre la totalitat d’actuacions 
necessàries per l’efectiu exercici de la competència municipal de recollida i 
transport de residus municipals. 
 
 
c) El Plec objecte d’aprovació si que recull la recollida de la fracció 
orgànica. 
 
 “L’Article A.12 Serveis addicionals del Plec de condicions Tècniques 
estableix que « els concursants hauran de presentar propostes per la prestació 
de serveis addicionals, no previstos amb indicació de la seva organització i del 
seu pressupost, per si, eventualment, l’Ajuntament decidís incorporar-los al 
contracte, previs els tràmits legalment previstos. 
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 Aquests serveis addicionals hauran de referir-se, com a mínim, a títol 
indicatiu i no exhaustiu, als següents: 
 
-Addicional amb la valoració de l’extensió de la recollida d’orgànica a tot el 
municipi. 
-Addicional amb la valoració de la possibilitat de fer la recollida del rebuig en 
torn de dia.” 
 
 Conforme a això, les empreses licitadores estan obligades a 
presentar una oferta a on s’inclogui aquesta possibilitat de prestar el servei de 
recollida d’orgànica a tot el municipi. 
 
-Aquesta necessitat de les empreses licitadores de presentar  aquesta proposta 
addicional  lluny de ser un incompliment de la Llei 6/93 pot tenir 
conseqüències positives per la prestació d’aquest servei, ja que permet a les 
empreses presentar propostes diverses i més flexibles  en la forma de recollida 
de la fracció orgànica ofertant diferents formes de prestació d’aquesta recollida 
i avaluant econòmicament cadascuna d’aquestes opcions. 
 
 Aquesta forma de presentació també  pot permetre a l’Ajuntament  
una major llibertat per avaluar quina  es la millor forma de prestació 
proposada i que pot ser més efectiu per l’acompliment dels objectius  que han 
de regir la recollida i transport de residus municipals . 
 
-Aquest tractament diferenciat de la forma de presentació de la proposta de 
recollida de la fracció orgànica i aquesta major llibertat establerta pel Plec en 
favor de l’Ajuntament de seleccionar conjuntament amb la resta de 
prestacions del Plec una empresa adjudicatària o diferir la prestació del servei 
a un altre moment al marge del de la adjudicació del present concurs, no es 
capritxos i pot acabar redundant en una millor valoració de quina es la forma 
més adient de prestació d’aquest servei en el municipi de Cornellà.  
 
 En aquest sentit cal remarcar que si bé la recollida « tradicional »  
(dipòsit de la bossa d’escombreries als contenidors o similar)  està  
suficientment estesa i acceptada per la població, excepte conductes incíviques 
minoritàries, la recollida separada de les diferents fraccions que composen els 
residus domiciliaris i molt especialment la recollida separada de la fracció 
orgànica no esta aconseguint a la majoria de municipis en que es troba en 
funcionament uns nivells de col·laboració ciutadana, de percentatges de 
recollida de la fracció orgànica de forma separada, d’incloure estrictament 
fracció orgànica en els contenidors destinats a aquest efectes sense barreges 
d’altres impureses (plàstics, vidres,...) que permetin qualificar-la els resultats 
com a correctes i que afecten greument a la possibilitat de reciclatge i 
valorització d’aquests residus,  el que pot  acabar posant en perill els principis 
i objectius establerts a la Llei 6/93 , podent-se arribar a tenir formalment 
establert el sistema de recollida de la fracció orgànica al municipi i no complir-
se els objectius  de reciclatge i valorització dels residus previstos a 
l’ordenament jurídic. 
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 La experiència acumulada als últims anys a Catalunya, fa necessari 
ser molt prudent en les formes i freqüències de la recollida separada dels 
residus amb una adaptació a les característiques urbanístiques i socials dels 
municipis,  per garantir un major percentatge de recollida de la fracció 
orgànica en condicions òptimes,  i la redacció establerts als Plecs de 
Condicions objecte d’impugnació al donar una major llibertat tant a empreses 
licitadores com a l’Ajuntament poden afavorir una millor execució de la 
competència municipal. 
 
-En el cas de que l’Ajuntament no optés per cap de les propostes presentades 
pels licitadors, s’ha d’insistir que no ha de suposar estrictament 
l’incompliment de la Llei 6/93, sinó que entra dintre de les facultats 
municipals de optar a l’establert als plecs o de declarar desert fins i tot  el 
concurs sencer si ho creu convenient, tal com estableix la legislació de 
contractes en el cas de que les ofertes presentades no tinguin un mínim de 
qualitat i no garanteixin una correcta prestació del servei. En l’esmentat 
supòsit l’Ajuntament haurà d’estudiar i optar, com ja s’ha insistit,  en valorar 
altres formes de prestació d’aquests serveis per la execució de la competència 
municipal de recollida i transport de residus municipals. 
 
d) L’objecte del contracte. La necessitat d’incloure totes aquelles variants 
que es poden acabar adjudicant es un element clarificador per les 
empreses licitadores. 
 
 Un element que potser ha provocat confusió en el recurrent ha estat 
el títol del contracte, segons aquest l’objecte del present concurs, es  la 
contractació de la prestació del serveis de recollida de residus domiciliaris per 
fraccions, de Neteja viària i neteja de clavegueram; el transport dels residus 
fins a l’abocador, i demés serveis relacionats amb l’objecte del contracte que es 
derivin de les clàusules del present Plec de condicions. 
 
 El redactat d’aquest títol pot ser comprensiu també de la recollida 
orgànica (“prestació del serveis de recollida de residus domiciliaris per 
fraccions”). No obstant com ja s’ha dit la recollida de la fracció orgànica 
s’estableix desprès com un servei addicional. 
 
 Aquesta aparent contradicció es justifica pels següents motius: 
 
 L’objecte del contracte ha de ser determinat, i en aquest sentit el 
títol o la definició de l’objecte del contracte ha de ser comprensiu del contingut 
del mateix. Tal com ja s’ha esmentat en les clàusules del contracte s’inclou la 
possibilitat d’adjudicar la recollida de la fracció orgànica. 
 
 L’inclusió en l’objecte del contracte d’una denominació comprensiva 
de la recollida de totes les fraccions, permet no amagar als possibles licitadors 
que efectivament del contingut que de deriva de les clàusules del Plec de 
condicions es podrà optar a una adjudicació que inclogui o no determinats 
aspectes de la recollida. 
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 Fer-ho a l’inrevés i no incloure en el títol la possibilitat de recollida 
de tot tipus de fraccions podria haver suposar una confusió pels licitadors, 
respecte al contingut real de l’objecte del contracte. 
 
e) Al municipi de Cornellà ja s’està prestant el servei de recollida de la 
fracció orgànica a determinats barris. 
 
 A l’actualitat es troben ubicats a diferents punts del municipi de 
Cornellà un total de 35 contenidors destinats a la recollida separada de la 
fracció orgànica, prestant-se pel municipi aquest servei.  Els barris que 
queden coberts directament amb aquest servei són els Barris de Fontsanta-
Fatjó, Famades i Almeda. 
 
A La clàusula A.5 del Plec de Condicions Tècniques es diu 
 
“A.5 recollida de residus municipals. 
 
L’Ajuntament podrà en tot moment, modificar la col·locació i el nombre total de 
contenidors que es preveu que a molt curt termini i a efectes de càlcul, es pugui 
considerar una quantitat real aproximada de 475 de 3,2 m3 per a la recollida de 
rebuig, de 180 per a la recollida de vidres, de 180 per a la recollida de paper 
cartró, de 180 per a la recollida d’envasos de plàstic i lleugers i de 35 per a la 
recollida d’orgànica.” 
 
 Per tant, el Plec valora de forma clara la opció de mantenir en el 
moment de l’adjudicació, i dintre de la argumentació seguida en la contestació 
d’aquest recurs, si més no la recollida de la fracció orgànica en aquests barris.  
 
 Novament, ens reiterem als arguments ja exposats de que el Plec 
està donant elements suficients per valorar quines seran les millors  
condicions per la prestació de la recollida de la fracció orgànica, i fins i tot en 
el cas de l’opció de no adjudicar la fracció orgànica, restaran obertes al 
municipi un ampli ventall de opcions per la efectiva prestació del servei 
conforme a la Llei 6/93, incloent fins i tot un nou procés de licitació. 
 
 Per tot això, el Ponent de la Comissió Informativa d’ Interior i 
Comerç, proposa al ple l´adopció dels següents : 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar el recurs de reposició interposat  per Na Pilar 
Albiol i Gilabert i en Salvador Colominas i Tutusaus, actuant en la seva 
condició  de regidors de l’ Ajuntament de Cornellà de Llobregat i adscrits al 
grup municipal d’ Esquerra República de Catalunya, contra l’ acord del ple 
municipal de 25 de novembre del  2004 d’inici de la contractació, així com el 
Plec de Condicions Econòmico Administratives i Tècniques, de la prestació de 
serveis de la recollida de residus domiciliàries per fraccions, de neteja viària, 
neteja de clavegueram, el transports dels residus fins a l’abocador. 
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 Segon.- Notificar el present acord als representants del grup 
municipal d’ Esquerra Republicana de Catalunya, així com al Departament de 
Via Pública.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa l’explicació d’aquest dictamen 
indicant que aquest recurs de reposició presentat per Esquerra Republicana 
de Catalunya, es fonamenta en que el Plec de Clàusules aprovat per aquest 
Ajuntament en el Ple de data 25 de novembre de 2004, relatiu a les condicions 
tècniques del contracte de recollida de residus municipals i neteja viària de 
Cornellà de Llobregat, no compleix la Llei 6/93, de 15 de juliol, del Parlament 
de Catalunya. 
 
 Com a punt previ cal indicar que el Plec de Condicions referenciat 
conté en diferents apartats una previsió de recollida de fracció orgànica a 
aplicar dins del municipi, podent enumerar a tal efecte el que s’estableix a les 
clàusules A.3 i A.5, amb la qual cosa sí que dóna compliment a allò que 
s’estableix a la Llei 15/2003 de 13 de juny, mitjançant la qual es va modificar 
parcialment la Llei de residus. D’altra banda, els Plecs de Clàusules  
impugnats no tenen per què recollir totes les actuacions municipals que es 
destinen a la prestació de la competència municipal de recollida i transport de 
residus municipals. I els aspectes, al marge del Plec, que siguin necessaris per 
l’efectiva prestació de la competència, es poden exercir al municipi per 
qualsevol dels mitjans que atorga l’ordenament jurídic. Així, i de manera 
il·lustrativa, actualment es presten serveis i actuacions municipals que es 
podrien incloure en la competència municipal de recollida i transport dels 
residus i que no són objecte del Plec. Exemples, el servei de deixalleria, les 
campanyes d’educació ambiental, o la recollida d’animals morts.  
 
 Per tot això no es pot considerar que els Plecs de Clàusules 
impugnats incompleixin la legislació sobre residus i en concret la Llei 6/93, 
sinó que es limiten a ser els instruments per l’adjudicació d’uns serveis, sense 
que hagin de comprendre la totalitat de les actuacions necessàries per l’efectiu 
exercici de la competència municipal de recollida i transport de residus 
municipals. 
 
 D’altra banda, continua indicant el Sr. Fernández, els Plecs de 
Condicions referenciats sí que recullen la recollida de fracció orgànica, ja que 
segons la clàusula A.12, s’estableix que els concursants hauran de presentar 
propostes per la prestació de serveis addicionals no previstos, amb indicació 
de la seva organització i del seu pressupost. Aquests serveis addicionals 
hauran de referir-se, com a mínim, a títol indicatiu i no exhaustiu, als 
següents: Addicional amb la valoració de l’extensió de la recollida d’orgànica a 
tot el municipi i addicional amb la valoració de la possibilitat de fer la recollida 
del rebuig en torn de dia. Aquesta obligació per part de les empreses 
licitadores, no només no és un incompliment de la Llei 6/93, sinó que tindrà 
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conseqüències positives per la prestació d’aquest servei ja que es presentaran 
propostes diverses i més flexibles en la forma de recollida de la fracció 
orgànica. Això permetrà, sens dubte, una major llibertat per tal d’avaluar 
quina és la millor forma de prestació proposada i serà més efectiu per 
l’acompliment dels objectius que han de regir la recollida i el transport dels 
residus municipals. 
 
 Com a darrera consideració, cal dir que l’Ajuntament de Cornellà, 
actualment ja està prestant els serveis de recollida de la fracció orgànica a 
diferents punts de la ciutat. A la clàusula A.5 del Plec de Condicions 
Tècniques queda palès que es valora de forma clara l’opció de mantenir en el 
moment de l’adjudicació i, com a mínim, la recollida de la fracció orgànica en 
els punts actuals. Els Plecs de Condicions, doncs, donen elements més que 
suficients per valorar quines han de ser les millors condicions per tal de 
prestar la recollida de la fracció orgànica. 
 
 Així doncs, i per tot això, ens afirmem en el compliment dels termes 
que marca la Llei 6/93 i la seva modificació 15/2003, reguladores dels 
residus, per la qual cosa proposem a aquest Ple la desestimació del recurs de 
reposició presentat per Esquerra Republicana de Catalunya. 
 
 A continuació intervé el senyor Salvador Colominas Tutusaus, 
Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que és trist apuntar 
l’any que sigui en aquest debat en els termes que ho estem fent. Vam 
presentar el recurs contra la decisió del Ple ja que entenem que estem 
incomplint una normativa, però també perquè estem fent de la nostra ciutat 
una ciutat no sostenible. La legislació catalana preveu des de l’any 1993 que 
la recollida selectiva de matèria orgànica ha de ser un servei de prestació 
obligatòria per part dels municipis catalans de més de cinc mil habitants. 
Aquesta decisió es va prendre donada la constatació de que la barreja de la 
fracció orgànica amb altres residus suposa un problema ambiental de primera 
magnitud. De fet, feia anys que les directrius europees i els plans de gestió 
d’altres països ja venen adoptant aquesta prescripció. Concretament es 
donava un termini de quatre anys per aquest compliment. Han passat dotze 
anys.  
 
 Insistim, els ciutadans de Cornellà de Llobregat tenim el dret 
ambiental de disposar d’un servei de recollida selectiva de la fracció orgànica 
des de l’any 1997 i l’Ajuntament, com a responsable únic del servei de 
recollida, l’hauria de prestar obligatòriament. La Llei és clara en aquest sentit.  
 
 La resposta per part del senyor Sergi Fernández creiem que és molt 
desencertada. Creiem que és tan significativa i explicita amb la seva redacció 
que hem considerat oportú remetre la còpia a diverses administracions i 
entitats. El nostre Grup ha llegit el Plec i estem d’acord en que es preveu una 
eventual recollida orgànica a tot el municipi, el problema és que aquest servei 
no es planteja de forma rotunda, tal com requereix la legislació. La 
preocupació del nostre Grup és amb la redacció del següent paràgraf:  
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 “Serveis addicionals: Els concursants hauran de presentar propostes 
per la prestació dels serveis addicionals no previstos amb la indicació de la seva 
organització i del seu pressupost, per si, eventualment, l’Ajuntament decidís 
incorporar-los al contracte previs tràmits legalment previstos. Aquest serveis 
addicionals hauran de referir-se com a mínim a : Addicional amb la valoració de 
la extensió de la recollida orgànica a tot el municipi.” 
 
 Queda clar que el Plec de Condicions no garanteix el servei 
ambiental que el nostre Grup reclama immediatament en virtut de la Llei. En 
conclusió, en aquesta primera qüestió sobre la legalitat, el senyor Sergi 
Fernández considera que el Plec de Condicions compleix la Llei ja que preveu  
el servei de prestació fruit d’una eventual decisió de l’Ajuntament, i el nostre 
Grup segueix pensant que el Plec no garanteix un servei de prestació 
obligatòria en el temps i els terminis que la Llei estableix. 
 
 Era de calaix que la nova contractació desplegaria la recollida 
orgànica a la totalitat del municipi. De fet, aquesta va ser la promesa per part 
de la regidoria de Medi Ambient en diversos Consells de Medi Ambient. Per 
exemple, l’acta del gener del 2003 del Consell de Medi Ambient, del 12 de 
març del 2003 es desprèn la següent afirmació per part de l’Ajuntament: 
“S’informa que al 2004 s’implantarà la recollida selectiva de matèria orgànica 
a tota la ciutat”. 
 
 El senyor Fernández exposa: “En virtut de l’incompliment de 
terminis i obligacions competencials per part de l’Ajuntament, cal tenir 
present altres factors per propiciar la recollida de l’orgànica que no depenen de 
l’Ajuntament. S’ha d’estudiar i dissenyar un pla o programa per tal 
d’implantar una exitosa recollida selectiva.”  
 
 El més important, encara que malhauradament no es comenta en el 
seu escrit, són la sensibilització ciutadana i la comunicació. Quina 
sensibilització es pot tenir sobre un tema en el qual ni vostès mateixos estan 
sensibilitzats?. 
 
 El que acostuma ser habitual és que l’Ajuntament tingui una 
proposta de gestió d’implantació de serveis de recollida, com es desenvoluparà 
la campanya de comunicació, com s’incorporen els grans generadors del 
sistema, quins objectius de recollida selectiva s’han de complir i quins 
equipaments són necessaris, quins vehicles són els necessaris per fer els 
serveis previstos, etc. 
 
 A partir d’aquest disseny, les empreses han d’ajustar les seves 
ofertes amb les màximes prestacions. La situació de Cornellà és a l’inrevés, 
han de ser les empreses qui dissenyen el model. L’any 1997 es va redactar el 
Programa metropolità de gestió de residus municipals, amb el vot favorable de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. Aquest programa hauria d’haver estat 
el full de ruta dels diversos serveis municipals d’àmbit de residus, han passat 
vuit anys des de la seva aprovació i cal recordar que el lema amb el que va 
néixer aquest programa, la clau de volta de la recollida segregada de la fracció 
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orgànica, no hi ha hagut temps ni en vuit anys de govern. És important 
recordar que l’acompliment d’aquest programa és també una obligació legal tal 
i com estableix l’article 38.3 de la Llei Reguladora del Residus, però plantejar 
això en forma és com si es demanés la lluna. Sembla que signar documents és 
més fàcil que acomplir objectius, recordeu la declaració de Hannover, la carta 
d’Alborg. ¿Considereu que s’està obeint la política de gestió de residus a 
Cornellà i és congruent amb la filosofia que empeny aquests documents de 
compromís?. Sense anar més lluny, el Pla d’Acció Ambiental de Cornellà fruit 
de l’auditoria i del qual es va fer tan rebombori mediàtic, va concloure que una 
acció, concretament la 6 i la 2 de prioritat ple, era la implantació de la 
recollida selectiva de la fracció orgànica a tota la ciutat. 
 
 Ja per acabar, el senyor Fernández en la seva resposta denúncia 
una manca de dotació de recursos adients per part de l’administració 
autonòmica, igualment hem enviat còpia de la carta a l’Agència de Residus de 
Catalunya, per tal que siguin coneixedors d’aquesta queixa explicita i ens 
justifiquin, si s’escau, quins dèficits concrets està suposant l’administració 
autonòmica, per tal que Cornellà pugui efectuar un servei de recollida de 
segregació de la fracció orgànica. La resposta dels responsables d’altres 
administracions, ens sembla fugir d’estudi: “cal recordar que la gestió dels 
residus és competència plena municipal, que les taxes municipals són les 
eines fiscals per recaptar justament les despeses associades amb la recollida i 
gestió d’aquest servei i que l’administració consorciada per optimitzar serveis i 
infrastructures de gestió, ha estat l’ens metropolità.” 
 
 L’Ajuntament, en veu del senyor Fernández, diu que es dóna la 
circumstància real de on portar  aquests residus, ja que si totes les ciutats de 
l’Àrea Metropolitana apliquessin aquestes normes de recollida, resultaria difícil 
saber on portar-la donat que encara no estan llestos aquests llocs. Sapiguem 
que aquest any 2004 s’ha donat un dèficit d’aportació de 15.000 tones de 
residus orgànics a l’Eco-parc de la Zona Franca. I que, recentment, s’ha 
inaugurat l’Eco-parc de Montcada amb la finalitat de tractar fonamentalment 
orgànics, sabem que l’Entitat Metropolitana té capacitat per gestionar 
l’orgànica selectiva de Cornellà. En aquest sentit, hem adreçat còpia del seu 
escrit als serveis tècnics d’aquesta Entitat mostrant la nostra preocupació pel 
raonament que utilitza l’Ajuntament de Cornellà i sol·licitant que informin 
convenientment a l’Ajuntament per tal de que coneguin més rigorosament el 
context de gestió metropolitana. Per cert, sabem on van els residus de 
Cornellà?. ¿Em poden informar dels llocs que, segons vostès, sí estan 
previstos com a destí de residus barrejats?. No serà que han fet una 
interpretació del problema just al contrari?. 
 
 Com a conclusió, seguim considerant que no incloure clarament el 
servei de recollida selectiva d’orgànica a tot el municipi en aquest contracte 
suposa mantenir-se en una irregularitat normativa. Constatem que 
l’Ajuntament no té voluntat de resoldre aquest problema ambiental. I 
constatem que hi ha un dèficit preocupant de coneixement sobre el contexte 
de gestió de residus i de relació amb altres administracions implicades. 
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 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu partit 
intervindrà però no amb l’apassionament que ho ha fet el company 
d’Esquerra, però sí que ho tenim clar i ho hem dit a la Comissió Informativa. 
En primer lloc, s’està incomplint la normativa, això està clar, però entenem 
que ha pujat en excés el que és el cost de la recollida d’escombreries i no 
entenem perquè no queden reflectides en el Plec les obligacions que tinguin. 
Ja sé que em vas a contestar que el Plec addicional i demés, no, per a mi és un 
Plec a la carta de les empreses. 
 
 El Sr. Alcalde intervé i li indica que ara estem parlant del recurs. 
 
 La Sra. Espinosa diu que estem parlant del recurs però del recurs 
del Plec responent el Sr. Alcalde que ara del recurs només, del Plec ja es va 
parlar en el seu moment. 
 
 La senyora Isabel Espinosa indica que el seu Grup van a votar a 
favor perquè entenen que té que quedar clar el poc o molt que es faci de 
recollida selectiva, té que quedar clar en el Plec de Condicions, és per això el 
nostre vot. A banda que entenem que la normativa no es pot fer tota de cop 
perquè és molta despesa, entenem que es tingui que anar fent poc a poc i 
potser en aquest punt no estem d’acord amb el que diu el representant 
d’Esquerra Republicana, però el que no entenem és per què no figura en el 
Plec de Condicions allò que es té que fer. I per això anem a votar a favor 
d’aquest recurs d’Esquerra Republicana. 
 
 El Sr. Alcalde li matisa que voten en contra del punt. 
 
 Intervé la Regidora-Delegada de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per expressar que voldria fer 
una aclaració donat que es fa referència a les actes del Consell de Medi 
Ambient. Volia dir que la paraula que ha utilitzat d’alguns paràgrafs d’aquelles 
actes és que es dedueix que es farà a tota la ciutat. Evidentment, sempre hem 
dit que la tendència era la d’ampliar als barris, la d’anar a assegurar 
fonamentalment els grans generadors, però mai hem dit que seria a tota la 
ciutat demà, sinó que és una voluntat d’aquest Ajuntament, de tothom, fer-lo 
d’una manera progressiva i sempre lligat en funció de com anés la nova 
contracta. Això s’ha explicat sempre, per tant, es pot deduir el que es vulgui 
però està ben clar que sí, que nosaltres hem vetllat en grau màxim per que la 
sostenibilitat d’aquest Municipi es conservi i sobretot per complir també un 
seguit de qüestions que no eren voluntàries, que -com molt bé ha explicat el 
Sergi Fernández-, en la mateixa Llei, a l’article 42, en l’apartat 3, no en el 2, 
parla de les coses que nos són voluntàries i aquest Ajuntament les fa 
sobradament, tota la part que no és obligatòria, per exemple, campanyes 
informatives que s’han fet sobre l’ús de cada contenidor de selectiva, s’han fet 
diverses campanyes informatives sobre l’ús del contenidor del paper, sobre l’ús 
del contenidor del envasos, etc.  
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 Hem fet campanyes de sensibilització suficients i de fidelització en 
els barris que s’està fent la recollida selectiva de l’orgànica -o sigui Fontsanta-
Fatjó i també a Almeda- i per suposat també hem fet el que molt poques 
poblacions del voltant nostre o de l’Àrea Metropolitana tenen, hem sigut 
pioners en tenir una deixalleria de barri a prop del veïnat perquè realment 
pugui aportar tots els residus que són selectius i que no és d’obligat 
compliment recollir-los. I, en canvi, nosaltres tenim una deixalleria fixa, tenim 
una deixalleria mòbil i tenim una deixalleria de barri que passa per tots els 
barris. Per tant, si no és suficient amb aquesta voluntarietat demostrada de 
que volem fer bé les coses i que progressivament val la pena, segons com, no 
recollir tant però recollir bé, recollir bé que és el que interessa que es pugui 
reutilitzar i recuperar, o sigui, amb la intenció de complir amb les tres “erres” 
que és un dictamen de la gent de Medi Ambient, recuperar, reutilitzar i reduir. 
Per tant, si no estem en aquesta línia, doncs bé, si amb tot això que fem 
encara sembla que és insuficient, jo diria que els veïns que són la gent 
d’Esquerra Republicana -que són veïns de la nostra ciutat- li estan fent un flac 
favor a la mateixa ciutat dient que som una gent incívica i que el propi 
Ajuntament no fomenta els hàbits i l’educació ambiental, crec que no és el cas 
d’aquest Ajuntament ni molt menys. 
 
 Tot seguit intervé el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d’Interior i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, per assenyalar que, en 
primer lloc, vol dir que el senyor Fernández al que s’ha referit no sé si era jo, 
perquè ha dit coses que jo no he dit aquí, que no he comentat, com el tema 
dels recursos i alguna cosa més. No estem parlant d’altra resposta, estem 
parlant del recurs de reposició que vosaltres presenteu, per això, faig un petit 
resum del que he dit perquè com no sabia si et referies a mi, doncs, faig una 
mica el resum per veure que realment s’ha entès. 
 
 Quatre punts principals. El primer, crec que ha quedat clar -però 
ho torno ha dir- que el Plec no té per què ser comprensiu, de tots els aspectes 
relatius a la competència municipal que marca la Llei 6/93. Dos,  sí que 
recull, la recollida de la fracció orgànica amb el tema dels addicionals. Tres, la 
necessitat d’incloure aquestes variants addicionals poden ser inclús un 
element clarificador per les empreses que els presentin, clarificador per les 
empreses i positiu per l’Ajuntament perquè -en aquest cas sí que parlo del 
tema econòmic,- potser es pugui optar a una adjudicació que inclogui 
determinats aspectes de la recollida que ara mateix no pensem que poden ser 
positius i que, al final, ens podem estalviar uns calés, que sempre és 
important. I el quart punt és dir-te que s’està recollint- com he dit abans- amb 
els trenta-cinc contenidors que sap que estan a diferents punts de la ciutat.  
 
 Ara recordo, si em permets, el que vam comentar a la Comissió 
Informativa. Et vaig preguntar si amb aquests trenta-cinc contenidors en lloc 
d’estar a dos punts estiguessin a tota la ciutat, ¿estaríem complint la Llei 
segons tu?. Em vas dir que sí. Doncs si em poso en el teu punt no, això sí que 
demostraria una insuficiència, perquè estaries repartint trenta-cinc 
contenidors entre tota la ciutat, no entre dos punts com estan ara. Nosaltres 
aquí el que fem és dir que això serà un mínim i això queda absolutament clar 
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en el Plec, com a mínim, aquests trenta-cinc contenidors estaran en la ciutat, 
d’aquí cap amunt.  
 
 Jo no entraré en si la teva intervenció ha estat encertada o no 
perquè crec que no he de entrar en això, cosa que tu sí que has fet envers a la 
meva. I em sembla -i ara ho poso amb un interrogant- que la competència de 
recollida no és plenament municipal que hi ha altres administracions que 
tenen també aquesta competència, tu has dit que és plena municipal, en tot 
cas, algú segurament que sap més que jo ho podria comentar. 
 
 A continuació pren de nou la paraula el senyor Salvador Colominas 
Tutusaus, Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que s’ha 
referit a quan nosaltres vam fer una pregunta i tu ens la vas contestar per 
escrit, Sergi, per escrit. I per escrit deies que en aquest moment si totes les 
ciutats de l’Àrea Metropolitana fessin la recollida selectiva de matèria orgànica, 
no donaria l’abast l’Eco Parc. Això m’ho vas dir per escrit i en canvi jo, t’estic 
explicant que hi ha hagut aquest any un dèficit de quinze mil tones, per la 
qual cosa no era cert allò que tu deies. Tan de bo hi haguessin més 
Ajuntaments que donessin la fracció orgànica o fessin la recollida de la fracció 
orgànica.  
 
 Segon punt, per la senyora Carmen Romero. Jo soc veí d’Almeda, 
em pots explicar quan vas fer la campanya de sensibilització? Jo visc a Almeda 
i no he recollit res, es va fer una reunió al centre social en la qual per 
desgracia érem dues persones. I per acabar, nosaltres som conscients -i vam 
dir-ho a la Comissió Informativa- que en aquest moment no volem demanar-
ho tot, diem que la Llei obligava en quatre anys, en el 1997, des del 1997 
tenim dret. Vam dir en la Comissió Informativa que entenem que no es pot fer 
de cop, però creiem que realment seria per part de l’Ajuntament una 
demostració de que vol avançar si en el Plec de Condicions surtis que a més de 
fer la recollida selectiva a dos nuclis de població que no són ni el 10% dels 
habitants de tota la ciutat, ni un 10%, -per això estem a la cua de la recollida 
orgànica en tota la comarca- s’inclogués un nou barri. Únicament que es 
posés en aquest Plec de Condicions, que per obligació es farà la recollida al 
Padrò, per exemple, i si hi ha alguna empresa que a més del Padrò vol fer-ho a 
un altre lloc, que es valori. Ja que han passat quatre anys des de l’última 
introducció d’un barri a la recollida orgànica creiem que en un Plec de 
Condicions que serà per als pròxims deu anys –ens anirem fins el 2014- sí que 
valdria la pena, com a mínim, que s’incorporés un nou barri dins els Plec de 
Condicions, ja ens donaríem per satisfets, no demanem que es reculli a tota la 
població, sabem que és costós i s’hi ha d’anar d’una manera frontal però en 
aquest moment que hi ha el Plec de Condicions i que fa una pila d’anys que es 
fa la recollida al Fatjó, trobo que ja és hora que s’inclogui un altre barri, no? 
 
 Intervé a continuació el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que vol dir tres o quatre coses. La primera, -i ho vam explicar 
en l’anterior Ple en que es van aprovar els Plecs de Condicions- la Llei 
aprovada a l’any 1993, sí demostra que les Lleis que es van aprovar en el 
Parlament i imposen als Ajuntaments de Catalunya com tenen que fer les 
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seves coses, no funciona. I no tan sols s'incompleix aquest articulat per part 
de la majoria d’Ajuntaments de Catalunya, sinó que la pròpia Generalitat 
incompleix part de l’articulat aprovat en la Llei de l’any 1993. Les Lleis, fer-les 
és gratuït i no costa res, però quan es tenen que aplicar, doncs produeixen els 
problemes que produeixen i abordar-les amb realitats que aquí s’han 
manifestat i que, a més, no entraré en el fons, per no entrar en una discussió. 
Diria allò que he manifestat en moltes ocasions, no té lògica que se’ns intenti 
dir per part del Parlament què tenim que fer els Ajuntaments de Catalunya. I 
tampoc té lògica que Esquerra Republicana que diu que les Lleis que es fan a 
Madrid tenen que venir finançades des de Madrid per als serveis que es 
transfereixen a la Generalitat de Catalunya, doncs, home, les Lleis que faci la 
Generalitat de Catalunya, com a mínim, han de portar les transferències 
econòmiques per a que els Ajuntaments puguem suportar els costos de les 
alegries dels Diputats i Diputades que es reuneixen allí per dir-nos com tenim 
que fer les coses en els nostres municipis.  
 
 Aquest és un principi bàsic, si a partir d’aquest principi bàsic ens 
posem d’acord, encantats, i si no ens posem d’acord, llavors és que discrepem, 
per no en la forma, sinó en el fons d’entendre l’autonomia municipal. Fruit 
d’aqueixa Llei es fa un Pla mitjançant el qual es subvenciona a l’Entitat 
Metropolitana de Medi Ambient, i és obvi que s’incompleix el Pla, perquè 
també et corregeixo, en allò que ha dit Sergio Fernández té raó, l’Ajuntament 
el que fa només és la gestió de la recollida, no de l’eliminació que es recull en 
altre organisme, en altre institució. I és obvi que aqueixa té molts problemes, 
problemes que han acabat aquest any amb la creació d’uns Eco Parcs i amb el 
tancament d’altres, per poder realitzar el que és el procés d’eliminació i poder 
abordar la recollida de residus no de la forma, diríem, tradicional sinó 
aportant la recollida de la fracció orgànica. I si avui tots els Ajuntaments de 
l’Àrea Metropolitana que estem dins de l’Entitat Metropolitana, recollíssim al 
cent per cent així, el dèficit no seria menys de quinze mil, sinó que les dues 
plantes que tenim no serien capaces d’abordar-ho i per tant tampoc el Regidor 
Sergio Fernández diu cap mentida quan t’ha contestat d’aqueixa forma.  
 
 Aquest és el problema que ens estem trobant els que estem en 
l’Àrea Metropolitana intentant tractar aquest tema i parlant amb el Govern de 
Catalunya com ho podem fer amb sensatesa. Les lleis i reglaments són molt 
fàcils de fer, després ja veurem qui els compleix, per tant, ni estem tristos ni 
estem alegres, ni nosaltres anem a demanar disculpes pel que fem, 
segurament que ho podríem fer millor, però és obvi que la intenció, al menys 
en els últims quatre anys, ha sigut anar aproximant-nos a aqueixa recollida 
orgànica.  
 
 Dius que no saps què s’ha fet en el barri d’Almeda. Mira, els dos 
som veïns d’Almeda i hem vist més coses que s’han dit a Almeda respecte al 
tema de sensibilització, moltes més de les que tu comentaves, i moltes més es 
faran. Crec que el que es té que fer és intensificar quelcom que a les persones, 
a les quals no els hi podem posar una pistola al cap per a que cada dia a casa 
seva recullin l’escombreria com la tenen que recollir, doncs intentar explicar-
los-hi la conveniència de que amb aquest servei, el que estem fent, avui per 
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avui, com tu comentaves i que compartim, és Cornellà més sostenible. I 
aquest és el treball que anem a fer, però al final, com en altres moltes coses, 
podem fer moltes campanyes sobre circulació però els que es passen el 
semàfor en vermell, no som nosaltres sinó els ciutadans, i el que no anem a 
fer és posar un guàrdia per cada semàfor ni anem a posar un guàrdia en cada 
contenidor del barri Almeda, Fonsanta o Fatjó, per saber si les persones a 
l’obrir la bossa d’escombreries, hi ha orgànica o inorgànica. Aquesta és la 
realitat que tenim. Nosaltres coincidim i os ho hem explicat -jo ho he explicat 
a la Portaveu fa uns dies- en que és té que estendre el tema de la recollida 
orgànica, però és té que fer en la mateixa dimensió i ritme que ho faci el 
conjunt de l’Àrea Metropolitana i, a més, que en aquest moment s’està 
renegociant tota una sèrie relacionades amb els costos que això suposa per als 
municipis, com es va ha abordar per el Govern de Catalunya. I penso que en 
aquest sentit nosaltres ni ens podem precipitar ni tampoc ens podem quedar 
enrere i per això hem posat en marxa, en la recollida que afecta als mercats 
municipals, l’ampliació també d’aquesta fragmentació de la recollida orgànica. 
Per tant, va a créixer, el que no es pot dir són mentides, el volum que es reculli 
en els mercats municipals serà superior al que es reculli en el barri del Padró, 
per tant, si aquest és el problema, el que t’encomano ara, és que retiris el 
recurs i estiguem d’acord que aquest és l’avançament, perquè el volum que 
anem a recollir en els mercats municipals -torno a repetir- serà superior al 
que es reculli voluntàriament pels veïns del Padró.  
 
 I l’únic que fem en el tema del recurs -ho dic perquè quedi clar- és 
solament una desestimació de forma, no del fons que estem discutint i debatin 
avui en el Ple sobre el tema de si tenim que ampliar més o menys, nosaltres 
podem aprovar un Plec de Condicions per recollir les escombreries de forma 
tradicional i demà podem aprovar un altre Plec per recollir la fracció orgànica. 
Això és el que estem dient, res més, no estem explicant al Grup d’Esquerra 
Republicana quina és la nostra filosofia ni la nostra voluntat respecte com ha 
de ser en el futur la recollida de la matèria orgànica, l’únic que estem dient és: 
“Escolti, s’equivoquen en el recurs”. Demà aquest Ple pot aprovar un nou Plec 
de Condicions únicament per la recollida de l’orgànica a la ciutat o la recollida 
de la selectiva. S’ho podria plantejar perquè això és competència municipal. 
Per tant, crec que això és del que estem parlant, és obvi que el debat d’aquest 
punt anava a derivar a on hem derivat, al tema de si tenim voluntat o no, i que 
la voluntat no es  manifesta parlant, perquè amb la mateixa contundència que 
s’ha exposat el que s’ha exposat per part dels representants d’Esquerra 
Republicana, seria convenient que ho fes a tots els Regidors i Alcaldes 
d’Esquerra Republicana per a que fessin el mateix, perquè estem tots en les 
mateixes condicions i fent el mateix, per tant -torno a repetir- sobra el discurs 
i sobra –diríem- les intencions i voluntats. No val dir aquí una cosa i fora fer 
una altra, perque això és quelcom al que ens tenen acostumats, i crec que 
tampoc convé enganyar a ningú. Quan diem les coses, cal dir-les amb una 
certa serenitat. Hi ha una dificultat real a Catalunya que és la eliminació dels 
residus. Ni l’anterior Govern de Catalunya ni l’actual Govern Metropolità han 
sigut capaços de trobar una sortida raonable a aquest tema i, per tant, la 
gestió de residus condueix a un problema si volem parlar d’una manera franca 
i amb profunditat d’aquest assumpte. Nosaltres, la nostra competència, 
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comença i acaba només en la recollida i en la recollida farem l’ampliació, -
torno a repetir- a la matèria orgànica perquè és la voluntat i aqueixa voluntat 
està també concretada i concertada en el Plec de Condicions que es va aprovar 
en el seu moment. 
 
 Per tant, amb els vots en contra del Grup Popular i d’Esquerra 
Republicana i a favor de la resta dels Grups donaríem per aprovada la 
desestimació del recurs presentat per part d’Esquerra Republicana.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 7.- Iniciar expedient i aprovació del Plec de Clàusules relatiu a 
l’atorgament d’un dret de superfície sobre una parcel·la ubicada al carrer 
Revolt Negre de Cornellà de Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist  el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives regulador de l’ atorgament d’un dret de superfície a una 
parcel·la de propietat municipal, ubicada al carrer Revolt Negre, amb l’ objecte 
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d’ ubicar en aquesta, la  Seu Comarcal de la Unió General de Treballadors de 
Catalunya  
 
 Vist així mateix l’ informe del Contractació-Patrimoni. 
 
 Aquesta Comissió Infomativa de Interior i Comerç , proposa al ple 
de l’Ajuntament l’ adopció dels següents : 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives, regulador de l’atorgament d’un dret de superfície a una 
parcel·la de propietat municipal, ubicada al carrer Revolt Negre , amb l’objecte 
d’ ubicar en aquesta, la Seu Comarcal de la Unió General de Treballadors de 
Catalunya, així com les condicions tècniques, i que figuren com annex I i II a 
aquest acord. 
 
 Segon.- Aprovar el procediment negociat, per l’ adjudicació de 
l’esmentat dret  de superfície.  
 
 Tercer.,- Anunciar la licitació i sotmetre l’ esmentat Plec a exposició 
pública, de forma simultània, durant un termini de 30 dies, mitjançant la 
inserció del corresponents anuncis al Butlletí Oficial de la Província i Diari 
Oficial de la Generalitat, a efectes de possibles reclamacions. 
 
 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s’ ajornarà quant resulti necessari.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior 
i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa l’explicació del dictamen 
assenyalant que el motiu d’aquest és proposar a l’Ajuntament en Ple 
l’aprovació d’aquest Plec de Condicions Jurídiques i Econòmic 
Administratives, regulador de l’atorgament d’un dret de superfície sobre un 
terreny ubicat al Revolt negre amb l’objecte d’ubicar la Seu Comarcal de la 
Unió General de Treballadors de Catalunya.  
 
 La Unió General de Treballadors de Catalunya es va ubicar al nostre 
municipi al final dels anys 70, i no només es va ubicar a Cornellà per la 
centralitat geogràfica de la nostra ciutat sinó pel gran número d’empreses que 
sempre han estat ubicades aquí. Actualment el sindicat ratifica la voluntat de 
mantenir la seva seu al nostre municipi per tal d’exercir la seves activitats. 
Hem de dir que des de la seva implantació a la nostra ciutat, la Unió General 
de Treballadors ha tingut un important creixement com a organització, tant a 
Cornellà de Llobregat com a la Comarca del Baix Llobregat, comptant amb 
més de tres mil delegats i delegades dels quals cinc-cents quaranta-un viuen o 
treballen a Cornellà en més de dos mil empreses del Baix Llobregat i amb un 
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total de vint-i-vuit mil afiliats i afiliades a la comarca dels quals prop de sis mil 
viuen o treballen a la nostra ciutat.  
 
 Però no parlarem només de números, sinó també de serveis. Les 
tasques realitzades pels sindicats –parlo de tots- tenen un indubtable interès 
públic i social afavorint els interessos locals d’un ampli col·lectiu que va més 
enllà dels afiliats i de les afiliades, dirigits a tots els ciutadans i ciutadanes en 
general i als actius en particular. Es contribueix a la formació dels 
treballadors i treballadores, a l’assessorament laboral, a la convivència entre 
persones d’orígens diferents i també en la realització de tasques de cooperació 
i de solidaritat. Entenem que aquesta decisió de continuar mantenint la seu 
Comarcal a la nostra ciutat, ve motivada perquè Cornellà de Llobregat és un 
eix motor comarcal i metropolità i que manté la centralitat en els aspectes 
socio-econòmics del nostre entorn. Creiem, doncs, que és positiva la 
continuïtat de la Seu Comarcal de l’UGT a la nostra ciutat per l’interès local, 
social i ciutadà que això comporta, per la qual cosa proposem a aquest Ple 
l’aprovació dels Plecs abans mencionats. 
 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que el seu Grup ha 
presentat una petició a l’Alcaldia en la qual demanàvem que aquest punt 
s’ajornés perquè no teníem suficient informació, degut a que es va presentar 
per urgència a una Comissió Informativa, i creiem que és molt més 
responsable retardar-ho i que tots els Partits tinguin l’oportunitat de poder-se 
informar abans de prendre una decisió amb quatre dies, i no entenc perquè 
aquesta decisió s’ha de prendre d’una manera urgent. 
 
 Que consti que nosaltres estem totalment en contra de que se 
cedeixi terreny municipal a qualsevol tipus d’organització, sigui l’UGT sigui 
Comissions –jo soc militant de Comissions Obreres- però crec que si es 
planteges per Comissions Obreres, la meva actitud seria exactament igual, 
perquè crec que Cornellà és una ciutat petita, no es tracta d’anar amb preses 
a construir i a edificar i a fer tipus d’equipaments, s’han de fer els que la 
ciutat necessita, però Cornellà existirà també d’aquí dos-cents anys i algú 
tindrà que construir alguna cosa i tindrà que fer alguna cosa, els que deixem a 
darrera, no?. Jo reconec -com és normal, com a sindicalista que també soc- la 
trajectòria de l’UGT, vull dir que no ho poso en dubte. És més, molts 
companys d’Esquerra Republicana militen a l’UGT, o sigui, el nostre Partit té 
llibertat de militància entre Comissios i UGT, per la qual cosa no hi tenim res 
en contra. Avui mateix he tingut una reunió amb el responsable comarcal de 
l’UGT, he anat a veure el local que tenen per comprovar realment quina 
necessitat poden tenir, veure com estava ubicat i quines instal·lacions tenen.  
 
 Però crec que un Partit, davant d’una decisió d’aquest tipus, ha de 
tenir temps per poder-ho discutir i no en una setmana prendre decisions tan 
ràpides. I més, quan és per una durabilitat de setanta-cinc anys en un lloc 
cèntric de la ciutat i crec que no ens ho podem permetre. Llavors, si realment 
la decisió de l’Ajuntament, pel que veig és de seguir-ho discutint amb urgència 
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-sense deixar passar un temps- el nostre vot serà absentar-nos del Ple – és a 
dir m’aixecaré i m’assentaré a baix- perquè no vull que els companys de l’UGT 
pensin que tinc quelcom en contra o que com Esquerra Republicana tenim 
alguna cosa en contra de l’UGT, sinó que sincerament estem en contra de que 
es vagi cedint terreny municipal a diferents organitzacions. És diferent cedir 
un local que existeix, que ja està construït i que el pugin ocupar. Del que 
estem totalment en contra és que un terreny que pot tenir un altre ús l’utilitzi 
un sindicat o un partit perquè també fan una tasca social i que aquest partit o 
aquesta organització sigui l’única que pugui utilitzar aquells locals. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
s’abstindrà i ho van a fer per coherència amb els seus vots anteriors. Nosaltres 
som conscients de que hem votat a favor de la cessió de terrenys a les 
parcel·les d’Almeda, al Gremi d’Instal·ladors i també de la cessió de terreny a 
l’Església Catòlica de Fontsanta, per tant d’alguna manera ens veiem obligats 
al nostre vot d’abstenció. No votaré en contra de cedir el terreny a un sindicat 
que, per altra banda tots sabem el color que té, i llavors potser s’arribaria a 
entendre d’alguna manera que no és la nostra idea. La nostra idea és -i ho 
pensem fermament- que l’Ajuntament de Cornellà té que començar a ser 
auster en el tema de cessions de terrenys i també de locals. Pensem que molts 
joves de la nostra ciutat es tenen que anar per manca d’habitatge i que 
Cornellà d’aquí uns anys no tindrà sòl i que serà un luxe inassolible per a 
molts aconseguir un petit habitatge.  
 
 Per tant, pensem que tenim que començar a controlar tot el que 
sigui sòl i començar a mirar també aquells locals en els quals es poden 
habilitar cèdules d’habilitat per fer-los servir com a habitatges. Crec que totes 
aquestes associacions que tenen afiliats que paguen la seva quota i pel que 
veig aquí, en gran quantitat, reben dels Pressupostos de l’Estat molts diners, 
tenen que començar a fer els seus comptes i arribar allà a on la manta estiri. 
Per tant, en aquest moment -crec que va a ser l’últim cop- ens abstindrem.  
 
 A continuació intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per assenyalar que el seu Grup 
en aquest punt entenem que és positiu que les administracions ajudin i 
col·laborin amb aquelles entitats que pel seu treball social ajuden a aquells 
que més ho necessiten, als que representen, per aconseguir mitjançant la 
pressió i la negociació unes millors condicions de vida o aquelles que en la 
seva vida quotidiana col·laboren en millorar la societat i, fonamentalment, a 
les que ho fan sense ànim de lucre. Per aquest motiu, amb la proposta que es 
fa de cedir una superfície de propietat municipal per un temps determinat al 
sindicat de l’UGT i sent fidels al plantejament inicial, estaríem d’acord.  
 
 Estarem sempre d’acord en quant es compleixin una sèrie de 
requisits que, a més, sempre s’han complert. Per exemple; el treball a 
desenvolupar en aquest edifici, perquè s’hi pugui construir, perquè ara el que 
es cedeix són uns terrenys, es segueixi realitzant la mateixa labor que en 
aquest moments es realitza en el local que actualment posseeixen. Que aquest 
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Ajuntament ha de considerar que en la nostra localitat existeixen altres 
entitats que també estan o poden estar necessitades d’espai pel 
desenvolupament de les seves activitats, que també són importants i 
necessàries pel seu treball per a Cornellà. Per la qual cosa entenem que 
s’hauria de respondre de forma similar una vegada que poguessin sol·licitar 
qualsevol tipus d’ajuda. Entenem que igual que en altres casos que s’han 
realitzat convenis amb altres entitats a les quals se’ls ha ajudat o cedit part 
del patrimoni municipal per a desenvolupar les seves activitats, a totes les 
demés que dintre de la seva representivitat i el treball demostrat en ajudar a 
que els ciutadans i ciutadanes visquin en millors condicions, se li ha de 
prestar el servei i tractar-los amb el mateix talant. Si això és així, evidentment, 
els nostre Grup no té cap inconvenient en recolzar un cop més una proposta 
d’aquests tipus. I exemples n’hem donat quan hem estat d’acord amb la cessió 
dels terrenys que es van donar per l’Església, en els terrenys que es van cedir 
pel Gremi d’Instal·ladors –que, per cert, alguna d’aquestes entitats també 
tenen ajudes i ajudes substancials de molts milions del propi Govern- i quan 
ens representen, poden representar a una proporció similar a la que poden 
representar els sindicats en general. 
 
 Pren la paraula seguidament el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, assenyalant que no cal entrar en ardors guerrers i tinguem serenitat. 
Nosaltres des de sempre -crec que d’una forma coherent- hem vingut 
col·laborant amb totes les entitats de la ciutat. I ho hem fet amb totes aquelles 
entitats que, evidentment, la seva actuació i el seu treball és rellevant per la 
societat de Cornellà i, en aquest cas, del que estem parlant també per la 
societat comarcal. Sense anar més lluny, hem aprovat un punt a on hem 
destinat o destinarem la gestió de la cessió de part d’un pavelló, com hem fet 
amb entitats tradicionals d’aquesta ciutat a les que se’ls ha donat diner, jo 
diria que molt més del valor que té el sòl que avui cedim per setanta-cinc anys 
a l’UGT. Ho dic per ser tots una mica coherents, sinó al final un perd la línia 
d’on ve i aquesta coherència ens ha portat a abordar el tema de l’Església i ens 
va a portar també a actuar de cara al futur també plantejant-nos algunes 
coses més que són necessàries per la nostra ciutat. Jo crec que aquest és el 
camí. 
 
 Dir que el que fem -per aclarir-ho- no és cap regal, perquè els hi 
donem un terreny per setanta-cinc anys, un edifici que solament es podrà 
destinar a les activitats del sindicat. És a dir, aquest local dintre de setanta-
cinc anys -no dintre de dos-cents- es tindrà que retornar a la ciutat de 
Cornellà per altres usos i en aquell moment la ciutat de Cornellà decidirà per a 
quins usos. Aquest és un local que no va a formar patrimoni de l’UGT, que no 
se’l pot alienar, no se’l pot vendre. Aquest edifici que van a fer, nosaltres no li 
anem a posar ni un sol euro a sobre de la taula per a que construeixin, per 
tant, vull que quedin clares les regles del joc, de què estem parlant, res més. I 
del que estem parlant és de facilitar -com hem fet en altres casos- que entitats 
que estan a la ciutat puguin realitzar en les millors condicions el seu treball. 
Partint de que aquest és un compromís que es va adoptar amb l’UGT fa disset 
anys, per tant, hem tardat disset anys en donar-li una sortida a aquest 
compromís municipal que es va adoptar en aquest consistori el dia que es va 
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enfonsar el local a on estàvem que era a l’Avinguda del Parc. Han sigut disset 
anys per trobar la sortida i també hem de saber que això ve d’una història.  
 
 En segon lloc dir que això no es va tractar d’urgència, passat reis, 
vull dir el primer dimecres, es va tractar aquest tema a la Junta de Govern, 
per la tarda, el Sr. Antonio Martínez va convocar als dos Portaveus que no són 
membres de la Junta de Govern, i se’ls va explicar, crec que de forma 
concreta, tot allò que hi havia sobre aquest procés, per tant, no és cert que 
això s’ha fet de forma precipitada i s’hagi portat per urgència a la Comissió 
Informativa. Que a la Comissió Informativa s’hagi portat per urgència no vol 
dir que no estigués el punt, per que es va tractar en el punt de la Comissió 
Informativa, per tant, considero que cadascú ha de buscar les excuses que 
vulgui per desentendre’s d’aquest tema i per intentar no entrar en contra 
direcció amb altres decisions que s’han pres respecte al tema de l’Església i 
altres que tindrem que prendre aquí en el Ple, i espero que aquesta coherència 
sigui menys fundamentalista, però òbviament crec que del que estem parlant 
en concret, és de la cessió d’una superfície per a la construcció d’un edifici que 
s’utilitzarà per fer una activitat sindical i que si dintre de deu anys o cinc o 
dintre de dos, no es fa aquesta activitat sindical, és obvi que tornarà l’edifici a 
la ciutat de Cornellà. Això és el que es recull en el Plec de Condicions. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Restar assabentats de la resolució del Ministerio de 
Fomento de data 22 de novembre últim, mitjançant la qual autoritza les 
obres consistents en l’ocupació temporal de terrenys per a la construcció 
de la bassa de laminació. 
 
 
 DICTAMEN 
 

“Vist l’expedient de sol·licitud  al Ministerio de Fomento, 
d’autorització per a l’execució de les obres de l’urbanització del subsector 
central de Ribera Serrallo, d’acord amb el projecte “urbanització de l’àmbit del 
pla especial de reforma interior del sector Ribera-Serrallo terme municipal de 
Cornellà de Llobregat” la qual va ser atorgada, en virtut de resolució adoptada 
per l’esmentat Ministerio en  data 21 d’abril del 2004,  supeditada entre 
d’altres condicions, a la tercera que preveu que  qualsevol altre tipus d’obres, 
instal·lacions o activitats, així com la modificació del seu ús  i destí, que es 
pretengui realitzar dins la zona d’influència de la carretera, encara que siguin 
complementàries  de las que s’autoritzen, i de que no figurin explícitament en 
el condicionat, requerirà autorització independent. 

 
Vist l’acord del Ple de data 28 d’octubre de 2004, mitjançant el qual 

s’acordava demanar autorització a l´indicat Ministeri per a la  construcció 
d’una bassa de laminació provisional en el citat Sector, així com sol·licitar-li, al 
mateix temps, la desafectació  i cessió dels terrenys expropiats, ubicats entre 
el vial de servei entre l’enllaç de l’Hospitalet-Cornellà i el de Cornellà-Sant Boi 
en construcció, i la zona urbana de Cornellà de Llobregat. 

 
Vista la resolució del Ministerio de Fomento de data 22 de novembre 

últim, en virtut del qual autoritza l’ocupació temporal per a la construcció de 
l’al·ludida bassa.  

 
Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, de data 14 de 

gener de 2005. 
 
Atès el que disposen els articles 22.2 i 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 

d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local i els articles 52.2. i 114.1. del  
Decret Legislatiu 2/2003,  de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la 
Llei Municipal i de Règim local de Catalunya, relatius a les competències 
atribuïdes al Ple de la Corporació Local i a l’adopció dels seus acords. 

 
Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Obres, 

Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents:  
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ACORDS 
 

Primer.- Restar assabentats de la resolució del Ministerio de Fomento 
de data 22 de novembre últim, mitjançant la qual autoritza les obres 
consistents en l’ocupació temporal de terrenys per a la construcció de la bassa 
de  laminació  indicada en la part expositiva del present acord. 
 

Segon .- Notificar el present acord al Ministeri de Foment.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
 Per part el President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen per indicar que al Ple del 28 d’octubre, 
va acordar demanar al Ministeri de Foment l’autorització per fer una bassa de 
laminació a la zona de Ribera Serrallo per quan hi ha pluges importants. Ara, 
el Ministeri, ens dona permís i l’Ajuntament resta assabentat de que ens dona 
permís fer-la, simplement. 
 

 
 

 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 9.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del Reglament 
de Planejament, el projecte de modificació puntual del P.G.M. 1976, a 
l’àmbit de l’Avinguda Salvador Allende, en el tram comprés entre el 
carrer del  Doctor Arús i  l’avinguda de Salvador Allende. 
 
 DICTAMEN 
 

“Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 
1976, a l’àmbit de l’avinguda Salvador Allende, en el tram comprès entre el 
carrer Doctor Arús i l’avinguda de la República Argentina, de Cornellà de 
Llobregat, per canvi de qualificació de la parcel·la 10 HP, redactat per 
l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 

 
Vist l’informe emes per la Cap Tècnic d’Urbanisme, de data 20 de 

gener de 2005, el qual es transcriu literalment i posa de manifest: 
 

“ 1. La modificació puntual del PGM-76 per modificació de l’aprofitament de 
diverses parcel·les d’equipaments, per canvi de qualificació i creació 
d’una clau nova (10HP), aprovat definitivament pel govern de la 
Generalitat en data 05 de febrer de 2002, qualifica com a zona 10HP 
(habitatge protegit) dins del règim de sistemes, una parcel·la de 3.000 m2 
confrontant amb l’avinguda Salvador Allende amb una edificabilitat de 
11.000 m2 i un número màxim d’habitatges de protecció de 120. 

 
2. Les característiques del barri de Sant Ildefons, tal i com s’explica en la 

memòria de l’informe social, que s’adjunta, aconsella  que l’habitatge 
protegit que s’ha d’introduir en el barri ha de ser  de venda, en lloc de 
lloguer tal i com estava previst al planejament vigent, amb el mateix 
sistema d’actuació: promoció pública des del Departament de Medi 
ambient i Habitatge de la Generalitat, d’acord al conveni subscrit entre 
l’Ajuntament i la Conselleria. 

 
3. L’objectiu de la Modificació, es la qualificació de zona de volumetria 

especifica (clau 18) de part del solar d’habitatge protegit 10 HP  amb la 
mateixa volumetria i densitat aprovades per la Modificació de data 5 de 
febrer de 2002. Per tal de mantenir inalterable la superfície de sistemes de 
l’illa, es qualifica d’espais lliures els terrenys qualificats com a zona 18 
intersticials dels blocs consolidats de l’illa, i la part de la parcel·la no 
ocupada per l’edificació. 

 
L’expedient de modificació puntual del PGM-76 a l’avinguda Salvador Allende, 
de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i 
Altamira, d’acord al Pla general metropolità, al Reglament de Planejament i la 
Llei 10/2004, de 24 de desembre, de modificació de la Llei 2/2002 
d’Urbanisme, té el grau de concreció suficient per procedir a la seva exposició 
pública per tal de garantir la participació ciutadana, en compliment de l’article 
8 de la Llei 2/2002 i, tal i com estableix el Reglament de Planejament i, en 
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compliment de l’article 83.7 de la Llei d’urbanisme, s’ha de concedir audiència 
als ajuntaments limítrofes.” 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme de data 20 de 
gener de 2005. 
 
 Atesos els articles 125 del Real Decret 2159/1978, de 23 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament de Planejament pel desenvolupament i aplicació 
de la Llei sobre règim del sòl i ordenació urbana, i l’article 83.7 de la Llei 
2/2002, de 14 de març, referent al tràmit d’informació pública dels plans 
d’ordenació urbanística, als ajuntaments que el seu territori conflueixi amb el 
municipi que és objecte del pla i demés disposicions concordants i d’aplicació. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refòs de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 

Per tot això com a President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exposar al públic en aplicació  de l’article 125 del 
Reglament de Planejament esmentat en la part expositiva, el projecte de 
Modificació puntual del Pla General Metropolità 1976, a l’àmbit de l’avinguda 
Salvador Allende, en el tram comprès entre el carrer Doctor Arús i l’avinguda 
de la República Argentina, de Cornellà de Llobregat, per canvi de qualificació 
de la parcel·la 10 HP, redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, 
de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí 
Oficial de la Província, i en un dels diaris de major difusió de la província per 
un període de trenta dies, als efectes de que durant aquest termini puguin 
formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de planejament, 
per Corporacions, Associacions i particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als Ajuntaments del Prat de 
Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i a 
Esplugues de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa l’explicació del dictamen indicant que, com tots sabeu, fa molt de 
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temps vam signar un conveni amb la Generalitat de Catalunya per fer uns 
habitatges de lloguer a Sant Ildefons en aquest carrer. Després de tot això, que 
han passat anys, nosaltres dintre del que és el Pla de regeneració de Sant 
Ildefons, pensem que és important pel barri que aquests habitatges no siguin 
de lloguer sinó que siguin habitatges de venda, perquè en aquest moment al 
barri allò que li fa falta són habitatges per joves, però habitatges per joves que 
tinguin una continuïtat dintre del barri, no habitatges de lloguer de cinc anys, 
que passats aquests cinc anys van canviant. Fa falta que els joves del barri no 
se’n vagin, que els joves del barri es quedin i que el barri vagi envellint 
paulativament com està passant. Per tant, dintre de tota aquesta política de 
regeneració que volem afrontar per al barri Sant Ildefons, el que fem és una 
modificació puntual per passar aquests habitatges de lloguer a venda per 
joves. Esta d’acord, també la Direcció General d’Habitatge  amb que fem 
aquest canvi.  
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que el seu Grup votarà 
en contra perquè creiem que en aquest moment difícilment un jove pot 
comprar un pis, en canvi, fàcilment un jove pot pagar un lloguer i el fet de que 
hi hagin cent vint habitatges de lloguer a Sant Ildefons, segurament que molts 
joves i gent de quaranta o cinquanta anys que han quedat fora del mercat de 
treball per tancament d’empreses, si el lloguer realment no fos alt segurament 
que s’hi podrien acollir. I això que dius de que la gent lloga el pis i marxa al 
cap de cinc anys és una cosa per demostrar, la realitat és que la gent que paga 
un lloguer no abandona l’habitatge si el lloguer realment és un lloguer 
raonable. La gent que compri un habitatge serà gent que té uns mitjans 
econòmics determinats i per molt que un habitatge es posi per sota del preu 
del mercat, que sigui de quaranta-cinquanta milions de pessetes, no crec que 
es pugui dir que realment això es fa per a la gent jove. La gent jove en aquest 
moment el que necessita són pisos de lloguer, que siguin a baix preu i que 
realment puguin donar una sortida al fet d’estar convivint amb els seus pares. 
 
 Pren la paraula seguidament la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que el seu 
Grup votarà a favor però per tot el contrari del que diu el representant 
d’Esquerra Republicana. A més, pensem que els pisos de lloguer sí són 
necessaris, però són necessaris amb els metres també necessaris per les 
parelles joves, perquè és evident que si fem pisos de lloguer en aquests 
terrenys, si no m’equivoco, eren de cinquanta metres quadrats. Per tant, quan 
una parella jove es casa, segurament que el primer any, el segon any i fins i 
tot el tercer any, els hi anirà bé però al tercer o quart any aquest pis se’ls hi 
queda petit. Per tant, buscaran un altre pis i com no el trobaran a Cornellà 
se’ns seguiran anant a fora. Crec, a més, que és una manera encertada 
sempre i quan també el preu sigui l’adequat a la zona i al poder adquisitiu 
dels joves per atraure matrimonis joves a Sant Ildefons, que se’ns està 
quedant sense joves i també sense gent gran, que és el que més em preocupa. 
Hi ha escales senceres en Sant Ildefons on s’estan anant les persones que 
porten allí trenta o quaranta anys per temes que no vaig a dir aquí i, a més, 
pel tema de les escales. Per això crec que en Sant Ildefons es té que 
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promocionar que els nostres joves -en Sant Ildefons o en un altre barri, però 
evidentment estem parlant de Sant Ildefons- es quedin en la seva ciutat i no 
se’n vagin als afores o als pobles del costat. Nosaltres creiem que és una 
decisió encertada i anem a votar a favor. 
 
 Intervé tot seguit el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que evidentment van a 
estar d’acord. No deixa de ser una proposta de l’Equip de Govern, però 
voldríem argumentar que precisament una de les coses importants que 
entenem que s’ha de fer en el barri Sant Ildefons, és potenciar que l’habitatge 
sigui accessible per a que la gent jove pugui quedar-se en la nostra ciutat i en 
el barri. Un dels canvis que hi ha és que s’ha tingut que variar les dimensions 
dels habitatges per poder posar-les tal com marca la normativa de la 
Generalitat, -en tot cas el Sr. Antonio Martínez em rectificarà- però és per 
poder vendre-la i per a que es compleixi aquest objectiu de que la gent jove es 
quedi allà i després, si volen tenir família, que puguin tenir-la i no haver 
d’anar-se’n de la nostra localitat, quan per normativa en els pisos de lloguer 
als cinc anys es tenen que marxar. Entenem que això és una de les coses 
fonamentals que des d’aquest Ajuntament s’han de tenir en compte i, a més, 
hem d’anar compaginant el que són els habitatges de lloguer per a joves amb 
els habitatges de venta per a joves, i no solament per a joves sinó per a tot 
tipus de persones i valorar també les seves condicions físiques per a que 
puguin quedar-se en la nostra ciutat. 
 
 Pren la paraula novament el senyor Antonio Martínez Flor, 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, per manifestar que la intervenció del 
company d’Esquerra Republicana no l’acaba d’entendre. O no ho vaig explicar 
bé a la Comissió Informativa, o ell no ho va entendre bé. No són pisos lliures. 
Estem parlant d’habitatge protegit en cas de lloguer i habitatge protegit en cas 
de venda, per tant, com havia dit el Portaveu d’ICV-EA-EPM, senyor Miguel 
López, amb l’habitatge protegit de lloguer és obligatori anar-se als cinc anys, 
ho marca la Llei, per tant, això que diu no ho entenc. D’altra banda, 
evidentment són habitatges protegits per joves, per tant, a un preu bastant per 
sota d’allò que diu el mercat i, a més a més, amb ajudes per poder accedir els 
joves. No estem parlant d’habitatge lliure, i la teva intervenció és com si 
estiguéssim parlant de que l’Ajuntament anés a uns lloguers lliures i ara 
passa a fer uns habitatges lliures, per tant, allò que estàs dient és com dir que 
ni l’Ajuntament ni la Generalitat ni ningú ha de fer habitatge de venta protegit 
perquè ningú té accés, i precisament si es fa habitatge protegit és per a que la 
gent que no té accés a l’habitatge lliure pugui tenir un habitatge de venda. 
Crec que en barris com Sant Ildefons fa falta, tenint en compte, a més a més, 
que no és l’única actuació que es fa sinó que s’està preparant un munt 
d’habitatges de lloguer a Cornellà, però nosaltres pensem que Sant Ildefons no 
és el lloc més adequat per fer aquest habitatge de lloguer, sinó que hi ha altres 
indrets de Cornellà a on s’han de fer. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Salvador Colominas Tutusaus, 
Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que ho ha entès 
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perfectament, l’única discussió és que, encara que sigui un habitatge de venda 
protegida, si realment la gent jove podrà pagar quaranta milions de pessetes 
per un pis –quaranta o trenta milions, no se sap quant valdrà però valdrà 
aquests preus-.  
 
 En aquest punt intervé el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per, 
dirigint-se al senyor Colominas, manifestar, no t’ho explicaré perquè si tu ho 
expliques significa que estàs informat i per això prens una posició, i si no ho 
saps, informa-te’n i vens a una pressa de possessió perquè ara estem parlant 
d’una decisió que està reflexionada, que no ha estat una decisió fàcil, fruit 
també de tot el procés que es va donar dels pisos de lloguer d’Alps i de totes 
les polítiques que hem anat fent d’habitatge protegit a la ciutat. Crec que al 
barri Sant Ildefons hem de començar a fer una regeneració, vull dir que no 
podem fer que la gent jove marxi del barri, hi ha gent jove que vol quedar-se al 
barri, vol viure al barri i nosaltres els hi estem creant expectatives de que el 
barri pot regenerar-se. Dels instruments que tenim, que són pocs, l’únic és 
l’habitatge. Si es fa un habitatge de lloguer l’únic que s’està provocant és que 
aquella persona marxarà, però marxarà del barri perquè després no hi hauran 
possibilitats, ni en el mercat de lloguer privat, perquè hi pugui accedir. Com 
tenim les dades de les persones que es presenten a les nostres promocions que 
fem a la part -diríem entre cometes “guapa”- ara el que volem fer és dir: 
“escolteu, farem també habitatges en els barris de sempre, perquè la gent jove 
arreli, perquè les famílies es quedin allà i el barri continuí tenint vida”, sinó 
tenim un problema demogràfic i aquesta és la reflexió de per què prenem 
aquesta decisió madurada i pensada, sobretot, per barris als quals en aquests 
moments nosaltres hem d’ajudar amb els instruments que tenim. Com tu 
comprendràs no anirem a fer habitatges de quaranta o cinquanta milions de 
pessetes, això no és un habitatge protegit. Ni això són els preus que es fan des 
d’Emducsa, ni seran els preus que sortiran ara quan surtin endavant les 
promocions de Destraleta, vull dir, que no sé de a on traieu aquestes dades. Hi 
haurà un debat, que l’altre dia ja el vaig oferir a la vostra Portaveu, que serà el 
Pla d’Habitatge que es començarà a discutir ara, perquè el que vam fer en el 
seu moment ja ha caducat, tindreu totes aquestes dades. El que no sabia és 
que no teniu clar quant costa un habitatge protegit perquè, a més a més, està 
fixat per Llei. Nosaltres volem que la gent es quedi i al barri es formin famílies, 
facin vida i hi hagi una interrelació generacional que és el que necessitem allà 
i aquesta és la nostra feina i això és el que pensem fer amb aquesta tasca.  
 
 Per tant, afegeix el Sr. Alcalde, no és tan sols una modificació 
puntual d’un PGM, sinó que darrera de tot això hi ha una reflexió de com 
volem fer les coses al barri Sant Ildefons.  
 
 Pren la paraula seguidament el Sr. Salvador Colominas Tutusaus, 
per indicar que per això demana informació, és a dir, jo porto dos mesos, tu 
portes dotze, catorze o setze anys, no puc tenir la mateixa informació. 
 
 El Sr. Alcalde li contesta que pot preguntar perquè sap tothom 
quins són els preus. 
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 El Sr. Colominas respon que li pregunta ara perquè depenent dels 
preus votaré a favor, lògicament. 
 
 Intervé en aquest punt el Sr. Antonio Martínez Flor per indicar que 
en l’habitatge hi tens dos modalitats. Després de la nova Llei, hi ha habitatge 
concertat i habitatge protegit, que és el que normalment fa la Generalitat de 
Catalunya en sòls que no els hi costen res, perquè els posa l’Ajuntament i 
estem parlant de pisos que costen sobre catorze, quinze, setze milions de 
pessetes, més o menys, depenent de la mida poden arribar a vint, però aquest 
és el preu normal que està a menys de la meitat del preu de mercat. 
 
 A continuació el Sr. Salvador Colominas expressa que vota a favor. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 10.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament, el projecte de modificació puntual del P.G.M. 
1976, a l’àmbit del polígon d’actuació 2 i 6 de la Carretera d’Esplugues. 
 
 DICTAMEN 
 

“Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 
1976, als polígons d’actuació 2 i 6 de la carretera d’Esplugues, al terme 
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municipal de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard 
Casademont i Altamira, de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de 
Cornellà de Llobregat. 

 
Vist l’informe emes per la Cap Tècnic d’Urbanisme, de data 20 de 

gener de 2005, el qual es transcriu literalment i posa de manifest: 
 
“1.  La modificació puntual del PGM-76 a la carretera d’Esplugues, en el tram 

comprès entre el carrer Lluís Muntades i el límit del terme municipal 
d’Esplugues, aprovat definitivament el Text refós en data 26 de febrer de 
2004, delimita, entre altres, els dos polígons objecte de la modificació, 
definint els usos, establint els paràmetres d’aprofitament, i el sistema 
d’execució: Reparcel·lació, mitjançant la modalitat de compensació  bàsica.   

 
2. L’objectiu de la modificació es ordenar i assignar els paràmetres 

edificatoris del polígon 2, per tal de garantir la implantació d’un edifici 
industrial corporatiu, mitjançant un traspàs d’edificabilitat de l’illa 6,  a 
l’hora que s’estructura l’eix verd i de sistemes al sud del límit amb 
Esplugues. Això implica: modificar els paràmetres i estàndards dels 
polígons d’actuació 2 i 6, reajustar la superfície del polígon 2 tot excloent 
els terrenys expropiats per l’ATM per l’execució del tramvia; fixar una 
amplada de 30 m al carrer Sabina Mitjavila en el tram comprès entre la 
carretera d’Esplugues i el carrer Cirerers; qualificar de zona 
d’equipaments públics un espai situat a l’extrem nord del polígon amb 
front al carrer Cirerers, tot mantenint la reserva de sistema d’espais 
lliurees previst; i ordenar el polígon d’actuació 2 de manera que 
l’estructura d’espais lliures previst s’articuli amb la posició de la nova 
edificació. 

 
L’expedient de modificació puntual del PGM-76 als polígons d’actuació 2 i 6 de 
la carretera d’Esplugues, al terme municipal de Cornellà de Llobregat, redactat 
per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, d’acord al Pla general 
metropolità, al Reglament de Planejament i la Llei 10/2004, de 24 de 
desembre, de modificació de la Llei 2/2002 d’Urbanisme, té el grau de 
concreció suficient per procedir a la seva exposició pública per tal de garantir 
la participació ciutadana, en compliment de l’article 8 de la Llei 2/2002 i, tal i 
com estableix el Reglament de Planejament i, en compliment de l’article 83.7 
de la Llei d’urbanisme, s’ha de concedir audiència als ajuntaments limítrofes.” 
 

 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme de data 20 de 
gener de 2005. 
 
 Atesos els articles 125 del Real Decret 2159/1978, de 23 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament de Planejament pel desenvolupament i aplicació 
de la Llei sobre règim del sòl i ordenació urbana, i l’article 83.7 de la Llei 
2/2002, de 14 de març, referent al tràmit d’informació pública dels plans 
d’ordenació urbanística, als ajuntaments que el seu territori conflueixi amb el 
municipi que és objecte del pla i demés disposicions concordants i d’aplicació. 
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 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refòs de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 

Per tot això com a President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 

Primer.- Exposar al públic en aplicació  de l’article 125 del 
Reglament de Planejament esmentat en la part expositiva, el projecte de 
Modificació puntual del Pla General Metropolità 1976, als polígons d’actuació 
2 i 6 de la carretera d’Esplugues, al terme municipal de Cornellà de Llobregat 
redactat per l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 

Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí 
Oficial de la Província, i en un dels diaris de major difusió de la província per 
un període de trenta dies, als efectes de que durant aquest termini puguin 
formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de planejament, 
per Corporacions, Associacions i particulars. 
 

Tercer.- Notificar el present acord als Ajuntaments del Prat de 
Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i a 
Esplugues de Llobregat.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa l’explicació del dictamen indicant que en aquest tema estem parlant 
del carrer Sabina Mitjavila amb Carretera d’Esplugues, a l’entrada de Cornellà 
la zona a on estava l’Eden Roc i un local que es dedica a fer canvis de rodes. 
Es tracta d’assegurar que hi sigui allà la seu corporativa d’una empresa que es 
diu Ente, que té la necessitat i les ganes de posar la seva seu corporativa a 
Cornellà, i per tant, pagarà els seus impostos a Cornellà. Aquesta gent ha 
comprat una part que és zona 22, zona industrial, per posar oficines, es pot 
posar, no hi ha cap problema, però tenen un problema de metres quadrats, no 
hi ha suficients metres quadrats a la zona.  
 
 Per tant, el que fem és agafar un sobrant que tenim a la zona de 
Siemens, d’aproximadament 2.500 metres quadrats de sostre i el passem aquí 
per augmentar el sostre edificable de 22 de la zona, de manera que aquesta 
gent pot fer un edifici d’aproximadament 4.000-5.000 metres quadrats, que és 
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el que faran aquí, i es respecta tant l’Eden Roc com l’altra activitat que hi ha 
al costat de les rodes. A més a més, guanyarem un espai de mil i pico metres 
quadrats d’equipaments també per l’Ajuntament que estarà a la part de 
darrera tirant l’edifici que hi ha a Sant Joan Despí que és la valla.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 11.- Aprovar el Pla de Prevenció de Riscos Laborals de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vista la modificació de la Llei de Prevenció de Riscos Laborals (Llei 
31/95, de 8 de novembre) introduïda per la Llei 54/2003, de 12 de desembre, 
en el seu article 16 que disposa que la prevenció de riscos laborals s'haurà 
d'integrar en el sistema general de gestió de l'empresa tant en el conjunt de les 
seves activitats com de tots els nivells jeràrquics, a través de la implantació i 
aplicació d'un pla de prevenció de riscos laborals, 
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 Atès que, d'acord amb el que disposa aquest mateix article, aquest pla 
haurà d'incloure l'estructura organitzativa, les responsabilitats, les funcions, 
les pràctiques, els procediments, els processos i els recursos necessaris per 
realitzar l'acció de prevenció de riscos a l'Ajuntament, 
 
 Atès que els instruments per la gestió i aplicació del pla de prevenció de 
riscos són l'avaluació de riscos laborals i la planificació de l'activitat 
preventiva, 
 
 Atès que aquesta avaluació inicial de riscos laborals va ser elaborada 
pel Servei de Prevenció Aliè contractat per aquest Ajuntament i que la 
planificació de l'activitat preventiva s'està portant a terme per fases en la 
forma programada, 
 
 Atès que s'ha elaborat el Pla de Prevenció d'aquest Ajuntament per part 
del Departament de Recursos Humans que ha sigut informat favorablement 
pels Delegats de Prevenció un cop incorporades determinades consideracions 
a l'esborrany inicial, i que ha estat revisat pel Servei de Prevenció Aliè 
contractat,  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple l’adopció del següent : 
  

ACORD 
 

 Primer.- Aprovar el Pla de Prevenció de riscos laborals de l'Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat, que s'adjunta al present acord, en compliment de les 
disposicions de la Llei 31/95, de 8 de novembre, de Prevenció de Riscos 
Laborals, modificada per la Llei 54/2003, de 12 de desembre, que forma part 
íntegrant del present acord. 
 
 Segon.-  Facultar a l'Alcalde-President de l'Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat perquè desenvolupi el que s'estableix en l'esmentat Pla i adopti 
les mesures per la seva implantació. 
 
 Tercer.- Comunicar el present Acord al Comitè de Seguretat i Salut 
i al Servei de Prevenció Aliè.” 
 

 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa 
l’explicació de la Moció indicant que com va explicar l’altre dia, s’ha de fer el 
desenvolupament de la Llei i per això es va contractar una empresa, un servei 
de prevenció, que va fer tota una feina d’elaboració i avaluació i va auditar 
totes les situacions de possibles riscos laborals a l’Ajuntament, i de forma 
conjunta amb els delegats de prevenció i  els serveis de recursos humans, es 
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va acabar de redactar el Pla de Prevenció que avui portem per la seva 
aprovació. És un Pla de Prevenció que nomena per a cada Departament un 
delegat, i que preveu per aquelles situacions més complicades, les coses més 
genèriques que s’han de fer i també els sistemes de comunicació i de 
modificació de les situacions que afectin a les condicions laborals del personal 
en allò que respecta al tema de la salut. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 12.- Moció d'Alcaldia amb motiu de l'Any del Llibre i la Lectura.  
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que aquest any, amb motiu de la celebració del IV Centenari 
de la publicació de Don Quijote de la Mancha de Miguel de Cervantes, i del 
centenari de la mort de l’escriptor Juli Verne, se celebra a Barcelona, amb el 
suport i la col·laboració de l’Ajuntament de la ciutat i altres institucions, l’Any 
del Llibre i la Lectura. 
 
 Atès que la ciutat de Cornellà de Llobregat també vol viure i celebrar 
intensament la seva relació amb el llibre i la lectura, a partir de la implicació i 
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el compromís que moltes persones i sectors socials i culturals de la nostra 
ciutat mantenen amb aquest món. És per això que la commemoració d’aquests 
aniversaris pot ser una bona oportunitat per a reflexionar col·lectivament 
sobre el llibre i la lectura i el seu present i futur, així com sobre les mancances 
i els encerts que s’han viscut a la nostra ciutat en relació amb aquesta 
temàtica. 
 
                  “...ahora digo- dijo a esta sazón Don Quijote- que el  
                que lee mucho y anda mucho, ve mucho y sabe mucho...”  
 
 Atès que aquesta cita textual il·lustra a la perfecció allò que tothom 
ara ja sap i admet: llegir desenvolupa la intel·ligència, la imaginació i el sentit 
crític, amplia el coneixement i fa més lliures les persones. La lectura és la base 
que ens permet estructurar amb més coherència el nostre propi pensament i 
construir un discurs personal,  i ens ensenya a interpretar el nostre entorn i la 
nostra realitat. 
 
 Considerant que així ho reconeix la UNESCO, en les diferents 
recomanacions als estats membres, mitjançant els seus diferents textos i 
especialment els sorgits de la Conferència General de Nairobi, del 26 de 
novembre del 1976, en la recomanació 14, e) per tal que els estats “...facilitin 
l’accés a la paraula escrita mitjançant la mobilitat i elasticitat de la seva difusió 
i desenvolupin activitats d’animació en aquest àmbit, així com espais destinats 
a la lectura...”. 

 
 Atès que la colossal acumulació de dades i informació en què s’ha 
convertit la nostra societat digital no servirà de res si les persones que en 
formen part no tenen adquirides les capacitats per a poder conèixer, integrar i 
assimilar tal quantitat d’informació. Això no serà possible sense l’adquisició 
d’habilitats avançades de lectura, de tal manera que la clau que obrirà l’accés 
de les persones al coneixement i a la informació serà, en el futur, el domini de 
la lectura i la capacitat d’aprenentatge que se’n deriva. 
 
 Atès que la lectura lenta i extensiva és la que més ajuda a formar 
els hàbits lectors. Per a educar en la lectura continuen essent necessaris els 
llibres, ja que aquests són els millors instruments per a adquirir l’hàbit i les 
tècniques de llegir. El llibre ha experimentat una de les transformacions més 
grans de la seva història. Ja no és solament un motor cultural i 
d’aprenentatge,  sinó que també ha esdevingut un factor de desenvolupament 
econòmic i social de les societats actuals. Celebrar l’Any del Llibre també és 
una forma indispensable de donar suport a un sector industrial i productiu 
important a la nostra societat.  
 
 Atès que avui és del tot reconegut a nivell internacional que, en un 
món en permanent transformació, les ciutats són els territoris amb una 
personalitat més definida en l’àmbit de la creació i divulgació de la cultura. La 
ciutat de Cornellà de Llobregat també vol celebrar l’any del llibre i la lectura, 
amb el convenciment que aquest projecte contribuirà també a la formació dels 
seus ciutadans i ciutadanes i a millorar la cohesió social de la ciutat, tot 
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garantint la igualtat d’oportunitats en l’accés al coneixement, el respecte a la 
diversitat i el foment dels espais de trobada, comunicació i relació ciutadana. 
 
 Atès que la ciutat de Cornellà de Llobregat ha mantingut 
tradicionalment una forta vinculació amb el món de llibre, que comença amb  
la celebració dels Jocs Florals dels anys 1908 i 1919 i continua amb els 
esforços realitzats per l’Ajuntament  per tal de contribuir al foment de la 
lectura a la ciutat. Així, s’ha dut a terme durant els darrers anys un programa 
de desenvolupament de les biblioteques dels centres educatius de la ciutat, 
per tal de facilitar l’accés a la lectura de la seva població infantil i juvenil. El 
Ple Municipal de febrer de 2001 va aprovar una moció en aquest sentit; i va 
reclamar a la Generalitat la redacció i l’aprovació del Mapa de Lectura Pública 
de Catalunya. 
 
 Atès que la inauguració i posada en marxa de la Biblioteca Central, 
al Centre Cultural Joan N. Garcia-Nieto, en substitució de la històrica 
Biblioteca Joan Maragall, va significar un pas molt important en el 
desenvolupament del Mapa de Lectura de la Ciutat, que es veurà completada, 
en un futur immediat, amb la nova Biblioteca  del sector Sud de la ciutat,  al 
Centre Social Titan, i la Biblioteca del sector Nord, al barri de  Sant Ildefons. 
 
 És per tot això que aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple 
Municipal de l’Ajuntament la següent Moció per tal que adopti els següents   
 

ACORDS 
 
 Primer.-  L’elaboració d’un programa integral de potenciació del 
llibre i la lectura a realitzar pels diferents departaments municipals amb la 
participació del conjunt del teixit social de la ciutat, i que es presentarà el 
novembre d’aquest any. 
 
 Segon.-  L’organització d’un programa d’activitats, amb motiu de 
l'Any  del Llibre i la Lectura,  a desenvolupar del 23 d’abril al 30 d’octubre 
d’enguany. 
 
 Tercer.- Demanar a la Diputació de Barcelona la continuïtat del seu 
suport i col·laboració en el desenvolupament d’aquests programes. 
 
 Quart.- Transmetre  a la Generalitat de Catalunya la necessitat de 
complir el previst a la Llei de biblioteques de Catalunya, aprovada pel 
Parlament de Catalunya el mes de març del 1993. 
 
 Cinquè.- Donar compte d’aquest acord al Parlament de Catalunya, 
la Generalitat de Catalunya i la Diputació de Barcelona.”  
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació d’aquesta Moció indicant que aquest és un tema del qual ja hem 
parlat en el Ple i també amb la majoria de companys i companyes del 
Consistori. Com sabeu, l’any 2005 és l’any del Llibre i la Lectura i tothom fa 
activitats. Nosaltres ja hem parlat que volem fer un projecte una mica més 
ambiciós, més tranquil, que és la Ciutat de la Lectura però, evidentment, si 
dintre de l’Any del Llibre i la Lectura no féssim algunes activitats, doncs, no 
s’entendria el que vol dir l’altre projecte. 
 
 Per això nosaltres plantegem que hi hagi una Comissió Tècnica que 
està treballant i en el seu moment es presentarà una organització de 
programes d’activitats. Per altra banda, una Comissió -que serà amplia- 
treballarà per fer un programa integral de potenciació del llibre de lectura que 
es presentarà el mes de novembre. Per tant, seran dos coses paral·leles, 
perquè la nostra intenció no és tan sols celebrar-ho a l’any 2005 i que després 
ens oblidem sinó continuar. És voluntat d’aquesta Alcaldia continuar durant 
els propers anys fent activitats i prenent iniciatives que estiguin lligades al 
món del llibre i a la intensificació de la lectura. Aquesta és la voluntat i suposo 
que tots estem d’acord. 
 
 A continuació intervé la Regidora-Delegada de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que li 
plau molt una Moció com la que acabem d’aprovar ara. Penso que una ciutat 
ha de treballar també per la seva cultura i per millorar el nivell de 
coneixements del seu poble, de la seva gent. I, per tant, crec que totes les 
accions que es facin en aquest sentit són lloables. Però el que valoro com a 
molt important i que espero es pugi complir, fil per randa, és el primer punt, el 
punt que parla de l’elaboració del programa, que es realitzi des de 
Departaments Municipals i amb la participació del conjunt del teixit social de 
la ciutat. És evident que cap programa pot ser unipersonal, cap programa 
perquè tingui èxit pot sortir només des d’una visió intel·lectual o des d’una 
visió només del punt de vista polític, sinó que ha d’estar des de les arrels 
totalment elaborada i consensuada amb tots els agents educatius de la 
comunitat educativa i també del teixit associatiu de la nostra ciutat. Per tant, 
només esperar això, que aquest primer punt ja en el seu mateix procés sigui 
educatiu, i en la seva manera de fer i la metodologia que utilitzin, signifiqui 
també una demostració de cultura i de saber lluitar per la millora dels 
coneixements de tota la ciutadania. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
  
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal del Partit Popular, referent 
a impulsar la constitució del Consell Municipal pel Comerç. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Un teixit comercial viu contribueix de forma bàsica al 
desenvolupament de la nostra ciutat, a la creació de llocs de treball i a la 
necessària satisfacció dels consumidors. Per això, totes les administracions 
públiques tenen l’obligació de contribuir fermament  a la consolidació, 
promoció, ajuda i protecció de l’estructura comercial de les ciutats. 
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 Els ciutadans i ciutadanes de Cornellà hem vist créixer al nostre 
entorn, un gran nombre de grans superfícies comercials que s’han sumat a les 
ja existents. Aquest fet, que també aporta beneficis en termes de millora de 
serveis envers els consumidors i de creació de llocs de treball, ha de ser 
compatible amb el desitjable creixement del comerç a la nostra ciutat. 
 
 Als últims anys, s’han constituït diferents agrupacions i 
associacions de comerciants que han desenvolupat un treball molt important 
que ha redundat en una millora de les accions en matèria municipal 
comercial. No obstant, és per això mateix que no podem permetre que el 
Govern deixi de banda l’opinió dels partits polítics de la ciutat, que no és altra 
cosa que deixar fora als ciutadans i ciutadanes de Cornellà. El Consorci de 
Comerç de Cornellà mai pot treballar bé envers la ciutadania i els nostres 
comerciants si ni tan sols es preocupa de l’opinió de les forces polítiques de la 
ciutat. És per això que la creació d’un òrgan complementari participatiu de 
treball i trobada de gremis, mercats i associacions comercials, permetria 
perfeccionar encara més l’homogeneinització i la interlocució entre aquest 
important sector econòmic i l’administració municipal, a fi de millorar entre 
d’altres aspectes, l’optimització de: 
 
• Programes de formació i reciclatge comercial. 
• Foment de l’ocupació i de la formació professional específica per al sector. 
• Suggeriments perquè hi siguin traslladats a d’altres administracions. 
• L’organització de campanyes conjuntes i específiques de promoció, 

fidelització, d’horaris, etc. 
• L’establiment de criteris sobre urbanisme comercial i els diferents àmbits 

d’aplicació que inclogui la seva conservació, manteniment i seguretat, la 
promoció de productes propis de la nostra ciutat. 

• Propostes sobre la millora de l’actual política fiscal i pressupostària 
municipal que els hi afecti. 

 
 És per tot això, que el Grup Municipal del Partit Popular de 
Cornellà, proposa l’adopció del següent  
 

ACORD 
 

 Primer.- Impulsar la constitució del Consell Municipal pel Comerç 
com a òrgan de participació, debat i informació dels assumptes propis de la 
problemàtica comercial a la ciutat de Cornellà, per tal de col·laborar en la 
recerca de les solucions més adients per al sector.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que, com tenen la Moció tots,  
no la va a llegir i dir que és un tema que ens preocupa fa ja temps i que venim 
reivindicant sense obtenir resposta del Govern Municipal, ni dades que ens 
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tranquil·litzin de la situació del comerç de la nostra ciutat. Per tant, malgrat 
haver-ho sol·licitat diverses vegades, no hem obtingut cap concessió en aquest 
tema i he de dir que fins la data, doncs, existeix per a nosaltres, encara que la 
paraula potser no agradi, un obscurantisme total en quant a la relació amb el 
comerç de Cornellà. Dic amb el comerç, amb el comerç associat, perquè hi ha 
un altre tipus de comerç que jo, potser tinc més contacte, però és un contacte 
de porta a porta i, per tant, no crec que els Grups de l’oposició que 
representem a una part de la societat de Cornellà, estiguem informats de les 
preocupacions que existeixen i dels problemes que tenen. Crec que, donat que 
no se’ns ha permès, tot i que ho hem demanant moltes vegades, estar presents 
en el Consorci de Comerç, demanen un consell, una assemblea, una taula 
rodona, el que sigui. Jo li he donat el nom de consell perquè crec que és com 
deu estar municipalment denominat, però volem que el Govern Municipal 
mantingui reunions periòdiques amb els representants del comerç de la ciutat, 
associats i no associats –el que es vulgui apuntar i venir a aquestes reunions o 
trobades- amb les forces polítiques i el Govern Municipal. D’aquesta manera 
crec que d’allí poden sortir moltes coses, moltes solucions inclús la 
tranquil·litat dels Grups de l’oposició de que de veritat s’està treballant amb el 
comerç de la Ciutat i que no és una pantomima que es munta per tenir-nos en 
“babia” -com diuen en el meu poble-.  
 
 Per tant, nosaltres apel·lant a aquesta disponibilitat que l’Alcalde 
sembla que té al consens i al “bon rotllo” amb el Grups de l’oposició, que jo 
celebro i que valorem en la seva justa mesura el canvi de talant que sí és 
efectiu en aquests Plens a partir del nou mandat, però comencem a demanar 
fets, a part del bon estil que s’agraeix. Demanem participació en tot allò que 
concerneix a la ciutat. Crec que el comerç, el teixit comercial de la ciutat és 
tant important que és la vida de la ciutat, és creació de llocs de treball, és 
diner que paguen els comerciants per l’erari municipal, pel sosteniment de la 
ciutat i és vida per la ciutat perquè un comerç mort és una ciutat morta. Estic 
parlant del petit comerç -no estic parlant de les grans àrees que aquestes no 
tenen problema ni necessiten, sens dubte, protecció- per tant, estic parlant de 
les petites tendes i el petit comerç i la petita indústria també. El petit comerç 
dóna vida a la ciutat i una ciutat amb les portes tancades els dissabtes per la 
tarda -que és una de les preocupacions meves- i les llums apagades, dóna una 
mala sensació i suposa anar-se al centre de Barcelona que és el que fa la 
majoria de la ciutadania de Cornellà. Per tant, aquesta és una de les 
preocupacions que em traslladen molts comerciants i, bé, hi hauria moltes 
més que no les vaig a exposar aquí, no és el moment ni és el lloc. És el lloc de 
demanar al senyor Alcalde el vot a favor d’aquesta Moció per crear una 
comissió d’entesa i contacte, d’allò que des de l’Ajuntament se’ns té apartats 
massa temps, a l’Alcalde i als altres Grups per suposat.  
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que en aquesta Moció tots 
els punts de millora i optimització del comerç local, crec que ja s’estan portat a 
terme amb el Consorci de Dinamització i Promoció del Comerç i, bé, no veig la 
necessitat de crear un Consell, i políticament hi ha la Comissió Informativa 
d’Interior i Comerç a on podem traslladar totes les preguntes necessàries o les 
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consultes que ens puguin fer els diferents comerciants de Cornellà, si és que 
tenen queixes de com funciona el Consorci o de gent que potser no estigui 
afiliada amb algun grup dels que estan dins del Consorci. Per això el nostre 
vot seria en contra perquè creiem que no és necessari crear el Consell de 
Comerç. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per assenyalar que el seu Grup votarà a 
favor perquè crec que allò que està demanant la senyora Isabel Espinosa és la 
participació dels Grups de l’oposició a un col·lectiu on es pugui sentir de viva 
veu els problemes que puguin haver-hi per part del Consorci. En el Consorci 
no hi tenim entrada els Grups de l’oposició, per la qual cosa el que nosaltres 
sentim és el que ens ve directament per la informació del Tinent d’Alcalde. El 
que s’està demanant és que puguem tenir un col·lectiu, igual que estem en 
altres coses, a on es pugui sentir la veu i ens puguin sentir a nosaltres. 
 
 Intervé seguidament el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per indicar que el seu Grup en la 
Moció, han vist que hi ha coses que s’hi plantegen que, d’alguna manera, ja 
s’estan fent des del Consorci i des de l’Associació Cornellà Compra a Casa. 
Aquest buit que es diu que no es fa, creiem que sí s’està fent, però que 
qualsevol cosa que es faci sempre tenim l’oportunitat de millorar-la.  
 
 En tot cas, l’acord de crear un Consell, nosaltres no ho veiem clar 
perquè el Consell, en la presentació de la Moció, explica que hi hagi una 
trobada de gremis, mercats i associacions comercials, i això ja està dintre de 
l’Associació única de comerciants, l’únic que falta és la representació política. 
Crec que s’estan plantejant dues coses diferents. No estem o no s’està, per 
part d’alguns, d’acord amb aquest funcionament, i sí que hi hagi la 
representació en aquest ram. 
 
 A veure, tal com està muntat, crec que a vegades no tenim que 
tutelar tant des de les organitzacions polítiques tot el que es fa sinó que el que 
s’ha de fer és –i que, a més a més, és una de les coses que s’ha plantejat dos o 
tres vegades ja en la Comissió Informativa d’Interior i Comerç- que allà 
discutim les coses que es tenen que fer en el comerç de Cornellà perquè el 
representant de l’Ajuntament sí que està al davant del Consorci i al davant de 
l’Associació única. Ara es tractaria de que aquest compromís que hi ha per 
part del responsable de l’Informativa d’Interior i Comerç, que no s’han fet totes 
les coses, no perquè no ha volgut o no han volgut, sinó perquè hem acordat de 
forma unànime tots, anar ajornant les discussions fins a un altre moment, 
doncs, que no ho fem més, i cada vegada que es plantegi en la Informativa 
qualsevol qüestió de comerç o coses d’aquestes, que discutim d’una manera 
tal com s’ha plantejat des del primer dia. Creiem que això seria de moment la 
sortida, per tant, no veiem que aquesta Moció es tingui que aprovar. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis 
Morlanes Galindo. 
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 Pren la paraula a continuació el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC (PSC-PSOE-)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que el seu 
Grup creu que a Cornellà el tema de la participació dels comerciants està 
resolta amb el Consorci, que no solament  és un òrgan consultiu sinó també 
executiu, que té les competències pròpies que exerceixen els comerciants 
dintre d’aquest Consorci. Pensem que pel debat de les propostes i les opinions 
dels Partits Polítics dels Grups Municipals està la Comissió Informativa que és 
allà a on es tenen que donar, per tant, votaríem en contra de la Moció. 
 
 Pren la paraula de nou la Portaveu del Grup Municipal del PP , 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que vol fer constar que 
sabia perfectament que la Moció no l’ha anàvem a votar, perquè sinó ja ens 
haguessin integrat en el Consorci, però no és veritat res del que estan dient, 
no és veritat senyors, encara que estiguin en el Govern. Vostès, CiU, l’any 
passat deien tot el contrari. Evidentment, com ara tenen una Regidoria i tenen 
por a perdre-la, no s’atreveixen a dir el contrari. No és veritat perquè no tenim 
dades en la Comissió Informativa, no se’ns ha donat dades, al menys, des de 
fa tres anys. Se’ns va portar a un debat a la ràdio, senyor Fernández, sense 
dades, quan vostè ja ho havia parlat. És cert que a molts no ens anava bé 
quan va proposar una Comissió Informativa, però li vaig a dir quelcom: “no em 
fio de les seves dades”.  
 
 Sentint-lo a vostè l’altre dia a la ràdio i sentint als Grups que estan 
en el Govern, i escoltant després als comerciants de Cornellà, els transmeto -i 
estic autoritzada per a fer-ho- que alguns representants que estaven en 
aquestes associacions que ara no estan perquè hi ha una sola, i de moment 
em reservo la opinió, de moment perquè passaran uns anys i després donarem 
l’opinió sobre aquesta “Associació Compra a Casa”, però li trasmiteixo la 
opinió d’alguns comerciants que van escoltar el debat, “vergonyós”. I ho dic 
aquí perquè el que no es pot dir en un debat al qual vam anar tots a dir que sí 
sense dades, -no sé si tindran algunes dades com a Govern però, se’ns dubte, 
el Partit Popular no té cap dada- és dir que la campanya de Nadal va ser un 
èxit quan alguns comerços han baixat un 50% des de l’any passat –li dono 
dades per si no les té, jo ja tinc alguns-, 50% menys de recaptació en el calaix. 
Aquestes són les dades que em valen del comerç, perquè en soc part. Ara és 
clar, vostè em dirà que no, que han guanyat el triple o em dirà com em va dir 
el senyor Miguel López, d’Iniciativa, que també hi ha gent que treballa per un 
contracte escombreria –ja els ha agradat això als comerciants-. Llavors, jo dic 
que no és veritat, si és la seva voluntat tenir-nos apartats pregunto per què. 
¿Per què aquest obscurantisme i aquesta por a que ens veiem amb els 
comerciants de Cornellà i que els Grups Polítics ens apropem a ells 
personalment tenda per tenda i parlar amb ells?. Estem promocionant el 
consens, el debat, el bon rotllo i no hi ha bon rotllo, vostès venen una cosa i 
fan una altra, i contra això em rebel·lo perquè el comerç de Cornellà és del 
Govern Municipal i és dels Grups Municipal i és dels Grups de l’Oposició, al 
menys dels que estem a l’oposició. La resta, quan vinguin les eleccions els 
votants tindran la paraula, perquè el que no és de rebut és que a on es va dir 
“digo” es digui ara “Diego”, amb això ja contava, o sigui que la he presentat 
simplement simbòlicament de cara als comerciants de Cornellà. 
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 Pren a continuació la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per indicar que vol fer dos apunts. Crec que ningú dels que estem 
aquí representem als comerciants de Cornellà, al menys el meu Grup no, els 
comerciants ja es representen ells mateixos. I els comerciants quan han 
decidit -els que estan organitzats, estem parlant d’organitzacions- quan s’ha 
requerit parlar amb grups de l’oposició s’han convocat, i em consta, faltaria 
més. És a dir, en aquesta ciutat els Grups Municipals tan si estan en el 
Govern o en l’Oposició quan volen reunir-se amb entitats els convoquen i les  
entitats decideixen si es volen asseure’s amb ells o no. 
 
 Però en el tema concret del Consorci, ja ho he explicat sempre. El 
Consorci està format, fonamentalment, en representació de l’Ajuntament per 
tècnics, abans solament havia un polític -que era jo- i ara hi ha un altre que 
m’acompanya que és el Regidor de Comerç. La resta de representants que són 
onze -si no recordo malament- són tècnics municipals, perquè el Consorci del 
Comerç està pensat per abordar polítiques que ajudin i beneficiïn el comerç de 
la ciutat, per això no hi van els Partits Polítics. I tant que parlen alguns de 
participació, al Consorci de Comerç, els hi recordo que els comerciants voten, 
tenen decisió sobre els pressupostos i actuacions que fa el Consorci. No tant 
sols assisteixen de forma passiva sinó que incideixen i si volen modificar, 
modifiquen. I és més, aquest any aporten diners al Consorci per primera 
vegada. Per primera vegada s’aporta per part de les entitats diner al Consorci 
per fer activitats. Crec que el camí que s’ha fet –i ho he explicat sempre fins a 
la sacietat- és un camí de construcció. I vostè, si va assistir a la Nit del 
Comerç, m’hauria de dir que el que voldria és més activitat, més critica, més 
dinamisme per part del comerç de la ciutat perquè això ens ajudaria a tots. 
 
 És obvi que nosaltres no tenim les dades de com ha anat la 
campanya de Nadal, a veure, dubto que ningú d’aquesta sala sàpiga si han 
venut el 50% o han venut menys del 40%. Possiblement el que vostè va 
entendre malament és que la campanya de Nadal que s’ha fet en el marc del 
Consorci ha anat raonablement bé, ha ajudat en allò que tenia que ajudar, i 
ha fet el que tenia que fer, perquè no podíem fer cap cosa més, però vaja jo no  
coneixo, i no sé si algú en aquesta sala coneix com ha anat la venda de tots els 
comerços d’aquesta ciutat en la campanya de Nadal, perquè això és una dada 
que no tenim ningú dels que estem en aquesta mesa i mai ho tindrem. No hi 
ha elements  ni d’investigació ni de mesura, que ens indiquin quin és el nivell 
de venda que es produeix en cada campanya o que es produeix en cada època 
en aquesta ciutat. Crec que tots estem preocupats pel mateix i jo sempre he 
fet la mateixa oferta, hi ha un espai que és la Comissió Informativa 
corresponent. Si hi ha propostes diferents a les activitats que es fan per part 
del Consorci, parlem-ne, no tenim cap inconvenient, però el Consorci és en 
aquests moments el millor instrument de participació activa i d’implicació 
activa per part de totes les persones que estan interessades i que en el tema 
del comerç funciona en la ciutat, sense cap recel, estan tots els mercats 
municipals, estan totes les associacions. El fet de que existeixi una única 
associació que s’anomena Cornellà Compra a Casa, no ha delimitat la 
personalitat de cada entitat que la forma, la dels barris i la dels mercats 
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municipals que segueixen existint, per tant, no s’han diluit. Crec que potser 
estaria bé, si tenen vostès algunes propostes diferents a les activitats que es 
fan per a dinamitzar el tema del comerç, que es discuteixin i debateixin en el 
marc de la Comissió Informativa. A banda d’això, penso que és un bon 
instrument de participació i que no té sentit duplicar organismes que tampoc 
ajudin ni beneficiïn. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Abstencions: 
 
Regidor del Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis 
Morlanes Galindo, per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
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 2.- Moció del Grup Polític Municipal del Partit Popular, referida 
a acodar l’adhesió del nostre Ajuntament al conveni “Xarxa de Mediació 
per al Lloguer Social”. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès les dificultats que troben els i les joves de la nostra ciutat per 
accedir a un habitatge de lloguer. 
 
 Atès que ni tan sols l’opció del lloguer és una solució per aquests 
joves ja que l’oferta de lloguer és molt reduïda i a més es veu marcada pel 
procés  inflacionari general del mercat. 
 
 Atès que la importància de l’habitatge en relació amb les polítiques 
urbanes, socials, i de desenvolupament fa que els ajuntaments  es sentin cada 
cop més responsables en aquesta matèria. 
 
 Atès que el Decret 454/2004 de 14 de desembre, de desplegament 
del “Pla per al dret a l’habitatge”, en el seu article 36 i per mediació del 
Departament de Medi Ambient i Habitatge contempla la “Xarxa de Mediació 
per al Lloguer Social” com un sistema de mediació en el mercat del lloguer 
social per incrementar l’oferta de lloguer a preus moderats. 
 
 Atès que la “Xarxa de Mediació per el Lloguer Social” té com a 
objectiu crear o recolzar en col·laboració amb les administracions locals 
corresponents, borses d’habitatge de lloguer locals, o d’entitats socials sense 
ànim de lucre especialitzades en mediació d’habitatge, que treballin per a 
l’arrendament d’habitatge a preus moderats. 
 
 Atès que el Departament de Medi Ambient i Habitatge estableix un 
sistema d’aval, fons de garantia o caució per als habitatges que es lloguin a 
través de la Xarxa de Mediació per al Lloguer Social i que garanteixi als 
propietaris el cobrament del lloguer, les despeses jurídiques en el cas 
d’impagament i l’assegurança multirisc que inclogui els desperfectes, durant 
un període de dos anys. 
 
 Atès que el nostre Ajuntament és la administració més propera als 
ciutadans/es de Cornellà de Llobregat i per tant el que millor coneix els seus 
problemes. 
 
 Atès que la Borsa de habitatge jove es tracta de un servei gratuït 
adreçat als joves de 18 a 35 anys i té l’objectiu d’afavorir l’accés de les joves i 
els joves de Cornellà a un habitatge de lloguer. 
 
 És per això que el Grup Municipal del Partit Popular proposa al Ple 
de l’Ajuntament el següent: 
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ACORD 
 
 Primer.- Acordar l’adhesió del nostre Ajuntament al conveni “Xarxa 
de Mediació per al Lloguer Social” 
 
 Segon.-  Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat impulsi la 
creació de la Borsa d’habitatge Jove com a eina per a la promoció de 
l’habitatge de lloguer i de l’emancipació dels i de les joves de la nostra ciutat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora del Grup Municipal del Partit Popular, 
senyora Mª José Díaz Algarín, es fa una explicació de la Moció indicant que 
mitjançant aquesta moció es pretén ajudar a donar una solució al problema de 
l’emancipació dels joves de la nostra ciutat, ajudant-los des de l’administració 
local a complir amb les seves expectatives per poder accedir a un habitatge. 
L’estructura del sector immobiliari a Catalunya no permet donar solucions 
adequades al problema de l’allotjament i les ofertes actuals del mercat són 
inaccessibles per als joves. No podem oblidar que la compra d’un pis suposa el 
55,5% del salari mitjà –dades de l’últim trimestre de l’any 2004- la qual cosa 
significa una acceleració de 4,1 punts respecte a l’any 2003. Això unit a 
l’augment del preu de l’habitatge a la nostra comarca en l’últim any superior a 
la mitjana catalana situat en un 12,3%, i concretament la nostra ciutat ha 
tingut un increment del 19,7% el que ens col·loca en la segona ciutat, dintre 
de la nostra comarca, amb més de 25.000 habitants, amb un preu mitjà per 
metre quadrat de 2.345.- euros a finals de l’any 2004. 
 
 Com podran comprovar, els joves de la nostra ciutat que desitgin 
emancipar-se s’enfronten a una sèrie de problemes difícils de superar. Des de 
el Partit Popular creiem que la Borsa Jove, serà una bona eina que permetrà 
als nostres joves aconseguir un habitatge digne en concordança amb les seves 
possibilitats i entendre la preocupació que aquest Ajuntament sent per ells. 
 
 Per tot l’exposat, l’argumentació de la nostra Moció serà el text 
integre de la mateixa, i com tothom la té, només llegiré els acords: 
 
 Primer.- Acordar l’adhesió del nostre Ajuntament al conveni “Xarxa 
de Mediació per al Lloguer Social” 
 
 Segon.-  Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat impulsi la 
creació de la Borsa d’habitatge Jove com a eina per a la promoció de 
l’habitatge de lloguer i de l’emancipació dels i de les joves de la nostra ciutat.” 
 
 Per tot l’exposat, creiem que aquest Ajuntament no pot ignorar les 
oportunitats que els brinda aquest decret per a facilitar l’accés a l’habitatge 
dels nostres joves, per la qual cosa el Grup Municipal del Partit Popular 
sol·licita a aquest Ple voti a favor d’aquesta Moció. 
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 En aquest moment es reincorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
  A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que vol 
demanar al Grup Popular que retiri la Moció per una raó. La Portaveu del 
Grup Popular sap perfectament, abans de que presentés la Moció, que l’Equip 
de Govern dintre de la discussió del Pla d’habitatges que anem a començar a 
discutir el mes que ve, està el tema de la borsa per a joves. Com una cosa 
complementària, el tema de la mediació, perquè dintre de la comarca som 
l’Ajuntament que més habitatges de lloguer per a joves ha fet o ha pactat 
perquè els facin altres administracions o altres entitats. Llavors, per no 
veure’ns en l’obligació de votar en contra d’una Moció que creiem que es va a 
realitzar dintre d’aquest Pla d’habitatges, com un complement més d’aquest 
Pla d’habitatges.  
 
 Tenim en compte que l’Ajuntament de Cornellà ja està participant 
en la creació de la Xarxa de Mediació de Lloguers a nivell del Consell 
Comarcal, -ho està creant el Consell Comarcal i després passarà a la 
Generalitat-. Això d’adherir-se a la Xarxa de Catalunya, tampoc és molt 
concret com es podria fer –perquè ara estan intentant crear la xarxa a nivell 
comarcal i estem participant en això-. Llavors, com crec que tots els Grups 
estem d’acord en utilitzar un element més, li pregaria que retirés la Moció i 
solament ho tinguéssim en compte a l’hora de fer el Pla d’habitatges que 
començarem a discutir la setmana que ve o en el mes que ve. 
  
 Pren la paraula seguidament la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que sí 
que és cert que el senyor Alcalde em va informar d’això, i jo els hi demanaria, 
dintre d’aquest consens, que la votessin a favor però amb una condició, i és 
que es comencés a complir amb els canvis que es creguin convenients dintre 
d’aquest Pla d’habitatge i que ha sigut una aportació del Partit Popular, és a 
dir, que s’inclouria en el Pla d’habitatge i es començaria a portar a terme 
dintre del Pla d’habitatge com una aportació del Partit Popular, sinó la 
mantindrem i la tindran que votar i votar-la en contra.  
 
 Crec que és una aportació que s’ha fet i que nosaltres teníem 
preparada abans de parlar amb l’Alcalde, per tant, creiem que és quelcom 
favorable per la ciutat i no tenim cap inconvenient en retardar el compliment 
d’aquesta Moció a la firma del possible pacte de l’habitatge. De fet, potser seria 
un incentiu per a que el Partit Popular votés –cosa que no ha fet en l’altre 
mandat- el Pacte de l’habitatge perquè, se’ns dubte, seguim en la mateixa 
posició. No anem a votar “xecs en blanc” -com vaig dir en el seu dia al senyor 
Morlanes- ni tampoc anem a ser espectadors de pedra que diguem amén a tot 
allò que digui el Govern Municipal. Nosaltres no estem en el Govern Municipal 
mentre no ens hi posin els vots, ni estarem. Per tant, jo penso que seria 
generós per part seva votar-la a favor amb el compromís del Partit Popular de 
no demanar el seu compliment fins a que s’inclogui dintre el Pla d’habitatges, 
crec que és una negociació raonable. 
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 A continuació pren la paraula  el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per respondre que si 
aquest Equip de Govern cada cop que té pensat alguna cosa, i els Grups de 
l’Oposició saben que es va a fer una mesura, ho sabien -com vostè ha dit 
abans de presentar la Moció- una altra cosa es que la tinguessin redactada i, a 
part d’això, cada cop que saben que un Grup va a aprovar una mesura, es 
presenta una Moció. 
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per assenyalar que en la conversació que vaig tenir amb la senyora 
Espinosa l’hi vaig explicar que hi ha el Pla d’habitatge i que nosaltres anem a 
incorporar la Borsa d’Habitatge i ella em va comentar: “Home, doncs nosaltres 
anem a presentar una Moció”. Per tant, no es dona per part del Partit Popular 
cap acte oportunista. Vull deixar-ho clar aquí en aquesta sessió. 
 
 Hi ha l’explicació de que nosaltres estem participant ja fa mesos en 
la Xarxa del Consell Comarcal i és obvi que això ho anem a incorporar al Pla 
d’habitatge, per tant, la nostra posició respecte a la Moció és -com li vaig 
comentar- que el que es planteja aquí sí és quelcom que es va a fer. El que 
consideraria és que ho posés sobre la taula i ho retireu perquè, tampoc em 
sembla raonable descriure en el Pla d’habitatge si la proposta A és d’Esquerra 
i la proposta B és d’Iniciativa i la proposta C és del Partit Popular. Els Plans 
s’escriuen, es consensuen i són propostes de tots els Grups. Cas que no la 
retirés, faré una esmena verbal i llavors la votarem. L’esmena serà que en la 
part d’exposició de motius, la part que no compartirem perquè -com he dit 
abans- està més relacionada amb allò que s’està treballant per concretar la 
Xarxa d’habitatge en el Consell Comarcal, per tant no. Faríem una esmena de 
supressió però tindríem en compte només el primer paràgraf i la resta de 
paràgraf seria de supressió, i després a on posa que: “el Grup Municipal del 
Partit Popular”, doncs, suposo que els Grups que es vulguin adherir. I en els 
acords, evidentment, l’adhesió del nostre Ajuntament al conveni no, és 
impossible, tindria que ser a la Xarxa del Consell Comarcal, i el segon punt el 
mantindríem com és, i seria una Moció que presentaríem, suposo, que els 
Grups –no sé si Esquerra- però la resta de Govern si, perquè és una cosa que 
pensem fer. 
 
 Pren la paraula la Regidora del Grup Municipal del Partit Popular, 
senyora Mª José Díaz Algarín, per preguntar a què es refereix amb la Xarxa del 
Consell Comarcal. 
 
 El senyor Alcalde intervé per explicar que tenim que firmar un 
conveni a on tots els municipis de la comarca que estiguin interessats firmin 
amb la Generalitat la subvenció o subvencions que han d’atorgar per a posar 
en marxa aquestes oficines. I això es fa a través del Consell Comarcal. Són 
reunions que s’han fet fa mesos i llavors cada municipi concreta com té que 
ser l’oficina d’habitatge. Nosaltres, aquesta oficina -com ja li vaig explicar 
l’altre dia a la senyora Espinosa- l’idea és que s’inclogui i s’incorpori dintre 
d’Emducsa. No té sentit que aquest Ajuntament es gasti uns recursos en crear 
coses noves, serveis nous, quan resulta que té una empresa que es dedica 
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fonamentalment a aquesta finalitat, per tant, la Borsa d’Habitatge i l’equip es 
gestionarà des d’Emducsa.  
 
 Això és el que vaig explicar l’altre dia i que em sembla una bona 
idea i que en el Pla d’Habitatge s’incorporarà aquesta mesura, llavors, crec que 
no podríem dir si això va ser una idea meva o va ser d’un altre. Solament us 
proposem que retireu la Moció sabent que nosaltres ens comprometem a que 
això estigui en el Pla d’Habitatge. Si no la retireu, podem votar en contra o 
proposar una esmena, i jo proposo una esmena. L’esmena és que dels 
paràgrafs de l’exposició de motius solament mantinc el primer, perquè és obvi. 
I a la part d’acords, no serà el Partit Popular, sinó seran els Grups que estan 
al govern i no sé si Esquerra Republicana. I que en el primer punt no serà 
l’adhesió a la Xarxa de Mediació sinó a la Comarcal i el segon serà el mateix 
que hi ha –per que tampoc estem en contra d’això per tant no anem a votar en 
contra-. 
 
 Mantenim la Moció i hi ha una esmena. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC 
(PSC-PSOE)-PM , és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 



 73

 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 “Atès les dificultats que troben els i les joves de la nostra ciutat per 
accedir a un habitatge de lloguer. 
 
  És per això que els Grups Municipals que estan al Govern, 
proposen al Ple del Ajuntament el següent: 
 

ACORD 
 
 Primer.- Acordar l’adhesió del nostre Ajuntament a la “Xarxa 
Comarcal de Borsa d’Habitatge Jove”. 
 
 Segon.-  Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat impulsi la 
creació de la Borsa d’habitatge Jove com a eina per a la promoció de 
l’habitatge de lloguer i de l’emancipació dels i de les joves de la nostra ciutat.” 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció resultant de l’esmena presentada pel 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM , és aprovada per majoria absoluta 
dels assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus.  
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 3.- Moció del Grup Polític d’Esquerra Republicana de Catalunya, 
referida a la pobra presència del català en el butlletí municipal Cornellà 
Informa. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que d’un temps ençà hem anat observant que en la revista 
municipal “Cornellà Informa” s’utilitza cada cop menys la llengua catalana. 
Prenent com exemple l’últim exemplar de desembre del 2004 i el mateix mes 
de l’any anterior, es veu que s’ha passat d’un 75% de català front un 25% 
castellà (2003), mentre que 2004 ja havíem arribat al 50/50. 
 
 Atès que, deixant a banda els percentatges, és notori que les 
noticies de més importància, com ara, economia i urbanisme, solen ser 
redactades en llengua castellana, deixant el català per l’agenda, els esports, la 
cultura i algunes noticies menors de societat. 
 
 Atès que aquesta revista és l’eina de què disposa l’Ajuntament de la 
ciutat per  informar als ciutadans de tot el què passa a la ciutat, tal i com ha 
manifestat reiteradament el Govern en front a la demanda de introduir-hi 
cartes al director.  
 
 Atès que en el títol preliminar de la Ordenança Municipal de 
Normalització Lingüística s’hi estableix que “La llengua pròpia i oficial de 
l’Ajuntament de Cornellà és el català” 
 
 Atès que de l’article 156 de l’actual Reglament Orgànic Municipal es 
dedueix que l’Ajuntament de Cornellà  prioritza el català en la publicitat i la 
tramitació dels procediments  “els procediments es tramitaran en català, a 
excepció que l’interessat, expressament, sol·licités la seva tramitació en 
castellà (…)”. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya proposa al plenari l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que el departament de premsa de l’Ajuntament s’ajusti, 
com a mínim, l’anterior proporcionalitat. 
 
 Segon.- Que el departament de Normalització Lingüística vetlli pel 
compliment de l’Ordenança Municipal anteriorment esmentada.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, Salvador 
Colominas Tutusaus, es fa l’explicació de la Moció manifestant que, d’un 
temps ença hem anat observant que en la revista municipal Cornellà Informa 
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s’utilitza cada cop menys la llengua catalana. Prenent per exemple l’últim 
exemplar de desembre de 2004 i el mateix mes de l’any anterior, es veu que 
s’ha passat d’un 75% de català front un 25% castellà (2003), mentre que en 
2004 ja havíem arribat al 50/50. 
 
 Atès que, deixant a banda els percentatges, és notori que les 
noticies de més importància, com ara, economia i urbanisme, solen ser 
redactades en llengua castellana, deixant el català per l’agenda, els esports, la 
cultura i algunes noticies menors de societat. 
 
 Atès que aquesta revista és l’eina de què disposa l’Ajuntament de la 
ciutat per  informar als ciutadans de tot el què passa a la ciutat, tal i com ha 
manifestat reiteradament el Govern en front a la demanda de introduir-hi 
cartes al director.  
 
 Atès que en el títol preliminar de la Ordenança Municipal de 
Normalització Lingüística s’hi estableix que “La llengua pròpia i oficial de 
l’Ajuntament de Cornellà és el català” 
 
 Atès que de l’article 156 de l’actual Reglament Orgànic Municipal es 
dedueix que l’Ajuntament de Cornellà  prioritza el català en la publicitat i la 
tramitació dels procediments  “els procediments es tramitaran en català, a 
excepció que l’interessat, expressament, sol·licités la seva tramitació en 
castellà (…)”. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya proposa al plenari l’adopció dels següents acords: 
 
 Primer.- Que el departament de premsa de l’Ajuntament s’ajusti, 
com a mínim, l’anterior proporcionalitat, (75-25%). 
 
 Segon.- Que el departament de Normalització Lingüística vetlli pel 
compliment de l’Ordenança Municipal anteriorment esmentada. 
 
 

 A continuació pren la paraula el Regidor de Normalització 
Lingüística, senyor Francesc Molina Núñez, per indicar que en la qüestió de 
normalització lingüística a Cornellà, s’ha millorat ostensiblement, només cal 
veure la dades estadístiques que ens indiquen que l’any  1986, el 36% de la 
població parlava el català, el 78% d’ella entenia el català i el 41,32% sabia 
llegir el català. Les últimes dades estadístiques corresponen a l’any 2001 i en 
aquesta ocasió es veu que hi ha hagut una millora ostensible, el 57% en l’any 
2001 parlava el català, el 88,61% l’entenia i el 60,36% el sabia llegir. Hem de 
diferenciar entre parlar-lo, entendre’l i saber-lo llegir. 
 
 Malgrat aquestes dades i les polítiques de promoció de l’ús del 
català, a Cornellà ens trobem que a hores d’ara, encara estem situats com una 
ciutat amb un índex de dificultat sociolingüística molt elevat. Com deia, 
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malgrat que des de l’any 1986 en que es va aprovar l’Ordenança Municipal 
sobre Normalització Lingüística que encara és vigent, se n’han assolit 
íntegrament els compromisos del títol II de l’Ordenança, sobre el foment del 
coneixement del català, ja es sabia que no era fàcil assolir una plena 
normalització de l’ús del català. Per aquest motiu, en el punt vint-i-un del títol 
III d’aquesta Ordenança sobre l’ús del català en els mitjans de comunicació 
social d’àmbit local, es plantejava –i encara és vigent- que les publicacions 
municipals d’informació general als ciutadans, mentre subsisteixi la 
transitòria dificultat -en la qual encara ens trobem- de grups importants de 
ciutadans per entendre el català -interpretaríem en aquest cas per llegir el 
català- es podran cercar alternatives mixtes sempre que assegurin un equilibri 
entre la presència d’ambdues llengües oficials.  
 
 Hores d’ara existeix un grup important de ciutadans amb dificultat 
per entendre el català i per aquest motiu el Butlletí d’Informació Municipal 
“Cornellà Informa” manté un equilibri en la convivència d’ambdues llengües 
que ha d’evolucionar a una publicació editada enterament en català, però        
-com hem dit- ha d’evolucionar i en aquest procés s’està en aquest moment. 
Amb aquesta finalitat i amb un interès important del Govern Municipal, en la 
figura del seu Alcalde, es va crear la Regidoria de Normalització Lingüística 
perquè es doni el salt definitiu en un ple ús social del català en la capacitat de 
entendre’l, de parlar-lo i de llegir-lo. 
 
 D’altra banda, la coincidència entre els Grups Polítics d’Esquerra 
Republicana de Catalunya i de Convergència i Unió com a partits nacionalistes 
que entenem la defensa, protecció i promoció de la llengua catalana com un 
dels més importants elements del nostre diari polític, fa que el partit republicà 
tingui com un objectiu de la gestió municipal les polítiques envers el català. 
Posició que ens alegra perquè en cap cas ens farà baixar la guàrdia. I una 
prova d’aquesta vigilància permanent és aquesta Moció, que nosaltres la 
veuríem molt més adequada en la formula d’un prec que no pas d’una Moció i 
no tant estrictament com una Moció, la qual no entenem com una censura a 
l’acció de govern, tot el contrari, com una aportació per aconseguir superar les 
limitacions que el català té a Cornellà i alhora un reforç de la tasca que el 
govern, i concretament el Grup Municipal de Convergència i Unió, té 
encomanada. Per això -com deia a l’inici- no hem de mirar enrera sinó volia dir 
en aquest cas, que hem de mirar sempre endavant per veure com evolucionem 
davant de les diferent polítiques. També cal dir que l’argumentació s’ha fet 
amb una mica de trampa perquè s’agafa un número concret del Cornellà 
Informa per tal d’intentar invalidar una política d’anys en aconseguir una 
plena normalització del català.  
 
 Agafant dades de l’any 2004, podem veure que un 70% de mitjana 
del text de la revista Cornellà Informa, és el català. Amb aquestes dades resta 
clar que la referència a l’últim número del Cornellà Informa es una 
circumstància puntual i que per tant la proporcionalitat de l’ús del català a la 
publicació és dominant.  
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 I també es pot comprovar que la Regidoria de Normalització 
Lingüística vetlla pel compliment de l’actual Ordenança Municipal i ja treballa 
en la preparació del Reglament d’Us Lingüístic com ja s’havia previst des de la 
creació de la regidoria i seguint el mandat posterior de la Moció aprovada en el 
Ple del dia 30 de juny del 2004. Amb tots aquest arguments exposats 
demanem des del Grup Municipal de CiU que aquesta Moció es reconverteixi 
en un Prec que des de la nostra responsabilitat de govern atendrem amb la 
màxima cura i responsabilitat per donar corda a la llengua.  
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que, bé és una mica difícil 
debatre segons quines coses, nosaltres compartim alguns punts amb Esquerra 
Republicana però no compartim l’equilibri. L’equilibri per a mi no és el 25 i el 
75%, ni tampoc comparteixo amb el senyor de CiU aquestes dades que dona 
de Normalització Lingüística. L’última enquesta que es va fer –tampoc tinc 
molta fe en les enquestes- deia que un 65 un 70% de la població de Cornellà 
parla castellà. Per tant, crec que l’equilibri està en que la revista, donat que és 
una manera de trametre als nostres ciutadans el que es fa des d’aquest 
Ajuntament, és el 50%, que és el que marca la Llei. Jo crec que la convivència 
de les dues llengües és quelcom normal en la ciutadania i anormal en els 
polítics que busquen confrontació a on no hi ha. Estic segura que la 
ciutadania de Cornellà no s’ha fixat en aquest detall ni en que un exemplar hi 
hagi més i en un menys, se’ns dubte que no. Es fixaran en altres coses però en 
això estic segura que no. Crec que l’equilibri el mantindrem els ciutadans que 
vivim en una ciutat, en una societat lliure i que espero que ho sigui per molts 
anys, perquè tota Llei o tota pretensió d’imposar alguna cosa, ja es va 
demostrar fa quaranta anys que imposant no es guanyen les batalles. Per 
tant, no continuem amb aquest tema. Penso que bé com a norma, no al cent 
per cent, al cinquanta, però crec que això és buscar-li les quatre potes al gat i 
que els nostres ciutadans no ho contemplen. Nosaltres no votarem en contra 
perquè no sembli que el Partit Popular té l’estigma de la llengua, que no és 
així. Crec que cadascú té que parlar en l’idioma, dintre de la legalitat, en el 
qual es trobi més còmode i que tot el món té l’obligació d’entendre’s en les 
dues llengües, per tant, no trobo cap conflicte, ni l’he trobat ni crec que ho 
trobaran, malgrat que els polítics no perden ni un moment per a que hi hagin 
conflictes. Ens anem a abstenir. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que el seu Grup 
creu que aquesta Moció té una part de raó, és veritat que en l’Ordenança 
Municipal de Normalització Lingüística vam dir que teníem que treballar 
perquè la llengua a Catalunya –una de les llengües a Catalunya que és la 
catalana- tingués més promoció i es consolidés més. I crec que en aquest 
sentit estem treballant i portem molts anys treballant. 
 
 Vull dir també que vam fer un acord en aquest Ple de fer tot el 
possible per no utilitzar un vocabulari no sexista i precisament les Mocions 
d’Esquerra no tenen en compte aquest acord que vam aprovar en aquest Ple 
d’aquest Ajuntament. Diria també que cadascú es miri les coses que es tenen 
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que fer per acords d’aquest Ajuntament. De tota manera nosaltres el que hem 
pensat és que –i tal com ha dit el company que porta la responsabilitat de 
Normalització Lingüística- és veritat que poden haver-hi moments puntuals en 
que no s’utilitzi tal com vam acordar, però també és veritat que hi ha altres 
mecanismes per poder dir: “Escolti què ha passat o què és el que no ha 
passat”, i dir-ho.  
 
 S’està treballant en elaborar una nova Ordenança de Normalització 
Lingüística per a la nostra ciutat i precisament allí tornarem a plantejar com 
utilitzar la nostra llengua dintre de l’administració local. Per això no estaríem 
d’acord en recolzar aquesta Moció perquè no s’ajusta a allò que creiem 
nosaltres. Pensem que, una vegada que es faci aquesta Ordenança Municipal, 
serà la que velarà perquè el català sigui més present a la nostra ciutat i 
evidentment, afortunadament, tenim una ciutat que no es baralla pel català ni 
pel castellà, és una ciutat bilingüe i tenim que fer tot el possible perquè això 
continuï. 
 
 Pren la paraula seguidament el Regidor del Grup Municipal d’ERC-
AM, Salvador Colominas Tutusaus, per assenyalar que, a vegades, tenim la 
capacitat de discutir  les coses que no es plantegen. Jo no he parlat de si la 
ciutat té convivència o no té convivència, per sort, hi ha convivència i crec que 
és fruit de tothom. L’únic que he plantejat és que últimament el català té 
menys presència al Cornellà Informa, perquè hi ha hagut un col·lectiu de gent 
que ho ha estudiat durant l’últim any i ha vist que hi ha menys presència, 
únicament he dit això. I estic demanant –i no entenc el que diu el company de 
Convergència- que, si realment un dia es vol arribar a fer el Cornellà Informa 
en català -que això, inclús crec que potser ja és demanar massa- em 
conformaria amb que hi hagués el 75-25% que és el que hem vist que hi havia 
durant l’any 2003. Només he demanat això, i em sembla que si planteges que 
cada vegada anessim augmentant, no entenc com si amb un any hem baixat 
del 75-25% al 50-50%, no hem augmentat, hem disminuït. L’únic que demano 
no és que es faci tot en català sinó que es torni al que hi havia l’any 2003, que 
era una relació aproximada del 75-25%. 
 
 Tot seguit intervé novament el Regidor de Normalització Lingüística, 
senyor Francesc Molina Núñez, per manifestar que creu que en la resposta 
que he donat a la Moció, he deixat clar que la preocupació sobre la qüestió de 
la llengua en els seus diferents nivells, a més, molt similar en aquest cas, és la 
que defensem tots en aquest Ple, i bàsicament el vostre Grup Polític i el nostre, 
i per això t’estava dient que el plantejament està bé, que s’agreix aquesta 
vigilància en positiu de l’evolució que té o no, la implantació de la llengua en 
els diferents mitjans. També he dit que estem fent servir una Ordenança de 
l’any 1986 que s’ha anat aplicant i ha anat evolucionant i millorant la situació 
del català a nivell de Cornellà. He dit que estem preparant un nou Reglament 
d’ús lingüístic adaptat a la Llei 1/1998 i que entenc que això que em dius que 
està bé -i que ho assumim i ho entenem- però que potser no calia que fos una 
Moció, només calia que fos un Prec per a que es tinguin en compte -com et 
deia- aquests percentatges de text de la revista en català. I en segon lloc, quan 
ens diu que el Departament de Normalització Lingüística vetlli pel compliment 
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de l’Ordenança Municipal, ja ho estem fent, per això deia que nosaltres ja 
estem vetllant, que vigilem, que intentem que la publicació cada vegada tingui 
un major percentatge en català. I estem dient com un Prec, ja que el fet de que 
això es continuï fent ens sembla correctíssim.  
 
 Com a Moció no li veiem el què, si ho converteixes en un Prec, 
perfecte, i nosaltres, ja t’ho he dit, assumim el que es diu i, a més a més, 
estàvem vigilants i ho estarem més encara.  
 
 Pren la paraula en aquest moment el senyor Alcalde, Antonio 
Balmón Arévalo, per manifestar que el tema, evidentment, no és anodí. Crec 
que ningú ha de vigilar a ningú, que estem davant d’una realitat i aquesta és 
la que volem transformar. I la realitat en que estem a la nostra ciutat és la que 
és i per això posem endavant mecanismes, des de fa molts anys, per intentar 
millorar i adequar aquesta situació. Però, en cap cas, es pot entendre la forma 
que tenim de parlar i relacionar-nos els ciutadans i ciutadanes de Cornellà 
com un problema, és la nostra realitat social viva i dinàmica, i suposo que hi 
ha persones que volen estudiar i vigilar i dedicar-se  a mirar quantes línies i 
quantes pàgines i la dimensió, i si estan en català o en castellà. Nosaltres mai 
hem escrit res. No sé si un any va haver el 75 i l’altre el 25, no sé si aquest hi 
ha un 60 o un 40. El que sí succeeix és que sempre el català ha predominat 
sobre el castellà, perquè és voluntat política i perquè creiem que és una de les 
formes d’influir en aquesta renovació de les actituds i del tema del que estem 
parlant que és la llengua catalana. Per tant, acollir-se només al número de 
desembre perquè quatre pàgines estàven en castellà, i que això desequilibra 
tot el que fem durant un any, doncs bé, nosaltres no hem fet cap estudi ni ens 
hem posat en aquesta línia. Primer, perquè estem convençuts de la nostra 
feina –creiem que és l’adequada- i, per tant, no vetllarem ni vigilarem a ningú, 
mai he entès que la gent que està al Consorci de Normalització Lingüística 
siguin policies, sinó que la gent que està allí són professionals i la seva tasca 
és la dinamització i les activitats que es tenen que fer a la ciutat, però mai 
policies i, per tant, no comparteixo, ni en la forma ni en el fons, aquestes 
paraules. Crec que cadascú de nosaltres sabem molt bé què tenim que fer, i 
això ho hem de respectar i crec que el sentit comú diu que en el Cornellà 
Informa ha de predominar el català, i evidentment no discutirem si un dia 
estem al 75 i l’altre al 25, o si un altre està en el 65 o 45 o si ens hem passat 
d’una línia. Això és més de sentit comú, sobretot quan les línies d’actuació 
estan clares, i per això no compartim la Moció que presenta el Grup 
d’Esquerra Republicana, només per això, perquè ni en el fons ni en les formes 
coincidim. Crec que està clar  què volem fer i que està clar per part de tots, per 
tant, no és una cosa de discrepància ni velocitat tampoc. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada pels assistents. 
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Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Polític d’Esquerra Republicana de Catalunya, 
referida a l’eliminació de barreres arquitectòniques a la ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atesa l’existència de la llei 20/1991, de 25 de novembre, de 
promoció de l'accessibilitat i de supressió de barreres arquitectòniques, 
l’objectiu de la qual és la millora de la qualitat de vida de tota la  població,  i 
específicament  de  les  persones  amb  mobilitat reduïda o qualsevulla altra 
limitació, i de les persones grans, donat que el  creixent  envelliment de la 
població està convertint l'accessibilitat de l'entorn en  una  necessitat sentida  
cada  vegada  més per un major nombre de persones.  
 
 Atès que en l’art 4 paràgraf segon d’aquesta llei s’estableix que “Els 
ens locals hauran d'elaborar plans  especials  d'actuació, per tal d'adaptar  les  
vies públiques, els parcs i els altres espais d'ús públic a les normes 
d'accessibilitat; a aquest fi els projectes de pressupostos dels ens públics 
hauran de contenir  cada exercici econòmic les consignacions necessàries per 
al finançament d'aquestes adaptacions.” 
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 Atès que malgrat que l’Ajuntament de Cornellà ha fet un esforç per 
anar reduint les barreres arquitectòniques en els edificis municipals. 
 
 Atès que encara hi ha molts carrers que no estan adaptats o només 
ho estan parcialment. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya proposa al plenari l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que s’encarregui l’elaboració d’un estudi que determini 
quants passos de vianants no estan adaptats i quants ho estan només d’una 
banda de la vorera, per tal de poder dur a terme les mesures correctores 
oportunes. 
 
 Segon.- Que aquest mateix estudi conclogui quin any es preveu la 
total adaptació de la ciutat. 
 
 Tercer.- Que es compleixi la llei 20/1991, de 25 de novembre 
específicament pel què fa a l’art 4.2, és a dir que els projectes de pressupostos 
de l’Ajuntament de Cornellà continguin en cada   exercici   econòmic   les   
consignacions necessàries per al finançament de les adaptacions dels espais 
d’ús públic.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador 
Colominas Tutusaus, es fa l’explicació de la Moció dient que és fruit en part de 
que la Regidora Pilar Albiol ha tingut una criatura i ha tingut que passejar pel 
seu barri i s’ha trobat amb varis problemes.  
 
 Intervé seguidament el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
indicant que vol fer una reflexió perquè en aquestes Mocions sempre passa el 
mateix, estudis no farem, si us plau, no perdem el temps de la gent de l’Àrea 
d’Urbanisme amb que faci estudis, no cal, vull dir que només que un passegi 
per la ciutat ja sap quines són les voreres que no estan bé i quines són les que 
estan bé.  
 
 En segon lloc, els projectes que es fan ara tots s’adapten, faltaria 
més. Tots els projectes que en aquest moment estan inclosos dins del 
pressupost d’inversions i que afecten al tema de Padró, de Gavarra, de Sant 
Ildefons, d’Almeda, en tots està previst, evidentment, el tema de les barreres 
arquitectòniques. I les actuacions que s’estan portant a terme per part de la 
Brigada en alguns barris, fruit del que comenta la Moció, també ho estem fent. 
Per tant, no donarem suport ni a estudis, ni a partides concretes, ni a poder 
evaluar, perquè això és impossible. Penso que el que hem de fer en totes les 
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actuacions que es facin, és anar eliminant aquestes barreres arquitectòniques 
que, a més a més, està molt bé, encara que ha provocat molts problemes, però 
totes les sortides i entrades del Metro; de Ferrocarrils Catalans de Cornellà, en 
aquest moments o dintre d’uns mesos ja poden accedir totes les persones que 
tenen dificultats. I això no és perquè sí, sinó perquè aquesta ciutat va insistir 
en que també el transport públic, poc a poc, s’ha d’anar adaptant a aquesta 
realitat. Nosaltres no donaríem suport a aquesta Moció i la nostra voluntat és, 
evidentment, que tot allò que anem fent i trobant i tot allò que anem 
reformant, s’adapti. Seria absurd tornar a la situació d’enrera. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ha retrocedit amb 
la intervenció del nostre Alcalde uns anys enrere, 23 de desembre de 2003, las 
mateixes paraules dites per l’altre Alcalde, que s’estava fent. Crec que no 
s’està fent i si s’està fent, poc, al menys en els carrers. No dic que en els 
edificis que s’estan construint –que ja en parlaríem també d’alguns d’ells- però 
respecte als carrers, poques millores hi ha, Sr. Alcalde, molt poques. La 
companya d’Esquerra Republicana s’ha donat compte amb el cotxet del nen i 
penso que fa molt temps que les persones minusvàlides de Cornellà també. 
Vam tenir fa temps una persona fent vaga aquí a la porta amb una cadira de 
rodes per aquest tema, parlo del 2003 i estem en el 2005, dos anys és una 
eternitat, per a nosaltres no significa res perquè saltar d’una vorera a l’altra no 
és res, però per a ells és un món, per tant, crec que hem de posar fil a l’agulla. 
Sí que es tindria que fer l’estudi perquè, a més, si es fixen, quina casualitat, 
que ho demanaven també, un estudi, una recopilació, una llista per a que es 
sàpiga o ho sàpiguen les persones que estan reparant els carrers a on estan, 
perquè sembla que no ho sàpiguen. A Almeda, en la part de darrera del 
col·legi, m’han passat quaranta reclamacions que jo he tramés i allí estan els 
forats. I hi ha un senyor que passa per allí en una cadira de rodes i la persona 
que el porta sempre em diu que per la part de darrera del col·legi no es pot 
passar. Per tant, nosaltres anem a votar a favor i a votar l’estudi, i que se’ns 
passi als Grups una relació de les barreres arquitectòniques que hi ha perquè 
a aquestes alçades és inadmissible que en cap ciutat a on es diu que 
s’afavoreix a les persones disminuïdes, estigui com està la via pública, 
inadmissible senyor Alcalde.  
 

 Pren la paraula novament el senyor Salvador Colominas Tutusaus, 
Regidor del Grup Municipal d’Esquerra Republicana, per manifestar que creu 
que sempre quan es plantegen aquest temes, troba que el que es demana en 
aquest moment és que es prioritzi. Per exemple, diu que quan es fa un carrer 
nou es fa a les dues voreres, però la realitat és que a Gavarra hi ha carrers 
nous que només hi ha una vorera, l’altra no, i són carrers nous, i si s’ha 
arreglat una, s’hagués pogut arreglar l’altra. Si en un carrer resulta que no hi 
ha barreres arquitectòniques, no entenc perquè a l’altra banda, sí que n’hi ha. 
Llavors, demanem que si hi ha un pressupost, quan es parla d’estudi –em 
sembla que tots sabem el que és un estudi -és que la Brigada faci un llistat, 
no estem parlant de que s’encarregui a un grup d’enginyers que facin un 
estudi que valgui seixanta milions de pessetes sinó que la Brigada faci un 
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llistat i que ho sàpiguen, que es pugui mesurar fins a quin nivell hi ha 
aquestes barreres arquitectòniques i que hi hagi una partida en els 
pressupostos municipals per arreglar-ho, sobretot, que en aquells carrers que 
ja està arreglada una banda -vol dir que durant vint anys no es farà cap acció- 
doncs, immediatament es pugui fer, l’any que ve o durant aquest any per tal 
que en el carrer estiguin les dues vores acondicionades. Sembla que no 
demanem tanta cosa. 
 
 Tot seguit el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, intervé per 
assenyalar que el Pressupost d’Inversió ja es va discutir en el seu moment i 
vosaltres veu votar en contra, ho recordo. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada pels assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 
 
 
 5.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere.  
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
manifestant que, fent referència a l’estadística sobre violència de gènere, com 
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cada mes, lamentablement, hem d’informar que en el mes de gener del 2005, 
han estat vuit les dones mortes víctimes de la violència de gènere. 
 
 
 6.- Precs i preguntes 
 
 El senyor Alcalde manifesta que hi ha dues preguntes formulades 
per el Grup d’Esquerra Republicana, que han estat contestades per escrit.  
 
 Una pregunta referent a l’utilització de les aigües de l’aqüifer, en 
usos de rec de zones verdes, rec dels horts agrícoles municipals, neteja de 
carrers, etc.i que a continuació es transcriu. 
 
 “Atès que la Conselleria de Mediambient i l’Agència Catalana de 
l’Aigua mantindran la moratòria de tramitació de sol·licituds d’autorització de 
noves extraccions d’aigua per a qualsevol ús (fins a un límit de 10.000 
m³/any) fins l’1 de juliol de 2005. 
 
 Atès que en el Ple de l’Ajuntament, el nostre grup municipal ha 
plantejat i argumentat en aquesta legislatura la possibilitat d’aprofitar les 
aigües de l’aqüifer, per tal de regar les zones verdes i netejar els carrers de la 
nostra ciutat. 
 
 Atès que  en la conferència sobre l’aigua a càrrec del Dr. Pedro 
Arrojo del 22 de març de 2004 al Castell,  es va concloure que fora bo fer ús 
d’aquestes aigües. 
 
 Per tot això, voldríem conèixer: 
 
 Si la Regidoria de mediambient o la Regidoria a qui pertoqui ha 
endegat les accions i tràmits administratius que corresponguin, per tal 
d’utilitzar les aigües de l’aqüifer, en usos com ara, rec de zones verdes, rec 
dels horts agrícoles municipals, neteja de carrers, etc.” 
 

 La resposta donada per la Regidora Delegada de Medi Ambient és la 
següent: 
 
 “Sí, des de la regidoria de Via Pública, en coordinació amb la de 
Medi Ambient, tal i com es va contestar en altres ocasions, es van fer les 
gestions pertinents per a obrir pous en l’aqüìfer. Però donades les 
característiques especials que aquest té a Cornellà, que és una reserva d’aigüa 
per a l’Àrea Metropolitana, subjecte al control per part d’Aigües de Barcelona, 
que és qui extreu i bombeja aigua depenent de l’estat d’aquesta reserva, així 
com l’aplicació de la nova Llei de l’aigua, de la que es va passar còpia en el seu 
dia al seu grup, que diu que l’aigua que s’utilitzi per als usos que vostès 
plantegen, ha de tenir les mateixes característiques que l’aigua de boca, el que 
comporta la potabilització de l’esmentada aigua. 
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 Es va decidir aprofitar per a aquests usos, l’aigua del Canal de 
l’Infanta, per als horts agrícoles municipals i l’aigua sobrant de la depuradora, 
una vegada assegurat el cabdal ecològic del riu, per a la resta d’usos, per això 
hi ha un acord en aquest sentit, per fer una o varies preses d’aigua procedents 
de la depuradora del Prat, quan aquesta estigui en condicions de 
subministrar-la.” 
 
 Pregunta referent a si existeix un llistat de tots els espais cedits per 
part de l’Ajuntament a les diferents entitats, institucions i associacions: 
 
 “Atès que en els propers mesos el Govern de la ciutat té previst 
realitzar cessions de terreny municipal a diferents entitats. 
 
Atès que no disposem de la suficient informació que ens permeti valorar el 
nostre posicionament  en aquestes cessions. 
 
Voldríem saber: 
 
 1.- Si existeix un llistat de tots els espais cedits per part de 
l’Ajuntament a les diferents entitats, institucions i associacions. 
 
 2.- Si podria fer-nos a mans un llistat actualitzat dels espais cedits 
per l’Ajuntament que inclogui els metres quadrats destinats en cada cessió, el 
temps pel qual es fa i l’entitat a la qual s’ha cedit.” 
 
 La resposta a la anterior pregunta és la següent: 
 
“En relació al seu escrit de data 21 de gener i número de registre d’entrada 
1993 li faig constar el següent: 
 
Existeix un inventari general que compren tota la relació de béns de domini 
públic, béns comunals i béns patrimonials, sense fer cap distinció especial 
dels espais cedits. 
 
Per aquest motiu l’elaboració d’un llistat especial, definint les circumstàncies i 
característiques dels espais cedits a la majoria d’Associacions de veïns, 
entitats esportives, entitats culturals, etc. és materialment impossible i 
suposaria una paralització de la feina ordinària, que en cap cas beneficiaria a 
millorar la seva gestió.” 
 
 Pren la paraula seguidament la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir que formulava 
un prec, una pregunta i una felicitació, és a dir, que hi ha de tot. 
 
 El prec és el que portaré durant tot el mandat al Ple i és que el 
Govern Municipal accedeixi a la creació del pis d’acollida de les dones 
maltractades. Al mateix temps que el senyor Alcalde digui quantes són les 
víctimes de la violència de gènere, jo diré que necessitem un pis per dones 
maltractades. 
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 La felicitació és perquè portava una petició dels veïns del carrer 
Lepanto, de les males condicions en les que estava el carrer els testos o els 
parterres aquells que hi ha al mig, ja que des de que es van plantar no han 
passat per allí ni escombriaires ni jardiners i les plantes arribàven al terra, i a 
sota, hi havia un matalàs de puntes de cigarrets i de tot i més. Li vaig dir a la 
persona que venia en representació dels veïns que truqués a l’Ajuntament, 
perquè volia portar-ho però, a més, volia el suport dels veïns perquè no es 
digues que no estan el veïns al darrera. Va trucar al servei de manteniment i 
aquest matí m’ha vingut a dir que ja s’havia netejat, per tant, felicitacions. 
 
 I després, indica la Sra. Espinosa, portava una pregunta perquè he 
rebut queixes –tinc que dir que no he tingut temps en posar-me en contacte 
amb ells i ho porto- i, la pregunta és si estan assabentats, s’ha solucionat o si 
els hi ha arribat les queixes del veïns del parking de la Plaça Extremadura. 
Queixes de la plaça i queixes del parking, però a nivell col·lectiu. Pregunto si 
s’han posat en contacte amb ells des de l’Ajuntament, perquè no he tingut el 
temps suficient abans del Ple per acabar de concretar uns punts i crec que sí 
hi ha hagut contactes, per això ho pregunto. Tenen moltes queixes, ens les 
van plantejar el mateix dia de la inauguració d’aquella cosa que se’n diu plaça. 
Estan en contra dels testos i dels llums que els molesten a les finestres, i ara 
és el funcionament del parking i totes les trencadisses i avaries, tenim un 
llistat, que no vaig a passar aquí perquè no és aquest el moment, la pregunta 
és si vostès tenien coneixement d’aquestes queixes dels veïns i si ja està en 
tràmit. 
 

 Intervé seguidament el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Via Pública i Serveis, manifestant que 
a la plaça Extremadura hi ha dues qüestions. Una era el tema de l’aigua que 
sortia dels testos que s’està reparant. En el tema de l’aigua, s’ha aprovat un 
pressupost per part d’Emducsa, s’està traient el reg per aspersió, s’està posant 
el reg gota a gota i un altre tipus de plantes que no necessiti tanta aigua i una 
protecció al voltant que eviti que l’aigua i les goteres surtin a fora. Per aquest 
cantó s’està solucionant el tema de les queixes de l’aigua. 
 
 Després hi ha una altra queixa, però hi ha una que diu A i una altra 
que diu B. Hi ha un grup de gent que no viu en la Plaça d’Extremadura, que 
són unes famílies que tenen nens petits i que els porten allí i volen que es 
treguin els testos per a que els nens puguin jugar a pilota i els nens més petits 
tinguin més espai per als seus jocs. I per altra banda, els veïns i veïnes que 
viuen al voltant de la plaça que van ser els que van fer posar els testos que 
volen que no es treguin perquè aleshores vindrà gent a jugar a la plaça. I 
estem així. Estem intentant que entre l’Associació de Veïns i el grup de veïns 
que viuen allí que no volen que es treguin i el grup de veïns que volen més 
espais infantils, dissenyar un lloc per posar més jocs infantils però sense 
treure els testos. 
 
 En quant al parking, hi havia un tema de goteres que produïa 
l’aigua de la plaça i que s’ha eliminat i després hi havia un altre tema, la 
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porta, que també es va solucionar, teòricament. I la rampa és un tema que 
està en normes i que ja hem dit al veïns que no es va a canviar. Si ho volen 
canviar ells, que s’ho paguin ells perquè compleix les normes i està bé, i això 
se’ls hi ha dit als veïns. 
 
 
 

III 
 
  

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
ÀREA D’URBANISME, HABITATGE I INFRAESTRUCTURES 
 
 
 1.- Desistir de la tramitació del procediment iniciat per a 
l’aprovació del Pla especial per la modificació de l’ús al subsòl, situada a 
l’avinguda de Salvador Allende, s/núm. 
 
 MOCIÓ 
 

“Vist l’expedient del Pla especial per modificació de l’ús de la 
parcel·la d’equipament docent (antic I.E.S.) i assignació d’us al subsòl, situada 
a l’avinguda de Salvador Allende sense número d’aquesta Ciutat, el qual va 
ésser aprovat provisionalment per acord de l’Ajuntament Ple del dia 30 de 
setembre de 2004, remetent-se a la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Barcelona, per la seva aprovació definitiva. 

 
Vista la  resolució  adoptada per la indicada Comissió en la sessió de 

data 17 de novembre següent, en virtut del qual s’acorda se suspendre 
l’aprovació definitiva de l’esmentat Pla especial, fins que, mitjançant un text 
refós, aquesta Corporació incorpori totes les prescripcions exigides en la 
indicada resolució. 

 
Vist l’informe emès per la Secretària General d’aquest Ajuntament 

en data 26 d’aquest mes de gener, del que es desprèn que aquesta 
Administració ha incorregut en un error substancial, al partir de la base que 
la parcel.la que constitueix el seu objecte era un bé municipal de caràcter  
demanial, i això perquè, tal i com s’ha fet constar en la pròpia Memòria, 
malgrat que aquesta parcel·la tenia caràcter demanial fa uns anys, a l’estar 
afectada al servei públic de l’ensenyament, amb posterioritat  va perdre 
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l’esmentada qualificació com a conseqüència de l’expedient  de desafectació 
tramitat per aquest Ajuntament  l’any 2001, per la qual cosa considera que no 
resulta recomanable continuar amb la tramitació del procediment de 
planejament. 

 
Atès el que disposa l’article 90 de la Llei 30/1992, de 26 de 

novembre, de régimen jurídic de les Administracions publiques i del 
procediment administratiu comú, sobre el desestimen. 

 
Vist l’informe emès en data 26 de gener de 2005, per la cap 

administrativa d’Urbanisme. 
 
Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple segons el 

que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, en els seus articles 
52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114 en relació a l’adopció dels 
seus acords, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple l’adopció del següent. 
 

ACORD 
 
Primer.-  Desistir de la tramitació del procediment iniciat per a 

l’aprovació del Pla especial  per la modificació de l’ús de la parcel·la 
d’equipament docent (antic I.E.S.) i assignació d’us al subsòl, situada a 
l’avinguda de Salvador Allende s/n d’aquesta ciutat, per les raons 
assenyalades en la part expositiva del present acord. 

 
Segon.- Comunicar el present acord a la Comissió Territorial 

d’Urbanisme de Barcelona,  per al seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen assenyalant que, tal com es va indicar 
en la Comissió Informativa, és a on pensem fer la Residència Verdaguer. 
Pensem que el pàrking de sota, com tots els pàrkings que s’han de fer a partir 
d’ara, ha de ser de venda, no de concessió administrativa, i creiem que la Llei 
ens permet fer això. Però la Generalitat ens ha dit que hem de fer un text refós 
i que el pàrking no pot ser de venda, sinó que ha de ser de concessió 
administrativa. Aquí teníem dos camins, un començar una baralla amb ells de 
fer recursos i hem pensat que era molt millor retirar, desestimar el punt, 
redactar-lo d’una altra manera i pactar amb la Generalitat que això sigui de 
venda i no concessió administrativa. Per tant, deixem sense efecte la 
tramitació i començarem, una vegada ja haurem parlat amb la Direcció 
General d’Urbanisme, una altra tramitació per aconseguir el mateix. 
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 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que voldria saber més o 
menys el temps que es tarda en aquest retrocés i tornar a començar. 
 
 Responent el Sr. Antonio Martínez que el retrocés, en quant a 
l’aprovació, poden ser dos o tres mesos, però això no afecta al ritme ja que 
mentre estem tramitant seguim fent el projecte i seguim tota la documentació 
per poder començar l’obra quan toqui. O sigui, no afectarà a la posada en 
marxa, el que sí afectarà és a quan efectivament podrem començar l’obra però 
quan toqui. Quan haguem arreglat això serà el moment que tinguem els 
projectes per començar a fer-ho.  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 2.- Donar la conformitat al Pla de seguretat i salut del projecte 
d’obres de reforma anomenat “Adequació de l’edifici de Can Suris per a 
seu del Centre de Catalunya Internet, C@T”. 
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 MOCIÓ 
 
 “Vist el projecte d’obres de reforma anomenat “Adequació de l’edifici 
de Can Surís per a seu del Centre Catalunya Internet, C@T”, redactat per 
l’arquitecte Sr. Josep Maria Julià i Capdevila, amb un pressupost de dos 
milions nou-cents setanta-tres mil nou-cents catorze amb setanta-un cèntims 
(2.973.914,71 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs, aprovat inicialment 
per acord de Ple de data 25 de març de 2004, i publicat reglamentàriament per 
termini de 30 dies, en el Butlletí Oficial de la Província (BOP) núm.  85 de data 
8 d’abril de 2004 i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 
4112 de data 15 d’abril de 2004, el qual ha quedat aprovat definitivament de 
forma automàtica, segons Certificat emès per la Secretaria General, de data 25 
de maig de 2004. 
 
 Vist el Decret de l’Alcalde núm.213/05 de data 26 de gener de 
2005, pel qual s’adjudica al Sr. Modest Mor i París, el contracte d’assistència 
tècnica per la coordinació en matèria de seguretat i salut de les obres 
esmentades. 
 
 Vist, així mateix, l’acord de la Comissió de Govern de data 15 
d’octubre de 2003, pel qual s’adjudica a Julià Arquitectura, Societat Limitada, 
el contracte d’assistència tècnica per la redacció del projecte executiu 
d’adequació (inclosa la direcció de les obres) de l’edifici de l’antiga fàbrica Can 
Surís, com a seu del Centre Catalunya Internet C@T. 
 
 Vistos els informes emesos per la Cap Tècnica del Departament 
d’Urbanisme, en dades 25 i 26 del present mes de gener, respecte de la 
proposta de nomenament de director executiu de les esmentades obres i de 
l’aprovació del Pla de Seguretat i Salut d’aquestes, respectivament, que tot 
seguit es transcriuen: 
 
“En la proposta d’aprovació del projecte d’obres d’adequació de l’edifici de Can 
Suris per a seu del Centre de Catalunya C@T no figurava el nomenament de 
director executiu de les obres. 
 
Per tant, es proposa nomenar com a director executiu, de les citades obres, a 
l’arquitecte tècnic Albert Roig i Conill.” 
“El Pla de Seguretat i salut en el treball, redactat per l’empresa Obres i 
Contractes Penta, S.A., en aplicació de l’Estudi de seguretat i salut del projecte 
d’Adequació de l’edifici Can Suris per a seu del Centre Catalunya Internet C@T, 
està informat favorablement pel Coordinador, en matèria de seguretat i salut 
durant l’execució de les obres, senyor Modest Mor Paris, d’acord a l’article 7 
apartat 2 del RD 1627/1997.  
 
Per tant, a criteri del tècnic signant, es pot procedir a l’aprovació del Pla de 
seguretat i salut de les citades obres presentat per l’empresa Obres i Contractes 
Penta, S.A. com adjudicatària de les mateixes.”  
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 Vist el que disposen els articles 8 i següents del Decret 179/1995, 
de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals, així com el que estableixen els articles 234 i 235 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Municipal i de Règim local de Catalunya. 
 
 Vist l’informe emès en data 26 de gener de 2005, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient. 
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de regim local, aquesta Alcaldia-Presidència proposa 
al Ple d’aquest Ajuntament, l’adopció del següent: 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Donar la conformitat al pla de seguretat i salut del projecte 
d’obres de reforma anomenat “Adequació de l’edifici de Can Surís per a seu del 
Centre Catalunya Internet, C@T”, presentat per l’empresa adjudicatària Obres 
i Contractes Penta, S.A, redactat pel senyor Ramón Codinachs Alsina, amb un 
pressupost de vint mil vuit-cents seixanta-cinc amb noranta cèntims 
(20.865,90 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs. 
 
 Segon.- Designar la direcció executiva de les obres al tècnic 
municipal i arquitecte tècnic, Sr. Albert Roig i Cunill, compartida amb 
l’empresa Julià Arquitectura, Societat Limitada, que té encarregada la direcció 
facultativa de les obres, mitjançant acord de la Comissió de Govern de data 15 
d’octubre de 2003, pel qual s’adjudicà el contracte d’assistència tècnica per la 
redacció del projecte executiu d’adequació (inclosa la direcció de les obres) de 
l’edifici de l’antiga fàbrica Can Surís, com a seu del Centre Catalunya Internet 
C@T. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’empresa adjudicatària de les 
obres Obres i Contractes Penta, Societat Anònima; al coordinador en matèria 
de seguretat i salut Sr. Modest Mor i París; al Sr.Josep María Julià Capdevila, 
representant de l’empresa Julià Arquitectura, Societat Limitada, com director 
facultatiu de les obres; a l’arquitecte tècnic municipal, Sr. Albert Roig i Cunill, 
pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor es fa l’explicació de la Moció indicant que el Ple va provar el Projecte i el 
Pla de Seguretat també l’ha de aprovar el Ple.  
 



 92

 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María 
José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i trenta minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 


